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INDEKS

punkt zapalny >10

ogłoszenia >24

Sport >28

pogoda >30

Darmowe przejazdy
dla wszystkich dzieci 
żychlińskimi autobusami. str. 3

Sprzątanie
targowiska
zlecono firmie. str. 4

Atak nożem | Tragedia przy ul. Sowińskiego w Głownie. Alicja uczyła się w Łowiczu

Ugodził nożem swą dziewczynę, 
ukrywał się pod podłogą
Do szpitala w stanie ciężkim trafiła 16-latka z Głowna,  
uczennica ZSP 3 w Łowiczu, którą partner ugodził nożem w brzuch.  
Po zdarzeniu pozostawił dziewczynę na ulicy i ukrywał się przed policją. 
Usłyszał zarzut usiłowania zabójstwa. Bliscy zaatakowanej  
od dawna dążyli do przerwania tej znajomości – nie udało się.

Do tragedii z  udziałem pary 
doszło w  sobotni wieczór, 26 
września, przy ul. Sowińskiego 
w Głownie, w pobliżu rodzinnego 
domu dziewczyny. z relacji miesz-
kańców okolicy wynika, że zmrok 
i pogoda nie zachęcały wówczas 
do wyjścia z domu, dlatego przy-
puszczają, że nikt nie widział roz-
grywających się na ulicy, mrożą-
cych krew w żyłach scen. 

Poszkodowaną Alicję K., le-
żącą na ziemi, dostrzegli dopiero 
przypadkiem przejeżdżający obok 
mieszkańcy okolicy. To oni udzie-

lili jej pierwszej pomocy i powia-
domili służby o  ataku, którego 
stała się ofiarą, ale wówczas na-
pastnika już w pobliżu nie było. 

Z oficjalnych doniesień wyni-
ka, że dziewczyna znajdowała się 
w ciężkim stanie wskutek zada-
nej nożem rany, z nieoficjalnych 
– że doznała rozległych obrażeń 
narządów wewnętrznych. Nie-
zwłocznie została przetransporto-
wana do Instytutu Centrum Zdro-
wia Matki Polki w Łodzi, gdzie 
nadal walczy o  życie na Pedia-
trycznym OIOM-ie.

– Nastolatka trafiła do nas 
w stanie ciężkim. Przeszła skom-
plikowaną operację. Do dziś prze-
bywa na Oddziale Intensyw-
nej Terapii, gdzie walczy o życie  
– powiedział nam rzecznik wspo-

mnianego centrum zdrowia Adam 
Czerwiński.

Przed policją schował 
się w piwnicy
Ze wstępnych ustaleń funk-

cjonariuszy policji wynika, że 
dziewczyna została pchnięta no-

żem w  brzuch przez swojego 
partnera po kłótni. Tuż po doko-
naniu bestialskiego aktu 23-letni 
mieszkaniec powiatu zgierskie-
go miał pozostawić ją na ulicy 
i oddalić się z miejsca zdarzenia. 
Przed organami ścigania ukrywał 
się, ciągle zmieniając miejsce 
swojego pobytu i planując dalszą 
ucieczkę. 

W tym czasie funkcjonariu-
sze przeczesywali teren miasta, 
sprawdzając wszystkie miejsca, 
w  których mógłby przebywać. 
Odnaleźli go nazajutrz na terenie 
jednej z prywatnych posesji, zaś 
nam udało się ustalić, że było to 
w  pobliżu Piasków Rudnickich. 
Okazało się, że mężczyzna ukry-
wa się w pomieszczeniu pod pod-
łogą, do którego prowadziła spe-
cjalna pokrywa. 

Śledczy nie dali się zwieść po-
zorom i odnaleźli napastnika, po-
mimo starań ze strony jego sa-
mego, a także 44-letniego wujka, 
który dla niepoznaki przykrył 
wejście do piwnicy dywanem. 

Obaj mężczyźni zostali zatrzyma-
ni i noc spędzili w celi zgierskie-
go aresztu.

to była kwestia czasu
W toku działań reporterskich 

udało nam się ustalić, że 23-letni 
Daniel F. był już notowany za kon-
flikty z prawem, choć policja nie 
zdradza szczegółów jego krymi-
nalnej przeszłości. Ci, którzy go 
znali, potwierdzają, że był obję-
ty nadzorem policyjnym. Ponad-
to, orzeczono wobec niego karę 
pozbawienia wolności w  zawie-
szeniu i miało to związek z bój-
kami, jakich się dopuszczał, m.in. 
z dotkliwym pobiciem poprzed-
niej partnerki. Dodatkowo, zda-
rzało mu się nadużywać alkoholu,  
po którym stawał się agresywny.

– To była tylko kwestia czasu. 
Typ był podejrzany, więc wiele 
osób spodziewało się, że ta znajo-
mość może się tak zakończyć, ale 
nikt nie był przecież w stanie tego 
wtedy udowodnić – sugerują nasi 
rozmówcy.  str. 8

agnieSzka 
wojCieSzek

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info robiliśmy wszystko,  
by pomóc jej 
wyzwolić się z tego 
nieszczęśliwego 
związku. 

Matka

Pożegnanie 
dyrektora 
GOK Bedlno

Jarosław  
Pucek 
pozostanie  
w pamięci
Jarosław Pucek dyrektorem 
Gminnego Ośrodka 
Kultury w Bedlnie jest 
do 12 października. Teraz 
przebywa na urlopie. 
Zrezygnował z pracy 
na własne życzenie. 
Pozostawił po sobie dobre 
wspomnienia. Pozostawi też 
trwałą pamiątkę w postaci 
wyremontowanego GOK.

Tak jak witano dyrektora ser-
decznie, tak też go pożegnano. 
w ciągu kilku miesięcy Jarosław 
Pucek potrafił sobie zjednać ludzi, 
nawiązać z  nimi bliski kontakt. 
w piątek 24 września za 11-mie-
sięczną współpracę dziękowały 
mu zespoły śpiewacze działające 
przy GOK. Były życzenia, kwia-
ty, śpiew i łzy wzruszenia.

W niedzielę 27 września, w Or-
łowie, podczas uroczystości upa-
miętniających Bitwę nad Bzu-
rą dyrektorowi podziękował za 
współpracę ks. Stanisław Kosiac-
ki. – Smutno nam panie dyrekto-
rze, że pan nas opuszcza – mówił 
proboszcz.

W poniedziałek 28 września 
dyrektora Jarosława Pucka poże-
gnali pracownicy GOK, którzy na 
pamiątkę kilkumiesięcznej współ-
pracy przekazali mu pióro z dedy-
kacją „najlepszy dyrektor”. 

Wiele ciepłych słów i  ży-
czeń popłynęło na facebooku. – 
Wspaniały dyrektor. Szkoda dla 
działaczy kultury, że zrezygno-
wał z  funkcji. Był krótko, zrobił 
DUŻO. Doceniamy, pamiętamy 
i do zobaczenia – napisała Anna 
Kruczyńska.  dag

A, bedlnA,  oporow

Policja rozbiła
grupę hakerów
– działali też na naszym terenie. str. 2

Bedlno | Święto strażaków z oSp w bedlnie

100-lecie jednostki. Było z czego się cieszyć
Niedziela 27 września zapisze się w kartach 
historii OSP Bedlno. Tego dnia nastąpiło 
uroczyste odsłonięcie pamiątkowej tablicy, 
przypominającej, że w 2020 roku jednostka 
świętowała jubileusz 100-lecia powstania. 

Ze względu na pandemię koro-
nawirusa świętowanie było jednak 
skromniejsze niż mogłoby być.

Tablicę poświęcił proboszcz 
ks. Robert Awerianow. – w  tym 
roku świętujemy też 100. roczni-
cę bitwy nazywanej Cudem nad 
Wisłą. OSP w Bedlnie powstawa-
ła w czasach, gdy Polacy walczy-
li o wolność, a strażacy nieśli po-
moc ludziom – mówił proboszcz. 
– Módlmy się za tych, którzy two-
rzyli straż i przez lata byli wierni 
zasadzie Bóg, Honor, Ojczyzna. 
Módlmy się za obecnych spad-
kobierców strażackich tradycji. 
Dziękuję za obecność, za zaanga-
żowanie, za to, że jesteście gotowi 
pomagać innym, że włączacie się 
w uroczystości parafialne. 

– Na terenie gminy Bedlno 
mamy 10 jednostek OSP. Wszyst-
kie powstawały w  odradzają-
cej się Polsce. Dziś strażacy, tak 
jak przed laty, są potrzebni lo-
kalnej społeczności, by nieść im 
pomoc. Dziękuję, za waszą go-
towość. Wielokrotnie przekonali-
śmy się, że na was możemy liczyć 
w różnych sytuacjach. Cieszy, że 
w ostatnich latach jednostka roz-
kwita, strażacy są coraz bardziej 
aktywni, a do jednostki garnie się 
coraz więcej młodych osób. To 
nasza przyszłość.

Uroczystego odsłonięcia tabli-
cy, która zawisła na ścianie po-
między dwoma wjazdami gara-
żowymi dokonywali: wójt gminy 
Bedlno Józef Ignaczewski, rad-

na powiatowa Elżbieta Milczar-
ska oraz naczelnik OSP Bedl-
no Piotr Kucharski i  wiceprezes 
OSP Bedlno Krystian Wasiak. 
Były okolicznościowe statuetki 

przekazane przez radną powia-
tową Elżbietę Milczarską od Sta-
rostwa Powiatowego w  Kutnie. 
Otrzymali je: były prezes OSP 
Andrzej Walburg, obecny prezes 

OSP Krzysztof Kardynalski, na-
czelnik Piotr Kucharski, były za-
stępca naczelnika Czesław Tarka 
oraz były skarbnik OSP Bedlno 
Franciszek Zientarski. Radna po-
wiatowa na ręce naczelnika prze-
kazała też strażakom od siebie 
swoje prywatne pieniądze, które 
jak mówiła powinny starczyć na 
zakup rozpieracza hydrauliczne-
go lub innego niezbędnego sprzę-
tu strażackiego.

Okolicznościową statuetkę na 
ręce naczelnika OSP Bedlno Pio-
tra Kucharskiego przekazał wójt 
gminy Bedlno Józef Ignaczew-
ski. Okolicznościową statuetkę 
przekazali też mieszkańcy gminy 
Bedlno Jolanta i  Stanisław Wo-
dzyńscy.

Ze względu na padający 
deszcz strażacy zaprosili druhów 
i gości na słodki poczęstunek do 
świetlicy wiejskiej w  Wojszy-
cach.

Przypomnijmy, że w  sierpniu 
strażacy z OSP Bedlno też świę-
towali. Wtedy cieszyli się z zaku-
pu używanego, ale w dobrym sta-
nie wozu gaśniczego. 

Pamiątkową tablica została za-
kupiona ze środków Urzędu Mar-
szałkowskiego w Łodzi.  dag

Z okazji odsłonięcia tablicy upamiętniającej jubileusz 100-lecia  
OSP Bedlno wójt Józef ignaczewski na ręce naczelnika  
piotra Kucharskiego przekazał okolicznościową statuetkę.
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Bezpieczeństwo
NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DYSPOZYCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 796 455 333 
e-mail: zychlin@lowiczanin.info
Dorota grąbCzewSka

Bezpieczeństwo | rozbito zorganizowaną grupę przestępczą

To oni słali fałszywe alarmy
Koniec z fałszywymi alarmami 
bombowymi, infekowaniem komputerów  
i włamaniami na konta bankowe.

Funkcjonariusze Centralnego 
Biura Śledczego Policji, Komen-
dy Wojewódzkiej Policji w Łodzi 
i  Gorzowie Wielkopolskim oraz 
prokuratorzy Prokuratury Regio-
nalnej w  Warszawie rozbili zor-
ganizowaną grupę przestępczą, 
która w ciągu 2 lat rozesłała po-
nad tysiąc fałszywych informacji 
o alarmach bombowych do szkół, 
przedszkoli, instytucji i  urzędów 
– w tym m.in. w Łęczycy, Kutnie 
i Bedlnie. 

Hakerzy tworzyli też fałszy-
we sklepy internetowe, infekowa-
li komputery i telefony komórko-
we złośliwym oprogramowaniem, 

włamywali się na konta banko-
we. Zatrzymano 9 osób. Śledczy 
zarzucają im spowodowanie strat 
wysokości milionów złotych.

Sprawa dotyczy zorganizowa-
nej grupy przestępczej, która zaj-
mowała się popełnianiem prze-
stępstw związanych z wysyłaniem 
do szkół w Łęczycy i przedszkoli 
na terenie kraju fałszywych alar-
mów o możliwej detonacji ładun-
ków wybuchowych. Alarmy te 
miały charakter kaskadowy i prze-
syłane były za pomocą skrzynek 
e-mail, z  wykorzystaniem narzę-
dzi umożliwiających zachowanie 
w sieci anonimowości. 

Motywem zasadniczym dzia-
łania sprawców było osiągnięcie 
korzyści majątkowej. W wyni-
ku gróźb ewakuowano mnóstwo 
osób, a  instytucje ponosiły kosz-
ty. Według śledczych, takie zma-
sowane działania grupy mogłyby 
doprowadzić do paraliżu admini-
stracji publicznej. 

– Z ustaleń śledztwa wynika, 
że ataki na instytucje miały m.in. 
maskować przestępcze działania 
związane z  oszustwami w  sieci 
– informuje Adam Kolasa z biu-
ra rzecznika prasowego KWP 

w Łodzi. – Hakerzy poprzez zło-
śliwe oprogramowania uzyski-
wali dostęp do kont bankowych 
i  wszelkich danych znajdujących 
się w komputerach i w telefonach 
komórkowych. Następnie poprzez 
duplikaty kart SIM dokonywano 
autoryzacji przelewów na konta 
tzw. „słupów”. Pieniądze wędro-
wały przez wiele kont, co mia-
ło ukryć przestępczą działalność. 
Dopiero, gdy trafiły do „bankie-
ra”, były rozliczane i  przesyłane 
do poszczególnych członków gru-
py, często w formie kryptowalut. 

Innym sposobem na wyłudze-
nie pieniędzy było tworzenie fik-
cyjnych sklepów internetowych, 
które oferowały tańszy towar  
do sprzedaży, a po krótkiej dzia-
łalności znikały. Z ustaleń poli-
cjantów i  prokuratora wynika, 
że członkowie grupy wymyślali 
skomplikowane sposoby działa-
nia, aby dokonać oszustw i pozy-
skać jak największe zyski. Sprawa 
była bardzo złożona, wielowąt-
kowa, a wszystkie działania prze-
stępcze były prowadzone w  cy-
berprzestrzeni. 

– Na przestrzeni niemal dwóch 
lat prowadzono intensywne dzia-
łania, szczególnie zaangażowani 
zostali policjanci zwalczający cy-
berprzestępczość. Od początku 
powiązania hakerskie analizowali 
policyjni analitycy – dodaje Adam 
Kolasa z KWP Łódź. – Wszystkie 
powiadomienia o  zagrożeniach 
bombowych były monitorowa-
ne i  analizowane przez funkcjo-
nariuszy wydziału do zwalczania 
aktów terroru CBŚP, a także poli-
cjantów z wydziału do walki z cy-
ber przestępczością KWP w Ło-
dzi i Gorzowa Wielkp. 

Podczas przeszukań obiektów 
znajdujących się na terenie woje-
wództw: łódzkiego, podlaskiego 
i  mazowieckiego zabezpieczono 
sprzęt komputerowy, telefony ko-
mórkowe, karty SIM oraz urzą-
dzenia szyfrujące. 

W trakcie prowadzone-
go śledztwa wsparcia udzieli-
li przedstawiciele Europolu oraz 
CERT Polska, czyli zespołu po-
wołanego do reagowania na zda-
rzenia naruszające bezpieczeń-
stwo w sieci Internet. 

Do pierwszych zatrzymań do-
szło po kilku miesiącach pro-
wadzonych działań. Dotychczas 
w  sprawie występuje 9 podej-
rzanych, którym przedstawiono 
zarzuty m.in. udziału w  zorga-
nizowanej grupie przestępczej, 
z  czego jednej – kierowanie tą 
grupą. Podejrzani usłyszeli także 
zarzuty dot. m.in. rozsyłania in-
formacji o  fałszywych powiado-
mieniach bombowych, wysyłania 
złośliwych oprogramowań kom-
puterowych oraz oszustw. Stra-
ty spowodowane działalnością 
podejrzanych mogą sięgać mi-
lionów złotych. Grozić im może 
kara do 15 lat pozbawienia wol-
ności.  dag

Zabezpieczono komputery, z których wysłano ponad tysiąc fałszywych 
alarmów bombowych do szkół i instytucji.
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Jeden z hakerów został zatrzymany na stacji paliw, podczas tankowania samochodu.
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Żychlin 
Inauguracja UTW

Dzisiaj, 1 października o godz. 
18.00 w Domu Kultury odbędzie 
się inauguracja roku akademickie-
go Uniwersytetu Trzeciego Wie-
ku. Ze względu na koronawiru-
sa uroczystość będzie skromna.  
Z 20-minutowym koncertem wy-
stąpi Maciej Dzięgielewski z Plec-
kiej Dąbrowy, który od tego roku 
jest instruktorem nauki gry na 
keybordzie oraz nauczycielem 
śpiewu. Na zajęcia do UTW za-
pisało się już ok. 30 osób. Dekla-
racje wciąż czekają na chętnych. 
Opłata za semestr to 80 zł.  dag

Zdrowie
23 zakażone osoby

Stan zachorowań na COVID-19 
w powiecie kutnowskim na 30 
września: w kwarantannie i izola-
cji przebywa 251 osób, hospitali-
zowane z podejrzeniem zakażenia 
jest 5, nadzór epidemiologiczny 
jest nad 60 osobami. Zakażone 
są 23 osoby (gm. Żychlin 1 oso-
ba, gm. Bedlno 1 osoba, miasto 
Kutno 5 osób, gm. Kutno 5 osób, 
gm. Łanięta 1 osoba, gm. Strzel-
ce 6 osób, Krośniewice 3 osoby,  
gm. Nowe Ostrowy 1 osoba).

Wyzdrowiały 143 osoby. 4 oso-
by zmarły.  dag

Gmina Zduny | inwestycje drogowe

W Zduńskiej Dąbrowie coraz ładniej
Dobiega końca przebudowa 
drogi w Nowych Zdunach 
i Zduńskiej Dąbrowie, 
realizowana  
przez Urząd Gminy  
w ramach Funduszu Dróg 
Samorządowych. 

Na odcinku drogi gminnej  
od DK 92 do Zespołu Szkół Cen-
trum Kształcenia Rolniczego  
w Zduńskiej Dąbrowie położony 
został nowy asfalt, obok powstał 
ciąg pieszo-rowerowy. Obecnie 
trwa montowanie oświetlenia, zo-
staną tam jeszcze zamontowane 
ławki. 

Na drodze wewnętrznej, na 
wysokości szkoły, wykonana jest 
nowa nawierzchnia, chodniki  
i wjazdy. Na sesji Rady Gminy 
29 września radny Łukasz Jan-
kowski, który jest nauczycielem  
w technikum, dziękował za in-
westycję w imieniu społeczności 
szkolnej.  mwk 

Pniewo, Żeronice 

Dwie interwencje strażaków
Miniony tydzień należał do 

bardzo spokojnych. W naszych  
3 gminach strażacy byli wzywani 
do pomocy tylko dwa razy. 

24 września o godz. 10.39 zo-
stali zadysponowani do usunięcia 
gniazda szerszeni, które zadomo-
wiły się w drzewie koło Domu 

Pomocy Społecznej w Pnie-
wie. Z pomocą ruszyli strażacy  
z OSP Żychlin. Z kolei 27 września  
o godz. 22.30 strażacy z OSP 
Wola Kałkowa zostali zadyspono-
wani do usunięcia konaru drzewa, 
który na skutek wichury oderwał 
się i spadł na drogę.  dag

Klotyldów | nie ustąpił pierwszeństwa

Zderzenie autokaru  
z samochodem dostawczym

W środę 30 września około 
godziny 11:40 doszło do wypad-
ku, w wyniku którego kierow-
ca samochodu dostawczego trafił  
do szpitala. 

W wypadku w Klotyldowie 
(gmina Bedlno) brał udział auto-
kar Łódzkiej Kolei Aglomeracyj-
nej przewożący pasażerów z Kut-
na do Łowicza oraz samochód 
dostawczy marki Volkswagen. 
Autokarem jechało trzech pasa-
żerów i kierowca. Nie odnieśli oni 
poważnych obrażeń.

Do szpitala w Kutnie został na-
tomiast zabrany kierowca dostaw-
czaka. Z nieoficjalnych źródeł 
wiemy, że jechał on drogą uprzy-

wilejowaną, a kierowca autokaru 
ŁKA nie ustąpił mu pierwszeń-
stwa.

Ze względu na to, że do zdarze-
nia doszło na pograniczu powiatu 
kutnowskiego i łowickiego, zadys-
ponowano jednostki ratownicze 
z obydwu powiatów. Na miej-
sce dotarli strażacy z JRG Kutno, 
JRG Łowicz, OSP Bąków Górny, 
OSP Śleszyn i OSP Wola Kałko-
wa, a także policjanci z Żychlina 
i z Kutna. Strażacy zabezpieczyli 
miejsce zdarzenia i udzielili po-
szkodowanym pierwszej pomocy.

Jak relacjonują druhowie  
z OSP Śleszyn, czynności strażac-
kie trwały ponad godzinę.  ks

Na odcinku pomiędzy DK 92 a szkołą jest już położony nowy asfalt. 
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Żychlin | burmistrz Grzegorz Ambroziak wyjaśnia

Bilety miesięczne dla wszystkich dzieci,  
na wszystkie linie – za darmo 
W poniedziałek przedszkolaki i uczniowie z gminy 
Żychlin odebrali bilety miesięczne  
na przejazd komunikacją miejską na wrzesień.  
To wywołało burzę w środowisku. Ale system jest dla 
rodzin po prostu przyjazny i wygodny.

Padały pytania, po co gmina 
wydaje pieniądze na zakup bile-
tów miesięcznych np. dla 3-lat-
ków, którzy do tej pory nigdy nie 
korzystali z  komunikacji miej-
skiej, gdyż od domu do placówki 
idą kilka minut. Zdaniem ludzi to 
zbędne wydawanie pieniędzy.

Temat komunikacji miejskiej 
i biletów miesięcznych był też po-
ruszany przez radnych zarówno na 
poniedziałkowej komisji jak i  na 
wtorkowej sesji Rady Miejskiej 
w Żychlinie. Burmistrz Grzegorz 
Ambroziak przepraszał za za-
mieszanie jakie powstało. Przy-
znał, że brak informacji dla rodzi-
ców, sprawił niepotrzebny mętlik. 
a wszystko przez to, że czasu na 

przygotowanie całego programu 
komunikacji miejskiej było bar-
dzo mało. Niemniej wskazywał, 
że przyjęte rozwiązanie jest dla lu-
dzi bardzo korzystne.

Wyjaśniał, że dzięki wprowa-
dzeniu transportu liniowego na 
terenie gminy Żychlin od 1 wrze-
śnia jeździ więcej autobusów, co 
pozwala swobodniej poruszać się 
wszystkim mieszkańcom gminy. 
Autobusami mogą jeździć zarów-
no dzieci do szkoły, jak i dorośli. 
Teraz nie ma podziału na autobu-
sy wyłącznie dowożące dzieci do 
szkół.

– PKS, który świadczy usługi 
komunikacyjne tak dobrał wiel-
kość autobusów i  częstotliwość 

ich kursowania, że mogą nimi jeź-
dzić zarówno dzieci jak i dorośli, 
choć oczywiście rano pierwszeń-
stwo w  dowożeniu mają dzieci 
– wyjaśniał burmistrz. – Gdyby 
okazało się, że autobusów jest za 
mało, przewoźnik może zwięk-
szyć ilość kursów.

Za usługę PKS Gostynin gmi-
na Żychlin płaci miesięcznie tyl-
ko 30.000 zł, choć PKS robi mie-
sięcznie 13.000 km, podczas gdy 
ZKM robił 9.000 km miesięcz-
nie. Koszt jednego przejechane-
go kilometra trasy to dla gminy 
wydatek tylko 2,5 zł. Teraz jest 
powszechna dostępność do miej-
skiej komunikacji. Mieszkańcy 
bez problemu mogą dojechać do 
przychodni, do sklepu, na targo-
wisko itp. w ramach 30.000 zł ja-
kie gmina płaci PKS Gostynin, 
przewoźnik uruchomił dodatko-
wy kurs Sokołówek, Żabików 
przez Pasiekę, choć robi dodatko-
wo 600 km.

nie tylko na wypisanej 
trasie
Jedna z  mieszkanek informo-

wała nas, że na bilecie jest wpisa-
na trasa, na jaką bilet upoważnia 
do jazdy. – Mój 3-letni wnuczek 
miałby iść kilkaset metrów na 
przystanek, po to, aby wysiąść 
na kolejnym przystanku i  znów 
miałby pieszo dojść do szkoły. To 
bez sensu – mówi kobieta, miesz-
kanka osiedla Traugutta. 

Bilety wypisywał PKS wg 
swoich schematów, ale bile-
ty jakie otrzymały wszystkie 
dzieci w  gminie, łącznie ponad 
1200 osób, upoważniają do jaz-
dy nie tylko na wskazanej tra-
sie, ale obowiązują na wszyst-
kie linie, na terenie całej gminy, 
na dowolną ilość przejazdów  
– za darmo. Teraz bez proble-
mu dziecko będzie mogło doje-
chać za darmo o dowolnej godzi-
nie np. na zajęcia dodatkowe, do 
domu kultury czy choćby do bab-

ci mieszkającej w drugiej części 
gminy.

Jak zapewnia burmistrz bez-
płatne bilety dla wszystkich dzie-

ci wykupione w  PKS Gostynin, 
mieszczą się w ramach 30.000 zł 
jakie gmina Żychlin płaci prze-
woźnikowi za świadczenie usług. 
Za bilety miesięczne gmina 
nie płaci dodatkowych pie-
niędzy.

Zwiększenie liczby darmo-
wych biletów dla dzieci sprawiło, 
że zmniejszył się koszt jednostko-
wy biletu miesięcznego dla doro-
słych – wyjaśniał. – Bilety teraz 
rozdaliśmy rzeczywiście późno, 
ale trzeba było wprowadzić dane 
do komputera wszystkich dzie-
ci, z  zachowaniem przepisów 
RODO. Na październik zostaną 
wydane wcześniej.

Jak zapewnia burmistrz, do ro-
dziców, za pośrednictwem szkół 
i  sołtysów zostanie wystosowana 
informacja wyjaśniająca wszyst-
kie wątpliwości dotyczące ko-
rzystania z komunikacji miejskiej 
i biletów miesięcznych.

Dorota Grąbczewska

bilety, jakie otrzymały 
wszystkie dzieci 
w gminie, łącznie 
ponad 1200 osób, 
upoważniają do jazdy 
nie tylko na wskazanej 
trasie, ale obowiązują 
na wszystkie linie, na 
terenie całej gminy, 
na dowolną ilość 
przejazdów  
– za darmo.

Śleszyn | Młodzieżowa drużyna pożarnicza

Ślubowanie adeptów na strażaków
W sobotę 26 września w Śleszynie odbyła się uroczysta gala 
strażacka. Adepci z Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej 
działającej przy OSP Śleszyn składali ślubowanie na 
sztandar straży OSP Śleszyn, po czym prezes Jan Kostecki 
za pomocą strażackiego toporka pasował każdego z osobna 
na młodego strażaka.

Uroczystości rozpoczęły się 
o godz. 9.30 od uroczystej mszy 
świętej odprawionej przez pro-
boszcza ks. Waldemara Marcza-
ka. Następnie wszyscy przeszli 
na plac przed strażnicą. Grupa 16 
osób z MDP Śleszyn pięknie pre-
zentowała się w  czerwonych ko-
szulach, z  czarnymi krawatami 
i  w czarnych spódniczkach lub 
czarnych spodniach.

Cztery wyznaczone osoby, 
w  imieniu pozostałej grupy skła-
dały ślubowanie na sztandar stra-
ży. Po pasowaniu strażackim 
toporkiem każda z 16 osób otrzy-
mała legitymację strażaka Mło-
dzieżowej Drużyny Pożarniczej. 

Opiekun MDP dziękował dar-
czyńcom, dzięki którym możli-
wy był zakupu 16 jednakowych 
kompletów ubrań za kwotę ok. 
4.500 zł. Pieniądze przekaza-
li Urząd Gminy w  Żychlinie, 
Tomasz Cywiński i  Janusz No-
wicki. W strażackiej uroczy-
stości uczestniczył burmistrz  
Grzegorz Ambroziak oraz prze-
wodnicząca rady Elżbieta Siko-
ra. Przybyli też członkowie MDP 
z Żychlina.

Po części oficjalnej był słodki 
poczęstunek. Tort z wizerunkiem 
MDP ufundował sklep „U Agaty” 
ze Śleszyna. Był czas na pamiąt-
kowe zdjęcia. Na koniec człon-

kowie MDP wraz z  opiekunem 
Zbigniewem Twarowskim poszli 
na cmentarz, by złożyć kwiaty 
i  zapalić znicze na grobach śle-
szyńskich strażaków. Niedawno 
pochowanego naczelnika OSP 
Śleszyn Sławomira Kubiaka, jed-
nego z pomysłodawców utworze-
nia MDP oraz na grobach byłych 
prezesów Wojciecha Czubińskie-
go i Jana Pilarskiego oraz byłego 
naczelnika Romana Karczewskie-
go. Dobrze, że młodzi pamiętają, 
o  swoich poprzednikach straża-
kach.

Teraz członkowie MDP są peł-
noprawnymi adeptami straży.

– Jestem bardzo dumny ze swo-
jej drużyny. Cenię ich za to, że są 
wytrwali, zaangażowani w  po-
moc innym i  chcą zgłębiać wie-
dzę strażacką, by pomagać po-
trzebującym – mówi Zbigniew 
Twarowski. – Za kilka lat to oni 
nas zastąpią.  dag

RZut OKIEM | owoce z SAdu u przedSzKolAKów

W punkcie przedszkolnym w Bedlnie przedszkolaki poznawały owoce pochodzące z jesiennego sadu. 
była degustacja owoców i pogadanka na temat zdrowego odżywiania i roli owoców i warzyw w codziennej 
diecie. następnie dzieci z plasteliny lepiły jabłuszka i gruszki. na koniec wspólne zdjęcie i roześmiane, 
zadowolone buźki. do punktu przedszkolnego w bedlnie uczęszcza 25 dzieci. Kolejne 25 dzieci chodzi  
do oddziału przedszkolnego. dag
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16 młodych adeptów Młodzieżowej Drużyny Pożarniczej w Śleszynie złożyło ślubowanie  
na młodego strażaka 
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Łowicz | druga edycja program stypendialnego 

Powiat szuka młodych kadr dla szpitala
Zarząd Powiatu Łowickiego 
ogłosił nabór wniosków 
do drugiej edycji 
programu stypendialnego 
dla studentów VI roku 
wydziałów lekarskich 
dowolnej uczelni w Polsce.

Stypendia w wysokości 2.000 
zł miesięcznie mogą otrzymy-
wać przez rok studenci, którzy 
spełnią kilka kryteriów, a po 
ukończeniu studiów podejmą 

pracę w Zespole Opieki Zdro-
wotnej w Łowiczu. 

Program powstał przed ro-
kiem w związku z problemem 
braku młodych lekarzy w Ło-
wiczu. W pierwszej edycji zde-
cydowano o przyznaniu stypen-
diów dwóm studentom, którzy 
realizują naukę zgodnie z pro-
gramem studiów i nie korzysta-
li z urlopów lub też nie powta-
rzali roku.   

Chodziło o znalezienie osób, 
które po studiach podejmą pracę 

na oddziale pediatrycznym oraz 
internistycznym. Umowa stypen-
dialna przewiduje, że są zobowią-
zani do pracy w placówce co naj-
mniej 2 lata po ukończeniu stażu, 
który trwa 1 rok, czyli łącznie „od-
pracować” muszą 3 lata.  

Termin składania wniosków do 
starostwa upływa 9 październi-
ka. Rozmowy z kandydatami za-
planowano 14 października, a już 
dwa dni później zostanie ogłoszo-
na informacja o przyznaniu sty-
pendiów.  mwk
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Gmina Żychlin | wybrano wykonawcę: prd Kutno

Będą nakładki asfaltowe w Żabikowie i Pasiece
25 września burmistrz podpisał umowę  
z wykonawcą PRD Kutno na wykonanie nakładki 
asfaltowej na dwóch odcinkach dróg w Żabikowie 
i Pasiece. Obydwie drogi mają być gotowe do końca 
października.

Na realizację inwestycji urząd 
zabezpieczył 455.414 zł. Tymcza-

sem oferty przetargowe były dużo 
niższe. PRD Kutno zaproponowa-

ło kwotę 115.541 zł i 60 miesięcy 
gwarancji, zaś Fa-Bud Michała 
Nowackiego z Pniewa zaoferowa-
ło wykonanie zadania za kwo-
tę 134.847 zł. Firma też dawała 
60-miesięczną gwarancję.

Dobre ceny przetargowe ozna-
czają, że gmina zaoszczędzi duże 
pieniądze, prawie 340.000 zł.

Obydwie drogi dojazdowe do 
pól są utwardzone tłuczniem. 
w  Żabikowie zostanie zrobiony 
odcinek 260 m. Połączy on gminę 
Żychlin z gminą Pacyna. w Pasie-
ce zostanie zmodernizowany od-
cinek 300 m. Na obu drogach zo-
stanie ułożona warstwa 5 cm masy 
bitumicznej.  dag

Żychlin | SM wspólny dom

Wymiana okien  
na klatkach schodowych

W wielu blokach budowa-
nych kilkadziesiąt lat temu okna 
na korytarzach stanowiły prze-
szklony ciąg. Utrata ciepła przez 
nieszczelne okna była duża. Stąd 
decyzja zarządu spółdzielni, by 
cześć z  nich zamurować. w  blo-
kach będzie cieplej, a  mieszkań-
cy będą ponosić mniejsze koszty 
ogrzewania. 

Wymiana okien i zamurowanie 
części z nich – co spółdzielnia za-
mierza – oznacza zmianę wyglądu 
elewacji budynku i  wymaga po-
zwolenia na budowę. Spółdzielnia 
już uzyskała stosowne dokumenty 
na wymianę okien w bloku przy 
ul. Okoniewskiego 1. Prace roz-
poczną się wkrótce. Część okien 
zostanie zamurowana, a  na klat-
kach wstawione mniejsze, uchyl-
ne okna. Jak mówi Jarosław Ka-

miński, koszt tych prac w  tym 
bloku to ok. 18.000 złotych.

W minionym tygodniu wymie-
niono także 6 okien w bloku Oko-
niewskiego 6. Koszt ok. 5.000 
zł. Tam przebudowa nie była ko-
nieczna. w połowie października 
mają być wymienione okna w ko-
rytarzu bloku Marii Konopnickiej 
2. Tam również nie zmieni się wy-
gląd elewacji. Zamówiono okna 
takiego samego formatu, jak ist-
nieją teraz. Koszt zakupu okien to 
7.000 zł.

– Teraz liczę pieniądze, gdyż 
chciałbym jeszcze w  tym roku 
wymienić okna w klatkach scho-
dowych bloku Waryńskiego 1 – 
dodaje prezes spółdzielni. – Myślę 
też o wymianie okien w klatkach 
schodowych bloku Narutowicza 
79/III.  dag

Żychlin | Sprzątanie targowicy zlecono firmie zewnętrznej

3200 zł brutto 
na miesiąc
Od połowy września targowicę miejską sprząta 
zewnętrzna firma FCVB sp. zo.o. Przemysława 
Walczaka, przedsiębiorcy z Żychlina. Za usługę SZB 
płaci firmie 3.200 zł brutto. Zdaniem burmistrza 
Grzegorza Ambroziaka, to tańsza usługa, niż sprzątać 
mieliby ją pracownicy SZB (od 1 października Zakład 
Gospodarki Mieszkaniowej).

– Dochodzą do nas informacje, 
że targowica miejska jest sprzą-
tana przez firmę zewnętrzną za 
ogromne pieniądze? – pytała rad-
na Sylwia Sobierańska, podczas 
sesji Rady Miejskiej w Żychlinie, 
która odbyła się 29 września. – 
Czy jest to prawda, a jeśli tak, to 
jaka firma i za jakie pieniądze to 
wykonuje?

Zastępca burmistrza Zbigniew 
Gałązka potwierdził, że faktycz-
nie od połowy września targo-
wicę sprząta firma zewnętrzna 
Przemysława Walczaka. Nie pa-
miętał, jak nazywa się firma. To 
powiedział nam burmistrz Grze-
gorz Ambroziak po sesji, że cho-
dzi o firmę FCVB z Żychlina.

Sprawdziliśmy w KRS. Firma 
została zarejestrowana 3 lutego 
2020 roku z  siedzibą Narutowi-
cza 35, z kapitałem zakładowym 
10.000 zł. Działalność: niespecja-
listyczne sprzątanie budynków 
i obiektów przemysłowych.

Przypomnijmy, że po likwida-
cji Mig-My z  końcem czerwca 
prowadzenie targowicy przejął 
Samorządowy Zakład Budżeto-
wy. On też za prowadzenie tar-
gowiska i  sprzątanie miał otrzy-
mywać 12 proc. wpływów 
z  targowicy, podczas gdy Mig-
-Ma dostawała tylko 7 proc. Te-
raz okazuje się, że sprzątanie tar-
gowicy przez pracowników SZB 
jest nieopłacalne.

– Korzystniej jest, jeśli usługi 
wykonuje nam firma zewnętrzna 
za 3.200 zł brutto – mówi Grze-
gorz Ambroziak. – Wszystko po-
liczyliśmy. Do sprzątania potrzeba 
3 ludzi, dwa razy w tygodniu, po 

kilka godzin. Byliby oni odrywani 
od innych zajęć. Ich wynagrodze-
nie byłoby wyższe niż kwota jaką 
płacimy firmie. Firma ma specja-
listyczny sprzęt. Pilnuje segrega-
cji odpadów po handlujących, co 
sprawia, że mamy mniej śmieci 
i  są one posegregowane, a  więc 
tańsze. W  skali roku oznacza to 
wydatek 38.400 zł brutto. 

Burmistrz Grzegorz Ambro-
ziak podczas sesji podkreślał 

również, że zmniejszenie moż-
liwości zatrudniania osób w  ra-
mach robót publicznych z kilku-
dziesięciu do kilku osób rocznie, 
sprawia, że gmina coraz bardziej 
boryka się ze sprzątaniem miasta 
i trzeba się liczyć, że wkrótce i te 
usługi będą zlecane na zewnątrz.

Dużo znaków  
zapytania
Decyzje włodarzy są zaskaku-

jące. Także dla zwykłych miesz-
kańców. – Najpierw likwiduje 
się Mig-Mę, która wcale nie ge-
nerowała strat, do tego za marne 
pieniądze obsługiwała targowi-
cę i  ją sprzątała. a  teraz okazuje 
się, że Samorządowy Zakład Bu-
dżetowy, który nie dość, że do-
stał dużo większe pieniądze za 
prowadzenie targowicy, to oka-
zuje się, że nie radzi sobie z tar-
gowicą, a sprzątanie jest zlecane 
na zewnątrz – mówi zbulwerso-
wany mieszkaniec Żychlina. – Za 
chwilę okaże się, że umowę trze-
ba aneksować, a firmie trzeba bę-
dzie zapłacić więcej za usługę. 

Nie ukrywamy, że ten miesz-
kaniec stawia pytanie o  to, czy 
komisja rewizyjna rady będzie 
to sprawdzać i  kontrolować. – 
a  może od razu niech włodarze 
przekażą targowicę w  prywatne 
ręce? – mówi zirytowany. Do-
rżną kurę, która znosi złote jaj-
ka, przynosząc do budżetu gmi-
ny duże pieniądze. Z wypowiedzi 
burmistrza można wywniosko-
wać, że wkrótce gmina będzie 
płacić firmie za sprzątanie mia-
sta. Po to chyba powstała – ironi-
zuje.  dag

Czekamy na państwa opinie 
w tej sprawie tel. 796 455 333.

okazuje się, że 
Samorządowy 
zakład budżetowy, 
który nie dość, 
że dostał dużo 
większe pieniądze 
za prowadzenie 
targowicy, to okazuje 
się, że nie radzi 
sobie z targowicą, 
a sprzątanie jest 
zlecane na zewnątrz.

Dorota 
grąbCzewSka

zychlin@lowiczanin.info

W połowie października będą wymienione okna  
w bloku Okoniewskiego 1. część z nich zostanie zamurowana.
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Żychlin | Starostwo wznawia postępowanie

Budowa wieży telefonii 
komórkowej zatrzymana
Mieszkańcy ulicy Sannickiej i okolicznych ulic 
w Żychlinie, którzy protestowali przeciwko 
budowie wieży telefonii komórkowej, odnieśli 
pierwszy sukces. 

Po odwołaniu jednej z  miesz-
kanek Małgorzaty Sokołowskiej, 
strony w postępowaniu, Starostwo 
Powiatowe w  Kutnie wznowiło 
postępowanie w  sprawie zakoń-
czonej decyzją ostateczną z  dnia 
14 stycznia 2020 r. o pozwolenie 
na budowę wieży telekomuni-
kacyjnej wraz z niezbędną infra-
strukturą, wydaną dla Electronic 
Control System S.A. 

Dzięki konsekwencji w  dzia-
łaniu grupa protestujących osób 
znalazła urzędnicze niedopatrze-
nie, które skutkuje wznowieniem 
postępowania. To, co wydawało 
się niemożliwe, jest teraz faktem. 

Małgorzata Sokołowska była 
jedyną stroną postępowania, któ-
ra w 2018 roku próbowała prote-
stować i nie zgadzać się z urzęd-
niczymi decyzjami. Po analizie 
pism protestujący dopatrzyli się 
urzędowych uchybień w  trakcie 
wydawania decyzji o pozwolenie 
na budowę, które uprawomocniło 
się 7 lutego 2020 roku. 

Przypomnijmy, że mieszkańcy 
zaprotestowali dopiero jak zoba-
czyli, że inwestor zaczyna stawiać 
konstrukcje pod wieżę telekomu-
nikacyjną, w  połowie sierpnia. 
Wieżę postawiono w  ekspreso-
wym tempie, ale o dziwno mon-
tażu anten nie było, gdyż inwe-
stor otrzymał zapewne informacje 
o proteście i wznowieniu postępo-
wania.

– Pismo o  wznowienie po-
stępowania administracyjne-
go w  sprawie wydania pozwole-
nia na budowę wystosowaliśmy 
za pośrednictwem pani Małgo-
rzaty 10 września, a już 15 wrze-
śnia starostwo uznało nasze racje 
i wznowiło postępowanie – mówi 
Radosław Jędrzejczyk, jeden 
z  protestujących mieszkańców.  
– Starostwo uznało, iż faktycz-
nie pani Małgorzata, jako strona 
postępowania, nie została powia-
domiona o  wydaniu pozwolenia  
na budowę, co jest niezgodne 
z  KPA. Podnosiliśmy również 

fakt, że decyzja została podjęta 
w oparciu o fałszywe dane przed-
stawione przez inwestora.

Według protestujących decyzja 
jest błędna na skutek manipulacji 
parametrami technicznymi emi-
towanego pola elektromagnetycz-
nego. Ich zdaniem inwestor podał 
dane niezgodne z danymi zawar-

tymi w karcie katalogowej anten, 
co skutkowało tym, że przedsię-
wzięcie uznano jako takie, które 
nie oddziaływuje na środowisko. 
Przez to inwestor nie musiał wy-
konywać raportu oddziaływania 
na środowisko. 

Zdaniem protestujących pomi-
nięcie tej procedury stwarza realne 
zagrożenie dla zdrowia okolicznej 
społeczności, a  element zdrowia 
ludzi został – według nich – zi-
gnorowany tak przez burmistrza 
gminy Żychlin, jak i przez starostę 
kutnowskiego, przez co naruszo-
no interes społeczny i prawa czło-
wieka do życia i zdrowia. Emisja 
pól elektromagnetycznych na za-
mieszkały teren jest faktem, któ-
rego skutki zdrowotne muszą być 
wyjaśnione.

– Teraz, gdy zrobiliśmy pierw-
szy krok w  kierunku unieważ-
nienia decyzji o  pozwolenie na 
budowę tej wieży, chcemy zorga-
nizować spotkanie z  Marianem 
Kłoszewskim, specjalistą od pól 
elektromagnetycznych, aby wyja-
śnił mieszkańcom na czym polega 
szkodliwość tego promieniowa-
nia. O terminie spotkania będzie-
my informować – mówi Radosław 
Jędrzejczyk.  dag

Żychlin | Samorząd złożył wniosek 

Czy ul. Sienkiewicza 
zostanie wyremontowana?
Urząd Gminy w Żychlinie 
z końcem września złożył 
wniosek do wojewody 
łódzkiego o dofinansowanie 
remontu ulicy Sienkiewicza 
w ramach rządowego 
programu Funduszu 
Rozwoju Inwestycji 
Lokalnych. 

– Chcemy zmodernizować całą 
ulicę Sienkiewicza, na długości 
około kilometra – mówi Krzysz-
tof Anyszka, kierownik ds. inwe-
stycyjnych w  UG w  Żychlinie.  
– Modernizacja obejmowałaby 
nie tylko nową nawierzchnię as-
faltową i  chodniki, ale też kana-
lizację deszczową, której w  tej 
ulicy nie ma. O remont tej ulicy, 
przy której znajduje się kilkadzie-
siąt budynków jednorodzinnych, 
mieszkańcy zabiegają od dawna. 
Brak kanalizacji deszczowej spra-
wia, że po obfitych deszczach na 
ulicy tworzą się ogromne kałuże, 
a częścią ulicy spływa rzeka wody. 
Do tego istniejąca nawierzchnia 

asfaltowa jest bardzo zniszczona, 
łata na łacie i łatą pogania. 

Póki co, gmina jeszcze nie ma 
dokumentacji technicznej. Jak 
mówią nam urzędnicy, na etapie 
składania wniosku dokumenta-
cja projektowa nie jest konieczna. 
Zostanie opracowana jak wniosek 
uzyska akceptację.  dag

Grabów | drugi etap oświetlenia

Wybudują kolejnych 29 lamp 
Pierwszy etap  
budowy oświetlenia 
ulicznego w Grabowie  
na ul. Szkolnej 
zakończono. 

Teraz, dzięki środkom w wy-
sokości 500.000, jakie dostała 
gmina Żychlin z  budżetu pań-
stwa, jako rekompensatę utraty 
dochodów przez COVID, część 
z nich, w wysokości ok. 208.000 
zł, zostało przekazanych na re-
alizację II etapu budowy oświe-
tlenia ulicznego w  ul. Szkolnej. 

Tym razem zaplanowano usta-
wienie 29 lamp ulicznych z wy-
sięgnikami, na których będą za-
montowane lampy LED.

Przypomnijmy, że w  I etapie 
wybudowano 800 m linii wraz 
z  13 słupami oświetleniowymi  
od Trzech Krzyży do ul. Górskiej. 
Teraz oświetlenie uliczne zostanie 
wybudowane na długości kolej-
nych ok. 1.800 m. 

Podczas sesji Rady Miejskiej 
w  Żychlinie 29 września radni 
przesunęli pieniądze na realizację 
inwestycji, która ma być zakoń-
czona do 15 grudnia.  dag

Żychlin | Samorządowy zakład budżetowy

Przetarg na sprzedaż autobusów
Samorządowy Zakład 
Budżetowy ma już wycenę 
miejskich autobusów. 
Przetarg odbędzie się  
12 października. Na sprzedaż 
wystawiono 7 autobusów.

Cena wywoławcza Jelcza 
z  1988 r. to 8.000 zł, autobusu 
marki Jelcz z 1987 roku 8.000 zł. 
Autosam S.A. z 1984 roku wyce-
niono na 9.700 zł, Autosan z 2000 
roku wyceniono na 11.100 zł, Au-
tosan S.A. z  2000 r. wyceniono  

na 14.700 zł. Autosan S.A. z 1996 
r. wyceniono na 9.600 zł, a  Au-
tosan S.A. z  1997 r. wyceniono  
na 10.700 zł.

Warunkiem przystąpienia do 
licytacji jest wpłacenie wadium 
w  wysokości 10 proc. ceny wy-

woławczej do 12 października,  
do godz. 10.00. Pojazdy można 
oglądać po uprzednim skontakto-
waniu się z SZB w Żychlinie, ul. 
Barlickiego 15, tel. 24-351-21-90. 

Pieniądze ze sprzedaży autobu-
sów mają zasilić kasę SZB. Jeśli 
uda się je sprzedać w dobrej cenie, 
to zakład będzie mieć środki na 
zapłatę dwóch raty kary do WIOŚ 
(po 30.000 zł co kwartał).  dag

Samorządowcy aplikują 
o dotację na remont ulicy 
Sienkiewicza w ramach 
funduszu rozwoju inwestycji 
lokalnych
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Po proteście mieszkańców 
i złożeniu pisma do starostwa 
o wznowienie postępowania 
prace z montażem anten stanęły. 
Stoi tylko wieża.
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Kurów | Grant marszałkowski dobrze wykorzystywany

Trwa remont świetlicy wiejskiej
Od dwóch miesięcy 
w świetlicy wiejskiej 
w Kurowie trwa 
remont świetlicy 
wiejskiej w ramach 
grantu sołeckiego 
wysokości 10.000 zł 
przyznanego przez Urząd 
Marszałkowski w Łodzi.

Prace są wykonywane sposo-
bem gospodarczym, przez pra-
cowników zatrudnionych przez 
gminę w  ramach robót publicz-
nych.

To oznacza, że pieniądze gran-
towe są wydatkowane na ma-

teriały budowlane potrzebne 
do remontu. Świetlica wiejska 
w  Kurowie nie pamięta remon-
tu od kilkudziesięciu lat. Na ścia-
nach była drewniana boazeria, 
na podłodze drewniana podłoga 
i  nieocieplony sufit z  płyt paź-
dzieżowych. Sufit był skutecz-
nie zamaskowany przez kolorową 
materiałową dekorację. Oświetle-
nie też bardzo słabe. W jeszcze 
gorszym stanie było zaplecze ku-
chenne i sanitariaty.

Dzięki grantowi pracowni-
cy już zdjęli drewnianą boazerię 
i  wyrównali pod nią tynk ścia-
ny. Zerwano drewnianą podło-
gę. Okazało się, że konieczne jest 
zrobienie nowej betonowej wy-

lewki. Dopiero na tak przygoto-
wane podłoże są układane płytki 
gresowe. 

Dużo pracy wymagało sku-
cie i  zeskrobanie warstw farby 
olejnej, jaką pomalowano ściany 
w sanitariatach na wysokość oko-
ło 1,2 metra Tam będzie ułożona 
nowa glazura na ścianach i tera-
kota na podłodze. Sanitariat ma 
być wreszcie na miarę XXI w. 

W świetlicy ma być nowe 
oświetlenie, a  całe pomieszcze-
nie pomalowane. Po ich zakoń-
czeniu mieszkańcy będą mieć 
godne warunki, aby się spotykać.

Jednak to tylko część niezbęd-
nych potrzeb. Kolejnym etapem 
powinna być kompleksowa mo-

dernizacja zaplecza kuchen-
nego. Potrzebna jest wymiana 
okien w tej części budynku. Te-
raz wciąż znajduje się tam trady-
cyjna węglowa kuchnia i bardzo 
skromne wyposażenie. 

Docieplenia wymaga też sufit 
w świetlicy oraz zrobienie ogrze-
wania pomieszczenia, by mogła 
ona służyć całym rokiem, a po-
mieszczenie nie niszczało. 

Póki co, stoły też są zbite ze 
zwykłych desek. W przyszłości 
i one powinny być wymienione. 
Docieplenie budynku też by się 
przydało. 

Prac przed samorządowcami 
jeszcze ogrom. Dzięki granto-
wi zrobiono pierwszy, znaczący 
krok, by poprawić stan technicz-
ny obiektu. W następnych latach 
można myśleć o kolejnych inwe-
stycjach. Kilkudziesięcioletnich 
zaniedbań nie da się nadrobić 
w rok.  dag

Pacyna | Szkoła podstawowa

Będzie remont sali gimnastycznej
Urząd Gminy w Pacynie 
rozpisał przetarg na 
wykonanie remontu sali 
gimnastycznej w Szkole 
Podstawowej.

Na realizację inwestycji urząd 
otrzymał 90.000 zł dotacji z Ma-
zowieckiego Urzędu Marszał-
kowskiego w  Warszawie. Przed-
sięwzięcie ma być wykonane  
do 20 grudnia. Otwarcie ofert 
przetargowych zaplanowano  

na 1 października, na godz. 9.30. 
Wtedy też zostanie wyłoniony 
wykonawca robót.

W ramach zadania zaplanowa-
no wymianę dachu o powierzch-
ni 320 m2. Teraz jest on pokryty 
papą, a  ma być wymieniony na 
ocynkowaną blachę powlekaną. 
Wymienione zostaną łaty ok. 600 
m. Przestrzeń pomiędzy dachem 
a stropem ma być docieplona sty-
ropianem grubości 10 cm. Za-
montowane zostaną nowe rynny. 

Wewnątrz sali też zaplanowa-
no kompleksowy remont. Wy-
mieniona zostanie instalacja elek-
tryczna, zamontowane nowe 
lampy. Tynki cementowo-wapien-
ne częściowo mają być skute i uło-
żone nowe. Elementy centralnego 
ogrzewania mają być zamaskowa-
ne drewnianą zabudową. Wycy-
klinowany zostanie parkiet o po-
wierzchni 288 m2. Zaplanowano 
warstwę podkładu oraz trzy war-
stwy lakieru. 

Wymienione zostaną 2 sztuki 
drzwi wejściowych do sali na alu-
miniowe dwuskrzydłowe, prze-
szklone. Będą szersze niż dotych-
czasowe.

Na tę inwestycję lokalna spo-
łeczność czekała od dawna. 
Po dociepleniu budynku szko-
ły, budowie boisk przy szkole, 
kompleksowym remoncie sa-
nitariatów, teraz przyszedł czas 
na remont sali gimnastycznej, 
w której odbywają się też szkolne 
uroczystości oraz widowisko pa-
triotyczne dla lokalnego środowi-
ska z okazji 11 listopada.   
 dag

Gmina Oporów | za mało chętnych

Bez przydomowych 
oczyszczalni
Jak mówi wójt gminy 
Oporów Robert Pawlikowski, 
gmina zrezygnowała 
ze składania wniosku 
o dofinansowanie do budowy 
przydomowych oczyszczalni 
ścieków, gdyż było za mało 
osób chętnych.

– Zgłosiło się tylko 10 miesz-
kańców, którzy byli zaintereso-

wani budową przydomowych 
oczyszczalni ścieków – mówi 
wójt. – To zbyt mało, aby apliko-
wać. Przypomnę, że przydomowe 
oczyszczalnie robiliśmy w  2013 
roku oraz w 2018 roku. Zatem po-
czekamy jeszcze trochę, z nadzie-
ją, że na przestrzeni lat dołączą ko-
lejne chętne osoby, a wtedy szanse 
na ekologiczną inwestycję będą 
większe.  dag

Drewnianą boazerię ze ścian w świetlicy w Kurowie zerwano.  
Trwa układanie płytek gresowych na podłodze.
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Bedlno | Szkoła imienia św. Jana pawła ii

Sztandar uszyty,  
jest zgoda rady
Podczas sesji Rady Gminy Bedlno 28 września, radni 
poparli wniosek złożony przez radę Rodziców i Radę 
Pedagogiczną, by Szkole Podstawowej w Bedlnie nadać imię 
świętego Jana Pawła II. Uroczystość zaplanowano  
na 22 października w kościele parafialnym w Bedlnie.

Społeczność szkolna już od 
roku przygotowywała się do 
nadania szkole imienia święte-
go Jana Pawła II. Takie imię no-
siło gimnazjum, które mieściło 
się w budynku, gdzie teraz funk-
cjonuje szkoła podstawowa. Po-
czątkowo planowano, że uroczy-
stość odbędzie się 18 maja 2020 
roku, w  setną rocznicę urodzin 
wielkiego Polaka Jana Pawła II.  
Niestety, ogłoszenie zdalnego na-
uczania w  czasie pandemii ko-
ronawirusa pokrzyżowało plany, 
a uroczystość przełożono na paź-
dziernik.

– Niezależnie co będzie się 
dziać, uroczystości po raz kolejny 
nie będziemy przekładać – mówi 
Ewa Kowalska, dyrektor szko-
ły. – Aby zminimalizować zagro-
żenie, całość uroczystości będzie 
się odbywać w kościele, początek 
o godz. 10.00. Tam sztandar zosta-
nie poświęcony, nastąpi jego pre-
zentacja, będą przemówienia. Na 

uroczystość przejdą trójki klaso-
we i nauczyciele, z zachowaniem 
reżimów sanitarnych. w  szkole, 
przy popiersiu papieża będzie tyl-
ko wbijanie gwoździ w drzewiec 
sztandaru.

Sztandar szkoły jest już goto-
wy. Wyhaftowany został w  fir-
mie „Haftina” z  Piotrkowa Try-
bunalskiego. Maszynowy haft 
kosztował 6.300 zł. Na jednej stro-
nie sztandaru na czerwonym tle 
jest napis Bóg, Honor, Ojczyzna, 
Nauka otoczony liśćmi laurowy-
mi. Na drugiej stronie sztandaru 
widnieje portret św. Jana Pawła II 
z napisem Szkoła Podstawowa im. 
św. Jana Pawła II w Bedlnie oraz 
data 18. maja 2020 r.

– Pieniądze na sztandar prze-
kazali nam sponsorzy. Pieniądze 
zbierali też nasi uczniowie kwe-
stując 2 razy pod kościołem oraz 
świadcząc usługi pakowania pro-
duktów w Dino – mówi dyrektor 
Kowalska.  dag

Żychlin | żychlinianka na festiwalu zespołów ludowych w Mierzynie

Maja Banachowska najmłodszą uczestniczką
W sobotę 26 września 9-let-

nia uczennica III klasy Społecz-
nej Szkoły Podstawowej w Orąt-
kach wstąpiła podczas i Festiwalu 
Muzyki Ludowej w  Zachodnio-
pomorskim Uniwersytecie Lu-
dowym w  Mierzynie pt. „Za-
chodniopomorskie Folkowisko”. 
Była jedyną solistką, najmłodszą 
uczestniczką z najdalej oddalone-
go regionu Polski.

– Do organizatora festiwalu wy-
słałam zgłoszenie Mai wraz z kil-
koma piosenkami. Organizato-

rzy po ich przesłuchaniu zaprosili 
Maję na festiwal – mówi Sylwia 
Wójcik, mama Mai. 

– Jechaliśmy 6 godzin w jedną 
stronę, ale trud się opłacał. Pod-
czas festiwalu była wspaniała, ro-
dzinna atmosfera. Występ Mai 
głośno oklaskiwano. Festiwal nie 
miał formy konkursowej, ale pre-
zentacji dorobku ludowego. Za 
udział w festiwalu otrzymała sta-
tuetkę.

Maja zaprezentowała w  Mie-
rzynie trzy utwory: kołysankę 

„Kołys mi się kołys”, „Lipka” – 
Rokiczanki oraz „Łowiczanka”.

Do występu Maję Banachow-
ską przygotowywała instruktor 
Renata Mosiołek, która prowadzi 
warsztaty wokalne w Żychlińskim 
Domu Kultury.

– Maja kocha śpiewać i wystę-
pować. Po występie przyznała, że 
warto spełniać swoje marzenia. 
Dzięki występom poznaje wie-
le wspaniałych ludzi, którzy też 
kochają muzykę i śpiew – dodaje 
pani Sylwia.  dag

Orłów | uroczystości patriotyczne 

Oddali hołd bohaterom
W niedzielę 27 września, 
mszą świętą o godz. 12.00 
odprawioną w kościele 
w Orłowie, przez 
proboszcza ks. Stanisława 
Kosiackiego rozpoczęły się 
uroczystości patriotyczne 
z okazji 81. rocznicy Bitwy 
nad Bzurą. Uroczystość 
uświetniła Orkiestra Dęta 
OSP Tum, pod batutą 
Stanisława Wasiaka.

Z powodu intensywnie pada-
jącego deszczu uroczystości, któ-
re miały się odbyć przy obelisku, 
odbyły się w  kościele. Po mszy 
świętej w  intencji żołnierzy, któ-
rzy polegli we wrześniu 1939 
roku w  obronie Ojczyzny, krót-
ki montaż słowno-muzyczny za-
prezentowało 6 uczniów z  SP 
w Szewcach Nadolnych, pod kie-
runkiem nauczycielki Anny Zawi-
ślak. Dziewczęta z biało-czerwo-
nymi kwiatami przy warkoczach 
naprzemiennie śpiewały i  recyto-
wały patriotyczne wiersze. Na ko-
niec mieszkaniec gminy Bedlno, 

Mieczysław Cichocki odczytał 
własnoręcznie napisany wiersz, 
w  którym przypomniał straszne 
wydarzenia sprzed 81 laty i  pro-
sił, by wszyscy pamiętali i odda-
wali cześć ludziom, którzy zginęli 
w  obronie Polski. Słuchacze na-
grodzili go brawami.

Głos zabrał też wójt Józef Igna-
czewski, którzy podkreślał, że te-
raz mieszkańcy zebrali się, by po-
kłonić się bohaterom w ciszy, ale 

kilkadziesiąt lat temu na łąkach 
pomiędzy Bzurą a  Orłowem nie 
było tak cicho. Świstały kule, po-
ciski artylerii, lała się krew i sły-
chać było krzyk cierpiących i ran-
nych.

– Bitwa nad Bzurą we wrześniu 
1939 roku była początkiem tra-
gicznej w skutkach II wojny świa-
towej. Dziś modlimy się za boha-
terów. Naszym obowiązkiem jest 
pamięć o nich i modlitwa – pod-

kreślał wójt. – My teraz też wal-
czymy z wrogiem, którego nie wi-
dać – koronawirusem, stosując się 
do reżimów sanitarnych. 

Obecny na uroczystości w Or-
łowie doradca wojewody łódzkie-
go Marcin Buchalik dziękował za 
zaproszenie i  za modlitwę w  in-
tencji bohaterów września 1939 
r. Mówił, że jego dziadek też wal-
czył w czasie II wojny światowej 
w 15. Pułku Ułanów Poznańskich.

Następnie poczty sztandarowe 
we szkół w: Szewcach Nadolnych, 
SP Żeronice, SP Plecka Dąbrowa, 
harcerze oraz delegacje z SP Be-
dlno i  OSP Tomczyce, na czele 
z orkiestrą OSP Tum wraz z go-
śćmi przeszli pod pobliski obelisk 
postawiony bohaterom walk nad 
Bzurą, przez mieszkańców powia-
tu kutnowskiego w 1964 roku. Po 
odebraniu hymnu państwowego 
przez orkierstrę kolejne delegacje 
składały kwiaty, wiązanki i zapa-
lały znicze pod obeliskiem. Se-
natora Przemysława Błaszczyka 
reprezentowała Aleksandra Dud-
kiewicz, dyrektor biura. Honoro-
wą wartę pełnili żołnierze z Pułku 
Ułanów Wielkopolskich. 

Marek Drabik opowiedział 
historię walk nad Bzurą opo-
wiedzianą mu przez żyjących 
mieszkańców: pana Michalaka, 
Lewandowskiego i  Ratajczyka. 
 dag

22 października SP w Bedlnie otrzyma imię świętego Jana Pawła II. 
zostanie też poświęcony sztandar szkoły, z wizerunkiem papieża.
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9-letnia Maja Banachowska, 
uczennica SSp w oratkach.
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uroczystość obchodów 81. rocznicy Bitwy nad Bzurą w Orłowie 
uświetniła orkiestra dęta oSp z Tumu.
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Głowno | Tragedia przy ul. Sowińskiego. Alicja uczyła się w Łowiczu

Ugodził nożem swą dziewczynę, 
ukrywał się pod podłogą

dokończenie ze str. 1

Mieszkańcy okolicy, którzy 
o  sytuacji dowiedzieli się od na-
szego reportera, byli wstrząśnięci, 
że w pobliżu ich domostw mogło 
dojść do tak wstrząsających scen.

– Aż trudno w to uwierzyć. Ja-
kim trzeba być człowiekiem, żeby 
zaatakować nożem bliską osobę, 
a potem pozostawić ją na pastwę 
losu? w głowie się to nie mieści  
– podkreślają.

wierzyła, że miłość  
go odmieni
Związek nastoletniej miesz-

kanki Głowna i  sporo starszego 
od niej Daniela F. rozpoczął się 
blisko półtora roku temu. Zna-
li się jednak dwukrotnie dłużej, 

a do ich pierwszego spotkania do-
szło za sprawą wspólnych znajo-
mych. Zarówno dziewczynie, jak 
i  jej rodzinie, znana była krymi-
nalna przeszłość chłopaka. Bliscy 
Alicji nie akceptowali tego wy-
boru i  wielokrotnie przestrzegali 
ją przed tą znajomością, jednak, 
mimo wielu starań, nie byli w sta-
nie wpłynąć na postępowanie za-
kochanej dziewczyny. Naszemu 
reporterowi udało się porozma-
wiać z mamą zaatakowanej nasto-
latki, która zapewnia, że ze wzglę-
du na przeszłość mężczyzny nie 
była w stanie go zaakceptować.

– Robiliśmy wszystko, by po-
móc jej wyzwolić się z tego nie-
szczęśliwego związku, ale ona 
wierzyła, że miłość go odmieni. 
Jego także prosiłam, by zostawił 

córkę w spokoju i by się rozstali, 
ale on ciągle powtarzał, że to nie-
możliwe, bo ją kocha. Wiedzieli-
śmy, że bywa agresywny, ale nikt 
chyba nie podejrzewał, że byłby 
gotów ją zabić – tłumaczy.

z nożem czekał na nią 
pod domem
Z relacji bliskich dziewczyny 

wynika, że feralnego dnia Alicja 
spotkała się z partnerem i pokłó-
cili się. w drodze do domu odwie-
dziła przyjaciółkę, a w tym czasie 
23-latek jej poszukiwał. w  celu 
ustalenia miejsca jej przebywania 
kontaktował się z  mamą dziew-
czyny, a w rozmowie z nią groził, 
że „wszystko skończy”.

– Czułam, że może wydarzyć 
się coś złego, ale nie przypusz-
czałam, że będzie z nożem czekał 
na jej powrót do domu. Nie spo-
dziewałam się, że będzie chciał ją 
zabić – zauważa nasza rozmów-
czyni, podkreślając jednocześnie, 
że sobotnie wydarzenie jest tra-
gedią nie jednej, lecz dwóch ro-
dzin. 

– Wiem, że dla jego rodziców 
to także cios. Oni przez cały czas 
dobrze traktowali Alicję i wierzy-
li, że pod jej wpływem ich syn 
się zmieni. Dziś również cierpią 
– dodaje.

Posiedzi  
do końca życia?
Jak czytamy w  komunika-

cie Komendy Powiatowej Policji 
w Zgierzu, żmudna wielogodzin-
na praca śledczych i zgromadzony 
w sprawie materiał dowodowy po-
zwoliły na przedstawienie 23-lat-
kowi zarzutu usiłowania zabójstwa 
dziewczyny. Za takie przestępstwo 

grozi kara nawet dożywotniego 
pozbawienia wolności. 44-letni 
wujek napastnika, który w  prze-
szłości był już karany, również 
może usłyszeć zarzut utrudniania 
postępowania poprzez ukrywanie 
sprawcy. Grozi za to kara do 5 lat 
pozbawienia wolności.

Potrzebna krew  
dla nastolatki
W wyniku ran odniesionych 

w  trakcie ataku 16-latka straciła 
dużo krwi, dlatego w  kolejnych 
dniach Głowno i okolice obiegła 
informacja o zbiórce tego cenne-
go surowca. o  udział w  niej na-
dal apeluje rodzina nastolatki. 
Krew można oddawać w  Regio-
nalnym Centrum Krwiodawstwa 
i  Krwiolecznictwa w  Łodzi na 
ul. Franciszkańskiej 17/25, otwar-
tym w  dni robocze od godziny 
7.00 do 17.30 (we wtorki i czwart-
ki) lub do 15.30 (w poniedziałki, 
środy i piątki), a  także w soboty 

od 8.00 do 13.30. Można to zro-
bić również w  każdym punkcie 
krwiodawstwa – wówczas należy 
wskazać, że przekazujemy krew 
dla Alicji Kowalskiej przebywają-
cej w Instytucie Centrum Zdrowia 
Matki Polki w Łodzi.

Z apelem o  oddawanie krwi 
wystąpiła również dyrekcja Ze-
społu Szkół Ponadpodstawowych 
nr 3 w Łowiczu, czyli szkoły, do 
której uczęszcza Alicja. Uczy się 
tam w klasie drugiej na kierunku 
technik usług fryzjerskich. w roz-
mowie z naszym reporterem dy-
rektor placówki Wojciech Ba-
leja wielokrotnie podkreślał, że 
dołoży wszelkich starań, by po-
móc uczennicy.

– Chcemy wesprzeć uczennicę 
w  tych trudnych chwilach. Wie-
my, że potrzeba krwi i apelujemy, 
by oddawali ją ci, którzy mogą.  
W tym celu nawiązaliśmy rów-
nież kontakt z PCK. Wierzymy, że 
uda się pomóc – twierdzi dyrektor.

wspierają nas  
dobrzy ludzie
Mieszkańcy Łowicza rów-

nież będą mieli okazję, by wes-
przeć potrzebującą nastolatkę. 
w  poniedziałek, 5 października,  
na Starym Rynku dostępny bę-
dzie mobilny punkt poboru krwi 
Regionalnego Centrum Krwio-
dawstwa i  Krwiolecznictwa 
w  Łodzi. Rejestracja potencjal-
nych krwiodawców odbędzie się 
w godzinach 9.00-11.00. Miesz-
kanka Głowna jest posiadaczką 
grupy krwi 0 Rh-.

– To cud, że moja córka żyje. 
Dzielnie walczy o  życie i  wie-
rzymy, że najgorsze już za nami.  
W tych trudnych chwilach poma-
ga nam świadomość, że wokół jest 
wielu wspaniałych ludzi, którzy 
nas wspierają. Jestem wdzięczna 
za pomoc wszystkim: sąsiadom, 
którzy odnaleźli córkę po ataku 
i  udzielili jej pomocy, lekarzom 
i ratownikom medycznym, którzy 
każdego dnia dają z siebie wszyst-
ko, by ją uratować, mieszkańcom 
naszego miasta za wiele ciepłych 
słów, a wreszcie tym, którzy anga-
żują się w zbiórkę krwi z nadzieją, 
że Alicja powróci do zdrowia i bę-
dzie mogła nadal żyć – podkreśla 
mama dziewczyny.  aw

Zatrzymanie 23-latka. Już wcześniej mężczyzna był notowany  
za konflikty z prawem. 
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Jestem wdzięczna za 
pomoc wszystkim: 
sąsiadom, którzy 
odnaleźli córkę po 
ataku i udzielili jej 
pomocy, lekarzom 
i ratownikom 
medycznym, 
mieszkańcom za 
wiele ciepłych słów, 
a wreszcie tym, którzy 
angażują się w zbiórkę 
krwi.

reKlAMA

to jeSt jak koSzmar  
– naStroje w Szkole aliCji 
dźgnięta nożem w sobotę 
w Głownie Alicja jest 
uczennicą zespołu Szkół 
ponadpodstawowych nr 3  
w Łowiczu. cała szkoła 
trzyma kciuki za jej szybki 
powrót do zdrowia.
Alicja uczy się w ii klasie 
na profilu Technik usług 
fryzjerskich. Jest normalną, 
życzliwą dla innych, 
powszechnie lubianą 
uczennicą. uczy się dobrze 
i nie stwarzała problemów 
wychowawczych. – Świetna 
dziewczyna, tylko ostatnio 
za bardzo zaangażowała się 
relację z tym narkomanem 
– usłyszeliśmy od uczniów. – 
raczej wiadomo było, że to 

nie jest odpowiedni partner 
dla niej.
Siłą rzeczy nasuwają się 
analogie do niedawnego 
przypadku Karoliny, 
uczennicy tej samej szkoły. 
Tamta dziewczyna zginęła, 
ta żyje, ale uczniowie mimo 
to mają wrażenie, że to jak 
„deja vu” – starszy o kilka 
lat chłopak, nóż, a w tle 
dopalacze. – Ten rok jest 
jak jakiś koszmar – mówi 
jedna z uczennic. – najpierw 
ta epidemia, potem śmierć 
Karoliny. Mieliśmy nadzieję, 
że po powrocie do szkoły 
wszystko zacznie się na nowo 
układać, a tu kolejny dramat. 
Trudno w to uwierzyć.
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Łowicz | Służba zdrowia – zmiany po roku

Szpital oddaje prowadzenie pogotowia, 
ale nie traci ambulansu
Od 1 listopada system ratownictwa medycznego w powiecie łowickim  
czeka kolejna zmiana. Czy będzie ona odczuwalna dla pacjentów – trudno 
przewidzieć. Polegać będzie na tym, że karetkę ratownictwa medycznego typu „S”  
– którą w chwili obecnej podstawia Zespół Opieki Zdrowotnej w Łowiczu,  
będzie zapewniała Wojewódzka Stacja Ratownictwa Medycznego w Łodzi. 

Warto podkreślić, że na terenie 
powiatu funkcjonują trzy karetki 
pogotowia ratunkowego, czyli bę-
dące w systemie ratownictwa me-
dycznego, z czego dwie to karetki 
typ „P”, czyli podstawowe, a trze-
cia to „S”, czyli specjalistyczna. 
Tak jest od wielu lat, zarówno 
wówczas gdy usługi na naszym 
terenie świadczyła Wojewódzka 
Stacja Ratownictwa Medycznego 
z Łodzi, jak i wówczas, gdy pogo-
towie przejęła znana duńska spół-
ka Falck Medycyna. 

Od kwietnia ubiegłego roku 
w  całym kraju nastąpiło upań-
stwowienie systemu ratownic-
twa medycznego. Wtedy usłu-

gi na terenie powiatu łowickiego 
przejęło konsorcjum utworzone 
przez WSRM oraz ZOZ Łowicz.  
Na mocy tego porozumienia szpi-
tal w Łowiczu zapewniał karetkę 
typu „S”.

Niespełna rok temu, dokładnie 
21 października, szpital wzbo-
gacił się o fabrycznie nowy am-
bulans Volkswagen Crafter za-
kupiony za blisko 560 tys. zł  
(z czego 550 tys. zł stanowiła do-
tacja z  Łódzkiego Urzędu Wo-
jewódzkiego w  Łodzi). Od po-
czątku było wiadomo, że pojazd 
będzie wykorzystywany jako ka-
retka typu „S” w systemie ratow-
nictwa medycznego. Władze po-

wiatu podkreślały wagę zakupu, 
mówiąc, że karetka taka, w  za-
łodze której jest lekarz, jeździ 
do najpoważniejszych zdarzeń, 
w których są osoby w stanach za-
grożenia życia. Dlatego ważne 
jest, aby była ona niezawodna. 

Wtedy też starosta Marcin Ko-
siorek wyrażał nadzieję, że to 
pierwszy etap zmian, bo planował 
się starać o fundusze o zakup no-
wej karetki typu „P”. Co daje ta 
zmiana? 

Zmiany, które wejdą w życie za 
miesiąc, oznaczają, że faktycznie 
szpital zachowuje niespełna rocz-
ną karetkę „P”, ale traci „S”. Czy 
to dobre dla szpitala? 

Wicestarosta Piotr Malczyk 
twierdzi że tak, że chodzi o to, aby 
działanie szpitala usprawnić. VW 
Crafter będzie wykorzystywa-
ny w nocnej i świątecznej pomo-
cy medycznej, jaką realizuje szpi-
tal. Dotychczas wykorzystywane 
były do tego trzy ambulanse mar-
ki Mercedes, które mają już po 10 
lat i często ulegają awariom. 

Dyrektor szpitala Urszula Ka-
pusta-Tymoshchuk wyjaśniła 
nam, że umowa na konsorcjum 

z WSRM w Łodzi wygasa z koń-
cem roku i  stąd decyzja o  prze-
kazaniu udzielania świadczeń do 
wojewódzkiej stacji. Od tego mo-
mentu ratownictwo będzie już 
w  pełni państwowe i  podległe 
wojewodzie. Jej zdaniem będzie 
to korzystna zmiana dla szpitala, 
ponieważ WSRM zapewni ka-
retkę „S”. Dotąd, czyli w ramach 
konsorcjum, szpital zatrudniał  
(na umowę-zlecenie) załogę 
specjalistycznej karetki i  pono-

sił pełne koszty jej utrzymania 
i  zabezpieczenia załogi – za co 
otrzymywał pieniądze – jak doda-
je dyrektor – w wystarczającej wy-
sokości. Jednocześnie jednak ka-
retką nie dysponował, ponieważ to 
odbywało się przez Centrum Po-
wiadamiania Ratunkowego w Ło-
dzi. Na tym tle dochodziło niekie-
dy do nieporozumień. 

Dyrektor przywołuje opisany 
przez nas przed 2 tygodniami wy-
padek na stadionie OSiR, gdzie 
nastolatek podczas treningu zła-
mał rękę i  pogotowie ratunkowe 
nie przyjechało. Wiele osób nie 
mogło zrozumieć, dlaczego dys-
pozytor powiedział, że nie ma 
wolnej karetki, skoro pod szpita-
lem w Łowiczu stały dwa ambu-
lanse. To jednak nie były pojazdy 
pogotowia, ale ambulanse szpita-
la, które nie są do tego przezna-
czone – o czym wielokrotnie pisa-
liśmy na łamach NŁ. 

Urszula Kapusta-Tymoshchuk 
przypomina, że „szpitalne” am-
bulanse służą do transportu pa-
cjentów do innych szpitali na ho-
spitalizację lub na badania, są do 
dyspozycji lekarzy rodzinnych 
oraz nocnej i  świątecznej opieki 
zdrowotnej. A ratownictwo me-
dyczne ściśle rozumiane będzie 
teraz już w pełni państwowe.  mwk

Domaniewice | ewakuacja

Spokojnie, to była próba
Próbną ewakuację całego 

przedszkola – zarówno dzieci 
wraz z  wychowawczyniami, jak 
też i  personelu przedszkolnego 
– przeprowadzono 23 września 
w  przedszkolu samorządowym 
w Domaniewicach.

Dzieci zostały najpierw przy-
gotowane przez wychowawczy-
nie, że może zdarzyć się pożar, 
zadymienie lub inna niebezpiecz-
na sytuacja, kiedy będzie trzeba 
szybko i  sprawnie opuścić budy-
nek przedszkola. – Oczywiście 
od razu wyjaśnialiśmy, że to tyl-
ko ćwiczenia i prowadzimy je ko-

rzystając z ładnej pogody – powie-
działa nam dyrektor przedszkola 
Stanisława Felczyńska. 

W trakcie ćwiczeń nauczy-
cielki zapoznały dzieci ze zna-
kami ewakuacyjnymi i  ich roz-
mieszczeniem w  przedszkolu. 
Dzieci dowiedziały się jak powin-
ny się zachować w takiej sytuacji. 
Nauczyły się reagować na sygnały 
i dźwięki. Próba przebiegła spraw-
nie i bezproblemowo, z zachowa-
niem ostrożności. Pozorowana 
ewakuacja jest przeprowadzana 
w przedszkolu w Domaniewicach 
co roku.  mak

Sanniki | ulica polna

Mieszkańcy proszą o naprawę
Do elektrowni wiatrowych 

w  Sannikach prowadzi ulica Po-
lna, której stan pozostawia wie-
le do życzenia. Takiego zdania są 
zarówno mieszkańcy korzystający 
z drogi, jak i radni oraz burmistrz.

25 września na sesji Rady Mia-
sta i  Gminy Sanniki przewodni-
czący Jerzy Jabłoński odczytał 
postulat mieszkańców Sannik, 
którzy proszą o  asfaltowanie tej 
drogi. Przy okazji budowania 
elektrowni została zrobiona pod-
budowa tej drogi, która – jak oce-
nia burmistrz Gabriel Wieczorek 
– jest przygotowana solidnie.

Mieszkańcy zwrócili uwagę  
na to, że jeżeli nie zostanie ona 
przykryta asfaltem, to bardzo 
szybko się zniszczy. Zaznaczyli 
też, że często jest nieprzejezdna. 
Przy ulicy znajduje się 10 posesji. 

Burmistrz powiedział, że pro-
blem ten jest mu znany, a  plan 
przykrycia podbudowy asfaltem 
pojawił się już wcześniej. Zazna-
czył jednak, że w tym roku – z po-
wodu braku środków finansowych 
– jest to niemożliwe. Dobrą wia-
domością jest, że zadeklarował, iż 
zostanie to uwzględnione w pro-
jekcie budżetu na rok 2021.  ks

tak rok temu prezentował się nowy ambulans, oznakowany już jako 
karetka typu S, ale jeszcze bez tablic rejestracyjnych. 
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Próbne ewakuacje w przedszkolu w Domaniewicach odbywają się  
co najmniej raz w roku. 
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Łowicz | Klienci się skarżą na pGe, rzecznik odpowiada

Kolejki, trudne procedury i infolinia, 
która nie pomaga
– W związku inwestycją (fotowoltaiczną – przyp.red,) zmuszona byłam  
do zintensyfikowania moich kontaktów z PGE, za pośrednictwem oddziału 
w Łowiczu. Niestety każda taka wizyta na Mostowej kosztowała mnie 
niewyobrażalną wręcz w XXI wieku ilość czasu oraz nerwów – napisała  
do nas mieszkanka gminy Łyszkowice. 

Kobieta skarży się na to, że już 
dostanie się do budynku zakładu 
energetycznego nie jest łatwe – co 
tylko częściowo można usprawie-
dliwić epidemią koronawirusa. 
Trzeba sobie na to zarezerwować 
dużo czasu, ponieważ jeszcze 
przez otwarciem biura ustawia-
ją się przed nim długie kolejki. 
Biuro jest czynne od godz. 7.00, 
więc żeby załatwić sprawę, trzeba 
wstać bladym świtem. 

Osobista wizyta jest niezbęd-
na, ponieważ szczegółowe infor-
macje można uzyskać tylko w taki 
sposób. Konsultanci z  telefonicz-
nego Biura Obsługi Klienta, ani 
sami użytkownicy za pośrednic-
twem eBOK, nie mają dostępu  
do wszystkich informacji. 

Jak twierdzi mieszkanka gmi-
ny Łyszkowice, dodzwonienie się 
na ogólnopolską infolinię BOK 
PGE to również proces, na któ-
ry trzeba sobie zarezerwować co 
najmniej pół godziny. Gdy to się 
uda, okazuje się, że konsultanci 
rzadko są w  stanie udzielić od-
powiedzi i  kompleksowo zała-
twić sprawę. Najczęściej odsyła-
ją oni do lokalnej placówki celem 
osobistego zgłoszenia problemu, 

odebrania potrzebnego doku-
mentu. 

– Jakby nie dało się tego wszyst-
kiego załatwić on-line, zwłasz-
cza w obecnych czasach pandemii 
i kiedy praktycznie każdy posłu-
guje się np. profilem zaufanym  
do załatwiania różnych spraw 
urzędowych – skarży się nasza 
czytelniczka. 

Kiedy już uda się klientowi do-
stać do biura PGE przy Mosto-
wej, nie oznacza to, że zostanie 
kompleksowo obsłużony. Bardzo 
często zmuszony jest do ponow-
nej wizyty, w  celu dostarczenia 
brakującego dokumentu czy za-
świadczenia – a  zawsze czegoś 
brakuje. Jak podkreśla – nie jest to 
wynik niekompetencji czy braku 
empatii u pracowników oddziału, 
a raczej skomplikowanych, wręcz 
absurdalnych procedur uwierzy-
telniania i obiegu informacji w sa-
mym PGE. 

Mimo wszystko nie rozumie, 
dlaczego brakujących podczas 
pierwszej wizyty dokumentów nie 
można dosłać mailem. 

Być może części z tych proble-
mów dałoby się uniknąć, gdyby 
klienci mogli starannie przygo-
tować się do wizyty w  placów-
ce. Każdy wolałby zaoszczędzić  
sobie czasu i nerwów i do tej wi-
zyty dobrze się przygotować, 
jednak materia jest dla nich zbyt 
skomplikowana, a  wspomniane 
próby uzyskania informacji tele-
fonicznej o tym jak to zrobić, też 
mogą skończyć się niepowodze-
niem. 

Sprawy, które już uda się zgło-
sić, zostają zarejestrowane w sys-
temie podawczym, są obsługiwa-
ne w bardzo długiem czasie, a to 
może mieć przykre konsekwen-
cje, nawet odcięcie dostaw energii.

– Takie sytuacje mogą wynikać 
również z faktu zupełnie oddziel-
nej obsługi klientów przez sio-
strzane spółki (PGE Obrót i PGE 
Dystrybucja) i rozdzielne kompe-
tencje wobec tych samych odbior-
ców energii, co jest o  tyle absur-
dalne, że PGE jako spółka skarbu 
państwa powinna świadczyć usłu-
gi na najwyższym poziomie, 
a  przynajmniej my, jako klienci, 
mamy prawo tego oczekiwać.

Pge wyjaśnia: problem 
jest incydentalny
Rzecznik spółki PGE Dystry-

bucja, Bożena Matuszczak-Kró-

lak, uważa, że przytoczona przez 
czytelniczkę sytuacja ma cha-
rakter incydentalny. Zapewnia,  
że spółka dokłada wszelkich sta-
rań, aby odbiorcy byli obsłużeni 
profesjonalnie i szybko. 

Z powodu pandemii, w  trosce 
o zdrowie odbiorców i pracowni-
ków, PGE podjęła działania mini-
malizujące możliwość zakażenia. 
Ograniczona została liczba klien-
tów przebywających jednocześnie 
w  pomieszczeniach obsługi bez-
pośredniej do tylu, ilu jest pracow-
ników obsługujących. 

Wyjaśnia, że przy ul. Mosto-
wej 30 w  Łowiczu funkcjonują 
dwa biura obsługi klienta: PGE 
Dystrybucja i  PGE Obrót. Zde-
cydowana większość osób, któ-
rzy przychodzą załatwiać sprawy, 
to klienci PGE Obrót. Również 
przytoczone kanały komunika-

cji, jak infolinia, BOK, eBOK, 
są zdalnymi kanałami kontaktu 
PGE Obrót.

Obsługa klientów PGE Dys-
trybucja, poza biurem stacjonar-
nym, prowadzona jest również 
z  wykorzystaniem poczty tra-
dycyjnej, elektronicznej i  telefo-
nu. Proces przyłączenia nowych 
odbiorców energii elektrycznej 
do sieci PGE Dystrybucja moż-
liwy jest poprzez portal nowych 
odbiorców (PNO), umieszczo-
ny na stronie internetowej spół-
ki. PNO to specjalna aplikacja 
dedykowana obecnym lub przy-
szłym odbiorcom energii elek-
trycznej PGE Dystrybucja, któ-
ra w przejrzysty i prosty sposób 
przeprowadza użytkownika przez 
kolejne etapy procedury przyłą-
czeniowej.

Przez profil zaufany  
nie można
Natomiast instalacje foto-

woltaiczne wymagają zaanga-
żowania zarówno spółki PGE 
Dystrybucja, jak i  PGE Obrót. 
Założenie instalacji nie wymaga 
uzyskania warunków przyłącze-
nia do sieci dystrybucyjnej, jedy-
nie zgłoszenia tego faktu w PGE 
Dystrybucja, poprzez złożenie 
wymaganych przepisami pra-
wa kompletu dokumentów. Ze 
względu na uproszczoną proce-
durę, konieczne jest dołączenie 
jedynie załączników, które po-
zwalają na bezpieczne i profesjo-
nalne przyłączenie urządzenia do 
sieci elektroenergetycznej. PGE 
Dystrybucja, ze względu na obo-
wiązujące w  spółce procedury, 
nie pracuje w oparciu o profil za-
ufany.  opr. mwk

Czy takie wyjaśnienie satysfak-
cjonuje naszą czytelniczkę? Śmie-
my wątpić.

Punkt zapalny

reKlAMA
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Kolejki przed Biurem Obsługi PGE w Łowiczu nie są nowością, 
jednak to nie jest wystarczający powód do tego, aby klienci się do nich 
przyzwyczaili i uznali, że zawsze tak być musi. 

Każdy wolałby 
zaoszczędzić sobie 
czasu i nerwów i do tej 
wizyty dobrze się 
przygotować, jednak 
materia jest dla nich 
zbyt skomplikowana, 
a wspomniane próby 
uzyskania informacji 
telefonicznej też 
mogą skończyć się 
niepowodzeniem.
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Aktualności
Łowicz | Starostwo powiatowe

Wielka zmiana w geodezji
28 września pracę w łowickim starostwie  
zakończyła Krystyna Nowińska-Świeszkowska  
– dyrektor Wydziału Geodezji i Kartografii.  
Kto ją zastąpi – na razie nie wiadomo. W ubiegłym 
tygodniu starostwo ogłosiło konkurs na stanowisko 
geodety powiatowego, dyrektora tego wydziału.

Zgłoszenia kandydatów przyj-
mowane będą do najbliższego 
piątku, 2 października, do godz. 
16.00. Ale wygrać nie będzie ła-
two, ponieważ przed kandydatami 
stawiane są wysokie wymagania, 
nie tylko dotyczące kierunkowego 
wykształcenia, ale też uprawnień 
i doświadczenia w pracy w urzę-
dach administracji rządowej, 
w tym minimum 2 lata na stano-
wisku kierowniczym. 

Będzie to duża zmiana, ponie-
waż Krystyna Nowińska-Świesz-
kowska kierowała wydziałem  
od momentu powstania starostwa 
w  obecnym kształcie, co miało 
miejsce w 1999 roku. Tym samym 
była dyrektorem o  najdłuższym 
stażu w tym urzędzie, w tym cza-
sie współpracowała ze starostami: 
Cezarym Dzierżkiem, Januszem 
Michalakiem, Krzysztofem Figa-
tem i Marcinem Kosiorkiem. 

Jak nam sama powiedziała, 
jest absolwentką Liceum Ogól-
nokształcącego w Zduńskiej Dą-
browie oraz Wydziału Geodezji 
na Akademii Rolniczo-Technicz-
nej w Olsztynie. 

Pracę zawodową podjęła w la-
tach 70., również w Powiatowym 
Biurze Geodezji. Potem pracowa-
ła w  podległym Urzędowi Miej-
skiemu Zarządzie Gospodarki Te-
renami – była jego kierownikiem, 
następnie w  Wydziale Geodezji 
Urzędu Miejskiego – w  którym 
była zastępcą dyrektora. Kolej-
nym miejscem jej pracy był Urząd 
Rejonowy w  Łowiczu, w  któ-
rym była kierownikiem Wydzia-
łu Geodezji. 

Krystyna Nowińska-Świesz-
kowska przepracowała w  swoim 
zawodzie 50 lat i uznała, że to do-
bry moment, aby przejść na eme-
ryturę. Pytana o  to, jakie to były 
lata, przyznaje, że bardzo dobre. – 
Miałam to szczęście, że robiłam to, 
co kocham. Wiadomo, jak w każ-
dej pracy są dni lepsze i  gorsze. 

Zawodowej aktywności nie 
kończy jednak definitywnie. Po-
nieważ jest biegłym sądowym po-
wołanym na 5-letnią kadencję, to 
do jej zakończenia, przez najbliż-
sze 3 lata, będzie jeszcze wykony-
wała tę pracę.

Wydział Geodezji i  Kartogra-
fii to komórka, która zatrudnia  
15 osób. To ważna struktura 
w  każdym procesie inwestycyj-
nym oraz obrocie cywilno-praw-
nym. Wydział posiada nume-
ryczne bazy danych dotyczące 
wszystkich nieruchomości na te-
renie powiatu łowickiego. 

Jak podkreśla wieloletnia dy-
rektor, od 10 lat w powiecie łowic-
kim wydział posługuje się mapa-
mi numerycznymi o pełnej treści.  
Ogólnie dostępny geoportal, który 
zawiera aktualne informacje o nie-
ruchomościach: ich powierzchni, 
użytkach, budynkach, lokalach  
i infrastrukturze technicznej. Jego 
zalety zna każdy, kto choć raz szu-
kał informacji i nie musiał od razu 
iść do starostwa.  mwk

Łowicz | Starostwo przymierza się do inwestycji w zSp nr 4

Nie od razu salę (gimnastyczną) zbudowano
Koncepcja jest opracowana, projekt budowlany 
prawdopodobnie zostanie wykonany  
w przyszłym roku. Realizacja mogłaby być 
perspektywą kolejnych dwóch lat.  
Możliwe, że inwestycja powstanie w tej kadencji.

Mowa o sali gimnastycznej dla 
Zespołu Szkół Ponadpodstawo-
wych nr 4. Jak pisaliśmy na na-
szych łamach, powiat nabędzie 
od miasta działkę pod budowę 
tej sali. Jest ona położona przy 
ul. Kaliskiej, po prawej stronie 

przy wjeździe do dawnego Za-
cisza. Działka ma powierzchnię 
o powierzchni 1409 m² i została 
wyceniona na 660 tys. zł. Rada 
Miejska zdecydowała, że powiat 
otrzyma na jej zakup 80% boni-
fikatę. 

Postanowiliśmy dowiedzieć 
się, jak obecnie wyglądają przygo-
towania do tej inwestycji, gdy akt 
notarialny nie został jeszcze pod-
pisany. Edward Reske, dyrektor 
Wydziału Inwestycji i Zamówień 
Publicznych w starostwie, powie-
dział nam, że przed 2 laty wyko-
nana została koncepcja budowy 
sali gimnastycznej w  tym miej-
scu. Na tym etapie sprawdzono 
zgodność planów inwestycyjnych 
z  miejscowym planem zagospo-
darowania przestrzennego oraz 

to, jakie możliwości ma działka 
w świetle zapisów prawa budow-
lanego. 

Opracowanie pokazało, że moż-
na tam pobudować salę o wymia-
rach ok. 45x30 m, której dłuższa 
krawędź położona byłaby prosto-
padle do ul. Kaliskiej. Sala zaj-
mowałaby ok. 78-80% kubatury 
budynku, ponadto w  dobudowa-
nej części powstałyby szatnie dla 
uczniów z zapleczem sanitarnym, 
pokój nauczycielski i magazyn  
na sprzęt sportowy. Przewidzia-

ne jest też miejsce dla widow-
ni. Trybuny mogłyby zajmować 
jedną lub dwie kondygnacje (nad 
szatnią). Sala połączona byłaby 
ze szkołą łącznikiem. W dobudo-
wanej części byłaby możliwość 
zamontowania niewielkiej ścian-
ki wspinaczkowej, urządzenia si-
łowni i wydzielenia pomieszczeń  
do gry w tenisa stołowego. 

Wicestarosta Piotr Malczyk 
dodaje, że powiat będzie się sta-
rał pozyskać dofinansowanie na 
budowę sali, a rozpoczęcie inwe-
stycji w  przyszłym roku wydaje 
się mało prawdopodobne. Prze-
widuje, że pobudowanie sali bę-
dzie wydatkiem rzędu 6 mln zł, 
tymczasem zarząd powiatu zde-

cydował, że priorytetem na przy-
szły rok będzie budowa mostu 
w Kompinie, na którą prawdopo-
dobnie potrzeba będzie koło 14 
mln zł. Na dwa tak duże zadania 
realizowane jednocześnie nie bę-
dzie powiatu stać. 

Pewne nadzieje wicestarosta 
wiąże z  Funduszem Inwestycji 
Lokalnych, który został urucho-
miony w tym roku. Gdyby był on 
kontynuowany w kolejnych latach, 
tak jak Fundusz Dróg Samorządo-
wych, powiat starałby się o  pie-
niądze na budowę sali z tego źró-
dła. Najpierw musi jednak nabyć 
działkę i wykonać projekt, potem 
przygotowania do budowy sali 
można będzie kontynuować.  mwk   
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Łowicz | pożegnała się z ratuszem

Anna Gajewska odeszła 
na emeryturę
Na sesji Rady Miejskiej 
24 września burmistrz 
Krzysztof Kaliński wspólnie 
z przewodniczącym Rady 
Jackiem Wiśniewskim 
pożegnali odchodzącą 
na emeryturę naczelnik 
Wydziału Gospodarki 
Gruntami, Planowania 
Przestrzennego i Rolnictwa 
Annę Gajewską. W ratuszu 
pracowała ona przez  
29 lat, przez 27 kierując 
wspomnianym wydziałem.

Anna Gajewska w  rozmo-
wie z  nami powiedziała, że wy-
dział, którym kierowała, jest 
specyficzny, wymagający wyjąt-
kowo dobrej znajomości prawa. 
Przypomnijmy, że zajmuje się 
on m.in. opracowywaniem pla-
nów i  studiów zagospodarowa-
nia przestrzennego oraz  sprzeda-
żą komunalnych nieruchomości. 
Podkreśliła, że z  perspektywy 
czasu najtrudniejszym zadaniem, 
jakie musiała zrealizować, była 
regulacja stanów prawnych nieru-
chomości przypadających miastu 
w  procesie komunalizacji. Przez 
blisko 30 lat jej pracy w  ratuszu 
wydział zajmował się setkami ta-
kich spraw, dziś z niemałą satys-
fakcją może powiedzieć że do za-
łatwienia zostało zaledwie ok. 10.

Anna Gajewska powiedziała 
nam też, że odchodzi na emery-
turę spokojna o sprawność i funk-
cjonowanie wydziału, urzędnicy 
w nim pracujący to kadra dosko-
nale znająca się na swojej pracy. 
Może dlatego, że przez lata jako 

naczelnik kładła nacisk, aby nie 
byli do niego przyjmowani przy-
padkowi ludzie, ale tacy, którzy 
mają w  tym kierunku przygoto-
wanie i predyspozycje do skrupu-
latności w pracy.

Pytana o emeryturę i swoje pla-
ny powiedziała, że chce przede 
wszystkim odpocząć i  zająć się 
swoimi sprawami, zrealizować te, 
na które nie miała czasu. Za ratu-
szem szczególnie tęsknić nie bę-
dzie, zamyka ten okres w swoim 
życiu.

Naczelnik Gajewska przed za-
trudnieniem w  ratuszu pracowa-
ła m.in. w Wojewódzkim Biurze 
Geodezji, gdzie zajmowała się te-
renami rolnymi.

W czasie pożegnania Anny 
Gajewskiej zarówno burmistrz, 
jak i  przewodniczący, podkreśla-
li, że pracując w urzędzie pełniła 
bardzo odpowiedzialną funkcję 
i jako urzędnik zawsze była przy-
gotowana merytorycznie z zakre-
su swoich obowiązków, skrupu-
latna, konkretna, odpowiedzialna 
i  punktualna. Burmistrz nazwał 
ją „super urzędnikiem”. Opowie-
dział, że jej praca nigdy nie mie-
ściła się w  wymiarze 8 godzin, 
stąd nigdy nie miał jej za złe, je-
śli wyszła z ratusza, aby załatwić 
prywatną sprawę, co też zdarzało 
się nader rzadko.

Anna Gajewska przemawiając 
na sesji podkreśliła, że pracowała 
z  14 burmistrzami i  wiceburmi-
strzami i z żadnym z nich nigdy 
nie była w konflikcie. Zawsze sta-
rała się wytłumaczyć jasno i czy-
telnie zawiłości prawne z zakresu 
gospodarki gruntami i ma wraże-
nie, że zawsze była rozumiana.  tb

Łowicz | Minął rok – decyzji nie ma, ratusz każe czekać

Ekrany tu nie sięgnęły,  
zdrowy rozsądek też nie dotarł
W lipcu ubiegłego roku pisaliśmy o 82-letniej dziś 
pani Alicji z ulicy Bolimowskiej, której ratusz 
obiecał wykup domu i całej działki położonej tuż 
przy budowanym wtedy rondzie w ul. Bolimowskiej. 
Z wykupu domu nic nie wyszło, dziś jest to jedyna 
w pobliżu ronda posesja niezasłonięta ekranami 
dźwiękochłonnymi od strony ulicy. A od chwili 
oddania ronda przejechało już przez nie około  
3 mln samochodów.

Sprawa wróciła na ostatniej se-
sji Rady Miejskiej 24 września. 
Szef Klubu radnych PiS i Nieza-
leżni Jakub Wolski spytał co w tej 
sprawie aktualnie się dzieje i czy 
miasto zamierza uzupełnić ekra-
ny od strony ulicy Bolimowskiej, 
aby zapewnić samotnej kobiecie 
spokój.

Naczelnik Wydziału Inwestycji 
i Remontów Grzegorz Pełka, od-
powiedzialny za realizację prac 
na Bolimowskiej i Warszawskiej, 
odpowiedział radnym, że ciągle 
nie ma ostatecznego rozwiąza-
nia sprawy. Przypomniał jak do-
szło do obecnego stanu rzeczy.  
W trakcie procedury wywłaszcze-
niowej, która trwała już po zakoń-
czeniu projektowania i  wystąpie-
niu o  dofinansowanie inwestycji 
z Funduszu Dróg Lokalnych, oka-
zało się, że wywłaszczyć można 
tę część nieruchomości, na której 
powstanie droga, zaś domu nie, bo 
znajduje się on poza inwestycją, 
a  przeznaczenie terenu pod nim  
– na zieleniec – nie jest wystar-
czającym argumentem do wy-

właszczenia. Ponadto właściciele 
posesji dokonali podziału geode-
zyjnego, dzieląc nieruchomość 
na dwie działki, z  domem i  pas 
dawnego ogrodu, co było jed-
ną z podstaw odmowy wywłasz-
czenia. Decyzję taką podjął jed-
nak nie łowicki ratusz, ale Urząd 
Wojewódzki w  Łodzi. Dyskusje 
nic nie dały. Inwestycja ruszyła 
i  została przeprowadzona zgod-
nie z  pierwotnymi założeniami, 
w których uwzględniono wykup 
działki z domem i jego rozebra-
nie, przez to wykonawca nie usta-

wił ekranów między nią a ruchli-
wą drogą.

Głos w sprawie zabrała na se-
sji radna Wiesława Gębura, któ-
ra, oburzona brakiem działania 
ratusza w  sprawie nieruchomo-
ści, zarzuciła naczelnikowi Pełce 
zaniedbanie tematu. Podkreśliła, 
że w takiej sytuacji projekt winien 
być poprawiony i ekrany powinny 
być ustawione przed posesją.

Radny Jakub Wolski zauważył 
natomiast, że ekrany postawiono 
tak, że posesja ta została zamknię-
ta w  strefie bezpośredniego od-
działywania drogi. Wypomniał, 
że problem ten znany jest od roku 
i nie wypracowano w ratuszu żad-
nego rozwiązania. – Jak długo bę-
dziecie się jeszcze zastanawiać?  
– pytał. Dodał też, że rozwiązania 
powinny zapaść jak najszybciej.

Naczelnik Grzegorz Pełka po-
wtórzył w rozmowie z nami to, co 
powiedział rok temu, że możliwe 
są dwa rozwiązania. Pierwsze to 
wykup nieruchomości przez mia-

sto, ale nie za pomocą procedu-
ry wywłaszczeniowej, ale z wol-
nej ręki, przy porozumieniu się 
co do ceny z właścicielką. Osobi-
ście opowiada się on za tą opcją, 
dodając, że po wyburzeniu domu 
można będzie na tym terenie urzą-
dzić nie tylko zieleniec z  ławka-
mi, ale także np. parking. Drugie 
rozwiązanie to ustawienie ekra-
nów wzdłuż posesji na koszt mia-
sta, bo administrator drogi, czyli 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajo-
wych i  Autostrad w  Łodzi, tego 
nie zrobi. 

Wykup byłby tańszy niż budo-
wa ekranów, co kosztować może 
nawet 250 tys. zł. Decyzję o tym 
podjąć jednak może tylko bur-
mistrz. Niemniej decyzja ta może 
być kwestionowana przez nadzór 
prawny wojewody, jak i stworzyć 
groźny precedens, sprawiający,  
że właściciele posesji położonych 
w  równie uciążliwych lokaliza-
cjach mogą zacząć żądać ich wy-
kupu. 

Gmina Bielawy | droga borów – borówek

PRID pobuduje prawie 
1300 m nowej drogi
Kolejną inwestycją drogową, 
którą na naszym terenie 
zrealizuje Przedsiębiorstwo 
Robót Inżynieryjno-
Drogowych w Łowiczu, 
będzie przebudowa drogi 
powiatowej Borów  
– Borówek na terenie  
gminy Bielawy.

Droga ma nawierzchnię czę-
ściowo gruntową, częściowo as-
faltową. Przebudowywana będzie 
na odcinku 1290 m. Powstaną na 
niej mijanki i nowa nawierzchnia. 

Prace jeszcze się nie rozpoczę-
ły. Kosztować będą 479.391 zł. Po-
wiatowy Zarząd Dróg i Transpor-
tu dwa razy uwzględniał to zadanie 
w  przetargach, które przeprowa-
dzał w  wakacje. W  pierwszym 
postępowaniu, unieważnionym 
21 lipca, przedłożone oferty mie-
ściły się w przedziale od 523.043 
zł do 803.684 złotych. W drugim 
postępowaniu, rozstrzygniętym 
w sierpniu, ceny były niższe i wy-
łoniony został PRID. Najdroż-
sza oferta, złożona przez JKM 
Mirex ze Skierniewic, opiewała  
na 775.969 zł.  mwk

Narożny budynek przy rondzie w ul. bolimowskiej stoi pomiędzy 
ekranami (z prawej strony) a dK70 (z lewej strony).
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Anna Gajewska w łowickim ratuszu przepracowała prawie 30 lat. 
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tomasz.bartos@lowiczanin.info

radny Jakub wolski 
wypomniał, że problem 
ten znany jest od roku 
i nie wypracowano 
w ratuszu żadnego 
rozwiązania.  
– Jak długo 
będziecie się jeszcze 
zastanawiać?  
– pytał.
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Łowicz | rozpoczęcie roku akademickiego uTw

Seniorzy zainaugurują  
zajęcia swego uniwersytetu  
w nowej siedzibie
Nowy rok akademicki 
2020/2021 zbliża się 
wielkimi krokami. 
Pomimo aktualnej sytuacji 
epidemiologicznej, 
inauguracja na Łowickim 
Uniwersytecie Trzeciego 
Wieku odbędzie się 
normalnie w czwartek,  
1 października.

Po 13 latach działalności 
w  ŁOK przy ul. Podrzecznej 
w Łowiczu, Uniwersytet Trzecie-
go Wieku przenosi się w Al. Sien-
kiewicza do budynku, w którym 
mieściło się dawniej Gimnazjum 
nr 1. w  dawnym budynku szko-
ły seniorzy będą zajmowali czte-
ry pomieszczenia na i  piętrze. 
w pierwszej sali będzie się mieści-
ła sala lekcyjna, w której odbywać 
się będą m.in. zajęcia językowe 
czy też partyjki szachów. Drugie 
pomieszczenie to szeroko rozu-
miana sala plastyczna dla dwóch 
grup „Nowa fala” i „Fascynacja”, 
ale będą się tam też odbywały spo-
tkania Koła Melomana czy też za-
jęcia szydełkowania bądź warsz-
taty rękodzieła ludowego. Dwa 
pozostałe pomieszczenia będą 
miały przeznaczenie biurowe.

Po podpisaniu dokumentów 
o  przekazaniu pomieszczeń na 
cele działania ŁUWT, członkowie 
od razu mogli wejść do nich wejść 

i  rozpocząć ich renowację. Pręż-
nie działająca grupa remontowa li-
czyła ponad 60 osób. Codziennie 
przychodziły tutaj grupy 10 oso-
bowe, które zajmowały się malo-
waniem, sprzątaniem, przenosze-
niem rzeczy. Wszystkie działania 
robione były w  czynie społecz-
nym i  finansowane z  własnych 
środków.

Jak poinformowała nas pre-
zes ŁUTW Krystyna Kucharska, 
uniwersytet liczy w tym momen-
cie już 270 członków – 40 nowych 
osób przybyło od 14 września br. 
kiedy to ogłoszono nabór na kolej-
ny rok akademicki.

Program inauguracji 
roku akademickiego
Uroczystości związane z rozpo-

częciem nowego roku akademic-
kiego składać się będą z  dwóch 
części. Pierwsza rozpocznie się 
o godzinie 12.00 w sali barokowej 
Muzeum w  Łowiczu, plac Sta-
ry Rynek 5/7. w  programie uro-
czystości znalazły się następujące 
punktu:
 Gaudeamus igitur w wykona-

niu Chóru „Canticum” działające-
go przy ŁUTW,

  Wykład inauguracyjny Jolan-
ty Kolary pt. „Ikonę każdy napisać 
może!”,

  Uhonorowanie Szanownych 
Jubilatów (osób, które w 2020 r. 
ukończyły/ukończą 80 lat),

  Występ Koła tanecznego 
ŁUTW – „W rytmie salsy i cza-
-czy”, występ Chóru „Canticum” 
ŁUTW.

Druga część zaplanowana na 
godzinę 14.00, odbędzie się w bu-
dynku byłego gimnazjum nr 1 
w  Alejach H. Sienkiewicza 62. 
Wówczas też nastąpi oficjalne 
otwarcie nowej siedziby ŁUTW.

Ze względu na pandemię ko-
ronawirusa liczba gości zaproszo-
nych na obie części inauguracji 
roku jest ograniczona.  ksl

Łowicz | drzewa dziedzictwa

Niech rosną! Zieleni nigdy dość
Przewodnicy z  łowickiego od-

działu PTTK oraz przedstawiciele 
Nadleśnictwa Kutno, w  niedzie-
lę 27 września posadzili na Placu 
Koński Targ w Łowiczu „Drzewa 
Dziedzictwa”. Mają one upamięt-
nić 70 rocznicę powstania PTTK.

Polskie Towarzystwo Tury-
styczno-Krajoznawcze powstało 
w 1950 w wyniku połączenia Pol-
skiego Towarzystwa Krajoznaw-
czego i  Polskiego Towarzystwa 
Tatrzańskiego. Jubileusz 70-lecia 
jest obchodzony w  całej Polsce, 
podobny zasięg ma akcja sadzenia 
„Drzew Dziedzictwa”., w ramach 
VII Międzypokoleniowej Sztafe-
ty Turystycznej. Dodajmy, że 27 
września jest Światowy Dzień 
Turystyki (ustanowiony przez 
UNWTO).

Drzewami posadzonymi w Ło-
wiczu są dąb i dwa buki, ofiaro-
wane przez Nadleśnictwo Kut-
no.  Dlatego też w sadzeniu brali 
udział przedstawiciele nadleśnic-

twa –  p.o. nadleśniczego Jacek 
Szymczak i  podleśniczy Ceza-
ry Kulesza z Leśnictwa Bielawy, 
a  także przedstawiciele klubów 
i  kół tworzących łowicki od-
dział PTTK. Przypomnijmy, że 
są to: Koło Przewodników, KTK 
„Szprycha”, KTK „Tratwa”, KTP 
„Z buta” oraz koło „Włóczykije” 
działające w Szkole Podstawowej 
im. Józefa Ufy w Mastkach.

Sadzenie drzew zostało poprze-
dzone spacerem, w gronie około 
20 osób, przez tereny zielone na 
terenie Łowicza, m.in. Park Sa-
ski, Aleje Sienkiewicza, Park Bło-
nie, Pasaż Grabskiego czy  Ogród 
św. Alojzego. Spacer prowadzi-
li przewodnicy PTTK: Andrzej 
Słomski, Katarzyna Skierska-Pię-
ta oraz Zdzisław Kryściak. Jak 
mówili – wbrew pozorom zebra-
nie historycznych informacji na te-
mat terenów zielonych w mieście 
jest kłopotliwe, dużo bardziej niż 
w przypadku innych obiektów.   tm

Członkowie Łowickiego uniwersytetu trzeciego Wieku, którzy przygotowują nowe pomieszczenia  
w budynku przy Al. Sienkiewicza przed inauguracją kolejnego roku akademickiego.
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Łowicz | Szkoły pijarskie

Dobre rady absolwentów
Jednym z  elementów tego-

rocznego Dnia Kalasantyńskiego 
w  Pijarskich Szkołach Królowej 
Pokoju w Łowiczu było spotka-
nie licealistów z grupą studentów.

Było to kilkanaścioro absol-
wentów, realizujących przeróż-
ne plany życiowe i pasje. Oprócz 
tego, że wszyscy oni wykształci-
li się w Pijarskim LO, łączy ich 

też to, że wszyscy byli chętni opo-
wiedzieć młodszym koleżankom 
i kolegom o swoich studiach i od-
powiedzieć na ich pytania, roz-
wiać wątpliwości czy doradzać. 

O tym, że wachlarz możliwo-
ści po liceum jest bardzo szeroki 
świadczyć może zróżnicowanie 
kierunków i uczelni, jakie repre-
zentują obecnie studenci, a  nie-

dawno jeszcze pijarscy licealiści. 
Byli studenci m.in. Uniwersyte-
tów: Łódzkiego, Warszawskiego, 
Jagiellońskiego, Adama Mickie-
wicza w  Poznaniu, Uniwersyte-
tów Medycznych w Łodzi i War-
szawie, Politechnik Łódzkiej 
i  Warszawskiej czy Akademii 
Muzycznej Grażyny i  Kiejstuta 
Bacewiczów w Łodzi.  

Jeszcze większa różnorod-
ność panowała w kierunkach stu-
diów: położnictwo, ratownictwo 
medyczne, informatyka stosow-

na, automatyka i  robotyka, jazz 
i  muzyka estradowa, ekonomia 
czy pedagogika – co kto woli.

- Już kilka razy, przy różnych 
okazjach, odwiedzałam szkołę 
po jej ukończeniu – powiedzia-
ła nam Julia Macho, studentka 
zarządzania i  prawa w  biznesie. 
– Zawsze wracam tu z  chęcią, 
mam duży sentyment, poza tym 
do wzięcia udziału w tym akurat 
wydarzeniu przekonywali mnie 
dodatkowo koledzy i  znajomi.   
 tm

Sadzenie Drzew Dziedzictwa na placu Koński Targ. 
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Stryków 
Akcja maseczka

Robotnicy strykowskich maga-
zynów i fabryk, korzystający z ko-
munikacji pracowniczej w czwar-
tek 17 września około godz. 14 
mogli nieźle się zdziwić. Podróżu-
jący z nimi policjanci zamiast wle-
piać mandaty za brak zasłoniętych 
nosa i ust, dawali maseczki! 

Pomysł na akcję zrodził się 
przede wszystkim z powodu ostat-
nich rekordów zakażeń. 

Głównym celem nie było ka-
ranie, a edukowanie. Funkcjo-
nariusze chcieli przypomnieć  
o obowiązku zasłaniania ust oraz 
nosa w środkach komunikacji. 
Dla każdego „zapominalskiego” 
było pouczenie oraz... masecz-
ka. Normalnie za brak maseczki  
w środkach komunikacji pu-
blicznej można otrzymać mandat  
w wysokości 500 złotych.  ek



 www.lowiczanin.info16 1 października 2020      nr 40   

Punkt zapalny

reKlAMA

Łowicz | Kto i gdzie powinien pobrać krew?

Odmówiono starszej pani
W ubiegłym tygodniu zgłosiła się do naszej redakcji 78-letnia pani, 
poruszająca się na wózku, która skarży się, iż w laboratorium łowickiego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej odmówiono jej pobrania krwi. Wcześniej 
otrzymała na nie skierowanie z przychodni.

Pani Wiesława mieszka na wsi 
w  gminie Łowicz. Ponieważ po-
rusza się na wózku, dla niej kło-
potem jest już każda sprawa do 
załatwienia w mieście. Kiedy jed-
nak otrzymała w  jednej z  łowic-
kich przychodni skierowanie na 
pobranie krwi, potrzebnej do pil-
nych badań, nie spodziewała się, 
że w szpitalu spotkają ją trudno-
ści. Laboratorium znajduje się na 
pierwszym piętrze, trudno się tam 
dostać na wózku, ale pacjentka 
poprosiła, gdy ktoś zszedł do niej 
i pobrał krew na korytarzu – jak 
już kiedyś praktykowano w prze-
szłości.

– Usłyszałam od jednej z pracu-
jących tam, że nie można schodzić 
do pacjentów, bo zabiegi nie mogą 
być wykonywane poza labora-
torium – mówi pani Wiesława. – 
i  tyle. Żadnego „przepraszam”, 
żadnego wyjaśnienia co mam ro-
bić dalej i  gdzie się udać. Choć 
mam już swoje lata, nie przypo-
minam sobie, bym gdzieś została 
tak spławiona.

Pobiorą krew,  
ale najpierw zadzwoń
Dyrektor szpitala Urszula Ty-

moschuk-Kapusta mówi, że o sy-
tuacji dowiedziała się od nas, ale 
potem sprawdziła i – rzeczywiście 
– była pacjentka na wózku, od któ-
rej nie pobrano krwi, jednak nie 
dlatego, że nie wolno tego robić 
poza laboratorium – bo jest taka 

możliwość. Dyrektor mówi, że sy-
tuacja to wynik nieporozumienia 
i utrudnionej w dobie covid-19 ko-
munikacji pomiędzy poszczegól-
nymi oddziałami. Normalnie nie 
byłoby problemu z wjechaniem na 
piętro windą (w całym budynku 
szpitala są aż trzy, licząc także jed-
noosobową, na jeden wózek) i doj-
ściem do laboratorium przez od-
dział wewnętrzny, teraz jednak nie 
mogą na niego wchodzić pacjen-
ci z  innych oddziałów, podobnie 
jak nie można przejść przez „stre-
fę czerwoną”, czyli wydzieloną 
część szpitala dla osób z podejrze-
niem zakażenia koronawirusem. 

Zasadniczo pobranie krwi jest 
wykonywane poza laboratorium, 
w wyznaczonych punktach z do-
brym dostępem. – Zdajemy sobie 
oczywiście sprawę z tego, że pa-

cjentami są często ludzie z ogra-
niczoną możliwością poruszania 
się, co jakiś czas, ostatnio dwa ty-
godnie temu, szczególnie uczula-
łam personel na ich potrzeby, mają 
one pierwszeństwo w obsłudze – 
mówi dyrektor. 

Trzeba jednak pamiętać 
o  wcześniejszym umówieniu się 
telefonicznie – czego nie było 
w  tym przypadku. Dyrektor 
mówi, że nie muszą być robione 
z dużym wyprzedzeniem, ale dla 
komfortu tak personelu jak i  sa-
mego pacjenta, są to zapisy na 
konkretną godzinę. w  tym przy-
padku pani miała pecha, bo trafiła 
na moment wyjątkowego obciąże-
nia w laboratorium.

– Szkoda, że pacjentka nie 
zwróciła się do mnie, zapewne 
uniknęlibyśmy nieporozumienia – 
mówi dyrektor.

to jest obowiązek 
przychodni
Urszula Tymoschuk-Kapusta 

zaznacza jednak, jeżeli pacjent-

ka miała skierowanie z  POZ, to 
obowiązkiem przychodni powin-
no być zapewnienie możliwo-
ści pobrania krwi. POZ powinien 
był wręcz wysłać pielęgniarkę do 
domu, tym bardziej jeżeli mówi-
my o pacjentce starszej i niepełno-
sprawnej. Z tego co udało nam się 
ustalić, w wielu przychodniach – 
choć być może nie we wszystkich 
– krew jest teraz z zasady pobiera-
na od pacjentów w domach, oczy-
wiście po upewnieniu się przez 
POZ, że żaden z domowników nie 
jest na kwarantannie.

Tylko w wypadku, kiedy z ja-
kiegoś powodu przychodnia nie 
była w stanie pobrania krwi wy-
konać (a przecież, mimo ogra-
niczeń w  przyjmowaniu pa-
cjentów, przychodnie nadal 
pracują i  otrzymują pieniądze 
z NFZ), wskazane jest wtedy za-
pisanie się telefoniczne do szpi-
talnego laboratorium.

– Zasadniczo, jeżeli w  przy-
chodni jest punkt poboru krwi, 
a z tego co wiem to jest niemal we 
wszystkich, to trudno byłoby wy-
tłumaczyć sytuację, w  której le-
karz kieruje pacjentkę na pobranie 
gdzieś indziej – mówi nam Anna 
Leder, rzeczniczka prasowa łódz-
kiego NFZ. – Jeżeli by takiego 
punktu nie było, to przychodnia 

musi mieć podpisaną umowę z ta-
kim punktem. Wyjątkiem może 
być tylko sytuacja, w  której pa-
cjent ma skierowanie wystawione 
przez lekarza specjalistę, który ma 
podpisaną umowę z danym punk-
tem, a pacjent pójdzie do innego 
punktu, np. POZ (wtedy nie mógł-
by tam pobrać krwi za darmo). 
Oczywiście w  takim przypadku 
lekarz też musi wyjaśnić dokąd 
pacjent ma się udać. Oczywiście 
w  każdym przypadku jest obo-
wiązkiem lekarza wystawiającego 
skierowanie poinstruować pacjen-
ta, gdzie ma się udać, by zrobić za-
bieg nieodpłatnie.

Przydałaby się  
jeszcze winda
Osobną kwestią jaką porusza 

Urszula Tymoschuk-Kapusta jest 
ogólne dostosowanie szpitala do 
potrzeb osób niepełnosprawnych, 
bo zdaje sobie ona sprawę z tego, 
że jeszcze wiele jest w  tym za-
kresie do poprawienia. – Nie je-
stem w  stanie teraz powiedzieć 
kiedy to będzie zrealizowane, ale 
na pewno myślę o jeszcze jednej 
windzie i innych udogodnieniach 
– mówi. – Jeśli tylko będzie moż-
liwość aplikowania o  pieniądze 
z zewnątrz, na pewno z niej sko-
rzystamy. 

Dzierzgów | wypadek na drodze przez wieś

Był trzeźwy, ale jechał jak szalony
W poniedziałek 28 września po 

godzinie 12, na drodze prowadzą-
cej przez wieś Dzierzgów w gmi-
nie Nieborów, doszło do poważnej 
kolizji.

Kierujący samochodem osobo-
wym Volkswagen Golf 53-letni 
mieszkaniec powiatu łowickiego 
uderzył w zaparkowanego na po-
boczu Opla Corsę. w wyniku tego 
Golf dachował.

W Oplu nie było nikogo. w cza-
sie zdarzenia jego właścicielka 
znajdowała się na terenie pobli-
skiej posesji. Jak udało się nam 
dowiedzieć, ratownicy przebada-
li ją, ponieważ widząc zdarzenie, 
znalazła się w dużym szoku. Ba-
daniom poddany został też kie-
rowca Volkswagena, nic poważ-
nego jednak mu się nie stało.

Droga była zablokowana do 
około godziny 13.00. Na miejsce 
dotarł jeden zastęp OSP KSRG 
Dzierzgów, dwa zastępy JRG Ło-

wicz, a także Zespół Ratownictwa 
Medycznego i  policja. Sprawca 
był trzeźwy, został ukarany man-
datem karnym.  ks

Straż pożarna | Ćwiczenia w nieborowie

Próby interwencji w nieborowskim pałacu
W poniedziałek  
28 września strażacy 
przeprowadzali ćwiczenia 
w pałacu w Nieborowie.

Około godziny 10 strażacy 
z  PSP Łowicz, OSP Nieborów 
i OSP Bednary udali się na teren 
pałacu. Najpierw wynieśli z  bu-
dynku kobietę, która udawała wy-
magającą przeprowadzenia resu-
scytacji krążeniowo-oddechowej. 
Potem, korzystając z podnośnika, 
pomogli wydostać się z pokoju na 
drugim piętrze kobiecie, która zo-
stała tam „uwięziona”. Na koniec 
wynosili z pałacu repliki cennych 
przedmiotów – obrazu i  fotelu. 
Celem ćwiczeń było doskonalenie 
umiejętności strażaków, które by-

łyby niezbędne przy ewentualnym 
wezwaniu. Chodziło też o przypo-

mnienie sobie rozkładu pomiesz-
czeń pałacu w Nieborowie.  ks

W Oplu stojącym na poboczu na szczęście nikogo nie było.
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W czasie ćwiczeń strażacy wykonywali te same czynności,  
co na prawdziwych akcjach.
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otrzymała na nie skierowanie z przychodni.

tomaSz 
matuSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info
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Sport | niezwykły wyczyn Łowiczanina

W 58 godzin rowerem 
z północy na południe Polski
Niezwykłego wyczynu dokonał mieszkaniec 
Łowicza Marcin Podrażka. W ramach Maratonu 
Północ-Południe w 58 godzin przebył na rowerze 
trasę z Helu do Tatr. 

Jechali w dniach 12-15 wrze-
śnia. Marcin Podrażka tra-
sę 1.001 km pokonał w  czasie  
58 godzin i 4 minut, co w stawce 
77 zawodników, którzy ukończy-
li maraton, dało mu 47. miejsce. 
Z  Helu wystartowało bowiem 
103 osoby.

– Rower to moje życie, więc 
wykorzystuję każdą okazję, każ-
dą wolną chwilę, aby jeździć  
na rowerze – powiedział nam 
Marcin Podrażka. – O  marato-
nie Północ-Południe myślałem  
już od 2016 roku, czyli od pierw-
szej jego edycji, ale dopiero 
w  tym roku w nim wystartowa-
łem. Polecam jednak każdemu 
start w takim maratonie, bo wra-
żenia są niesamowite! – dodał.

Dla niejednego przejazd rowe-
rem z  północy na południe Pol-
ski w 58 godzin to niezwykły wy-
czyn. Nie dla Podrażki. – Czy 58 
godzin to dobry rezultat? Uwa-
żam, że mógłby być lepszy i po-
staram się go poprawić w  przy-
szłym roku – zapowiada.

– Kondycyjnie do maratonu 
przygotowuję się przez cały rok. 
Jednak najważniejsza jest psychi-
ka, najważniejsza jest głowa, bo  
na dobrą sprawę, to głową jedzie 
się w maratonie – stwierdza.

Czym jest maraton 
Północ-Południe?
Maraton Północ-Południe jest 

przykładem rowerowego rajdu 
turystycznego, a  tym samym nie 
jest uważany za zawody sporto-
we. Jego organizatorem jest Sto-
warzyszenie Koło Ultra, którego 
siedziba mieści się w Warszawie. 
Podczas każdej edycji limit cza-
sowy, w  którym uczestnicy mu-

szą przejechać wyznaczoną trasę, 
wynosi 3 doby, czyli 72 godziny. 
Trasa maratonu wytyczona jest 
drogami, na których odbywa się 
normalnie ruch samochodowy, 
więc uczestnicy zobowiązani są  
do przestrzegania przepisów.

Dla kogo jest on 
przeznaczony?
W maratonie mogą wziąć 

udział wszyscy miłośnicy kolar-
stwa, którzy ukończyli 18 lat i są 
dobrze przygotowani kondycyj-
nie do jazdy rowerem na długich 
dystansach. Organizator ma jed-
nak prawo poprosić o udokumen-
towanie przez uczestnika przeje-
chania minimum 500 km trasy 
non-stop.

maraton oczami 
zawodnika
Przygotowania do maratonu 

rozpoczęły się w roku 2016, kie-
dy to trasa wyścigu przechodziła 
przez Łowicz. Wówczas to w gło-
wie Podrażki narodził się pomysł 
startu w MPP. Pierwsze treningo-
we dystansy przemierzał na rowe-
rze Giant.

Pierwszy medal z  zawodów 
kolarskich Podrażka przywiózł 
w  2018 roku z  „trzysetki”. Były 
to jedne z  pierwszych zawodów, 
w  których wystartował, a  był to 
Kórnicki Maraton Turystyczny. 
Wykręcił wówczas czas 13 go-
dzin 15 minut, co było nieoficjal-
nym piątym rezultatem zawodów. 
i  od tych zawodów wszystko się 
zaczęło.

W 2019 roku, na Maratonie 
Podróżnika, Podrażka całkowi-
cie przypadkiem spotkał się z or-
ganizatorami MPP. Już wtedy za-
chęcali go do startu, ale nie czuł 
się na to gotowy. Dopiero w tym 
roku, trudnym dla wszystkich im-
prez sportowych, poczuł się go-
towy mentalnie i  kondycyjnie  
na start w MPP.

Zawodnicy tegorocznej edy-
cji MPP wystartowali z  Helu 12 
września o godzinie 9.00. Kolum-
ną jechali aż za Władysławowo, 
a dopiero później każdy z uczest-
ników zaczął jechać swoim tem-
pem. Z  Wybrzeża kolarze udali 
się na Kaszuby, na których wielu 
z uczestników narzekało na szar-
gający nimi wiatr.

Pierwszy postój Marcina Po-
drażki był po 160 km, przeznaczył 
tę chwilę na obiad – oczywiście  
na Orlenie, który nazywany jest 
„największym przyjacielem ultra-
maratończyków”. 

Na 410 km (w Sierpcu) zro-
biony był przez Klub Rowerowy 
„Dynamo Sierpc” punkt odpo-
czynku. Łowiczanin dotarł tam 
ok. 4 nad ranem i wówczas przy-
szedł czas na krótki sen. O  go-
dzinie 7 wyruszył w dalszą trasę 

z  przerwą w  Płocku na śniada-
nie. Kolejny przystanek, już na 
naszym terenie, zorganizowany 
był bowiem w Kocierzewie. Mar-
cin nie uległ pokusie aby skręcić  
do domu, od którego dzieliło go 
zaledwie 18 km. 

Kolejny przystanek na sen zor-
ganizowany był w agroturysty-
ce w  Rakowie, na Kieleczyź-
nie, na 744 km trasy. Na miejsce, 
wraz zawodnikami, z którymi je-
chał w grupie, dotarli ok. półno-
cy. Tutaj pozwolili sobie na dłuż-
szą przerwę na regenerację, bo 
w dalszą trasę wyruszyli ok. go-
dziny 6.00. Podczas 255 km, któ-
re pozostały do mety, nasz kolarz 
zrobił jeszcze tylko jedną dłuższą 
przerwę przeznaczoą na śniada-
nie, która wypadła ok. 800 km. 
Później były jedynie krótkie 5 mi-
nutowe postoje. Każdy postój do-
liczał się bowiem do całkowitego 
czasu przejazdu.

Ostatniego dnia maratonu tem-
peratura wahała się w  okolicach 
30 st.C, co dla Marcina Podrażki 
było wymarzoną temperaturą.

Pomiar czasu odbywa się je-
dynie na podstawie nadajników 
GPS, w  które wyposażony jest 
każdy z uczestników. W razie ja-
kichś awarii roweru kolarze mu-
sieli liczyć jedynie na siebie – nie 
było bowiem służb technicznych, 
na których wsparcie można było 
liczyć.

Jak przyznaje Marcin Podraż-
ka – przez całe 1000 km trasy nie 
miał ani jednego kryzysu czy my-
śli, aby wycofać się wcześniej. Nie 
dopuszczał nawet do siebie takiej 
opcji. Na starcie zlokalizowanym 
na Helu postanowił sobie, że chce 
zobaczyć góry i dopiął swego.

Linię mety usytuowaną na po-
lanie Głodówka w  Tatrach Po-
drażka przekroczył po godzinie 
19.00. Na mecie znajdowali się je-
dynie zawodnicy i organizatorzy. 
Jeśli chodzi o rodziny, to były to 
dosłownie jednostki.

Zawodnik zmęczenie przeby-
tą trasą zaczął odczuwać dopiero  
po powrocie domu. Nie było to 
jednak związane z  kilometra-
mi, które przebył na rowerze, ale 
z trasą powrotną, którą przejechał 
m.in. busami.

W tym roku po raz pierwszy 
trasa przekroczyła symboliczne 
1.000 km. 

reKlAMA

na 410 km  
(w Sierpcu) zrobiony 
był punkt odpoczynku. 
Łowiczanin dotarł 
tam ok. 4 nad ranem 
i wówczas przyszedł 
czas na krótki sen.  
o godzinie 7 wyruszył 
w dalszą trasę.

katarzyna 
SłużewSka

katarzyna.sluzewska@lowiczanin.info

Ludzie

Peleton zawodników biorących udział w Mpp2020.
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Marcin Podrażka na szosie – tutaj: w nieborowie.
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Okruchy życia

ODESZlI OD NAS
17–28.09.2020

  17 września: Alfreda wanda 
pakowska, l.82, Głowno.

  18 września:  
Arkadiusz Tomczak, l.54.

  19 września:  
zofia fijałkowska, l.56;  
danuta rogiecka, l.82;  
Józefa czułek, l.90.

  21 września:  
helena Kołodziejska, l.95.

  22 września: Marianna 
Milczarek, l.91; daniela 
piestrzeniewicz, l.69, Stryków.

  23 września:  
Adolf pędziejewski, l.88.

  24 września:  
Stanisław Słupski, l.75.

  27 września:  
zofia Tarkowska, l.76.

  28 września:  
barbara Śnieguła, l.59, 
Głowno.

Skaratki | 100. rocznica zwycięstwa nad bolszewikami

O tym nie można zapomnieć!
W budynku Szkoły Podstawowej w Skaratkach 
w niedzielę spotkali się m.in. przedstawiciele 
harcerstwa, grup rekonstrukcji historycznej, 
mieszkańcy Skaratek i gminy Domaniewice. 
Spotkanie było poświęcone 100. rocznicy 
Bitwy Warszawskiej i walk o wschodnią granicę 
Rzeczypospolitej, w ramach realizowanego  
przez Gminny Ośrodek Kultury 
w Domaniewicach projektu.

Pieszy Rajd Rodzinny „O tym 
nie można zapomnieć” był orga-
nizowany przez Gminny Ośro-
dek Kultury w  Domaniewicach. 
Ulewny deszcz pokrzyżował nie-
co plany organizatorów, zrezygno-
wano z  pieszego marszu. Spod 
znajdującego się w  Domaniewi-
cach pomnika poległych w wojnie 
polsko-bolszewickiej uczestnicy 
samochodami udali się do Szkoły 
Podstawowej w Skaratkach, czyli 
na metę rajdu.

Można powiedzieć, że był to 
dopiero początek, bo w  szkole 
czekało wiele atrakcji. Wcześniej, 
przed dotarciem uczestników raj-
du, przeprowadzony został turniej 
szachów szybkich (o którym pi-
szemy na stronach sportowych). 

Prezentacje broni, sprzętu 
i  uzbrojenia przygotowali rekon-
struktorzy historyczni ze Stowa-
rzyszenia Historycznego Pułk 37. 
z Kutna oraz Grupy Rekonstruk-
cji Historycznej im. 10. Batalionu 
Saperów. 

Barwny wykład na ten temat 
wygłosił z  kolei członek Stowa-
rzyszenia Historycznego im. 10 
PP w  Łowiczu i  zarazem histo-
ryk z gminy Domaniewice – Zbi-
gniew Zagajewski.

W spotkaniu uczestniczył też 
autor książek o tematyce lokalnej 
– Stanisław Żak. Uczestnicy mo-
gli się zapoznać z jego jego publi-
kacjami. 

Z kolei warsztaty pszczelarskie, 
wraz z prezentacją miodów i  in-
nych produktów, przygotowała Pa-
sieka w Lipce.

Harcerze z głowna,  
nie z łowicza
Harcerze Hufca ZHP Głowno 

zaprezentowali mobilną wystawę 
edukacyjną o  harcerkach i  har-
cerzach biorących udział w  wal-
kach sprzed 100 lat. W Skaratkach 
niedawno powstała drużyna har-
cerska głowieńskiego hufca, kie-
rowana przez drużynowe Sylwię 
Grabowicz i Annę Tomczyk. Na 
każdej z trzech dotychczasowych 
zbiórek stawiało się po ok. 40 
chętnych do jej współtworzenia. 
Harcerze żartują między sobą, że 
jeśli tak dalej pójdzie, to zamiast 
drużyny powstanie tam od razu 
cały szczep. Niewątpliwie wpływ 
na powodzenie inicjatywy ma też 
przychylność szkoły czy miejsco-
wego proboszcza, który już po 
drugiej zbiórce zaoferował salę na 

zbiórki. Ze względu na koniecz-
ność zachowania reżimu sanitar-
nego możliwości organizowania 
zbiórek w szkole są ograniczone.

Piłsudski chowany 
przez lata
Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Skaratkach Ryszard Ogonowski 
zaprezentował natomiast cieka-
wą historię przedwojennej repro-
dukcji portretu Józefa Piłsudskie-
go, która trafiła – a w zasadzie to 
wróciła – do tej szkoły tuż przed 
100. rocznicą odzyskanie niepod-
ległości, czyli w  2018 roku. Ob-
raz przedstawia wizerunek jesz-
cze dość młodego Marszałka. Ze 

szkoły został zabrany po drugiej 
wojnie II wojnie światowej przez 
nauczycielkę Zdzisławę Kuśmie-
rek, by ukryć go przed władzami 
komunistycznymi. Nauczycielka 
przechowywała go przez resztę 
życia w mieszkaniu.

Jego historię opowiedziała 
swoim dzieciom, które postano-
wiły oddać go w ręce mieszkań-
ców Skaratek, państwa Miedzia-
nowskich – ci z kolei zwrócili go 
szkole.

W przerwach pomiędzy zaję-
ciami i  oglądaniem prezentacji 
uczestnicy mogli skorzystać z po-
częstunku Koła Gospodyń Wiej-
skich w  Skaratkach. Były kieł-
baski, bigos i  przeróżne rodzaje 
ciast. 
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Łowicz | pijarzy, „Solidarność” 

Uroczyste wprowadzenie 
relikwii błogosławionego
Do Kościoła Ojców Pijarów 
w Łowiczu 25 października 
zostaną uroczyście 
wniesione relikwie bł. 
Jerzego Popiełuszki. 
Pozostaną one w tym 
kościele na stałe.

Relikwie zostały przekazane 
przez Kurię Metropolitalną w Bia-
łymstoku, na złożoną w styczniu 
tego roku prośbę kolegium oj-
ców pijarów oraz Radę Oddziału 
NSZZ „Solidarność” w Łowiczu. 
Sprowadzenie ich zostało sfinan-
sowane z  dobrowolnych składek 
związkowców. Z kolei relikwiarz 
z  logiem „Solidarności”, w  któ-
rym będą przechowywane, został 
kupiony z  funduszy: KM NSZZ 
„Solidarność” ZPOW Agros 
Nova, KZ OSM Łowicz, Zarządu 

Regionu Mazowsze oraz Oddzia-
łu Łowicz.

Relikwie z relikwiarzem zosta-
ły odebrane już 28 maja w siedzi-
bie Regionu Podlaskiego NSZZ 
„Solidarność” w  Białymstoku 
przez Teresę Kowalską-Suchecką, 
Pawła Pabjana, Marcina Stejgier-
ta i  Krzysztofa Sucheckiego. Ze 
względu na pandemię nie można 
było jednak zorganizować uroczy-
stości zaraz po przekazaniu.

Nastąpi to podczas mszy świę-
tej 25 października o  godzinie 
12.30, podczas której obchodzona 
będzie 36. rocznica męczeńskiej 
śmierci kapelana „Solidarności”. 

Przypomnijmy, że przy koście-
le pijarskim stoi pomnik upamięt-
niający błogosławionego ks. Je-
rzego. Przy pomniku tym modliła 
się m.in. matka księdza Jerzego  
– Marianna.   tm

Historia tego portretu jest w pewnym sensie paralelą ostatnich stu lat 
dziejów polski. 
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Harcerze hufca ZHP w Głownie podczas poczęstunku w Skaratkach. 
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wizerunek jeszcze 
dość młodego 
Marszałka 
nauczycielka 
przechowywała 
przez resztę życia 
w mieszkaniu.

RZut OKIEM | SpŁyw KAJAKowy

uczniowie klasy II MG (technik fotografii i multimediów) w ZSP nr 3 
na świeżym powietrzu i w aktywny sposób rozpoczęli rok szkolny.  
wraz z wychowawczynią renata caboń i innymi nauczycielami, wzięli 
udział w spływie kajakowym po bzurze - dla niektórych była to pierwsza 
w życiu przygoda z kajakami. pływali pod okiem instruktora Michała 
Stańczyka oraz instruktora i ratownika wopr piotra Kowalskiego. 
uczniowie tej klasy brali też udział w zajęciach pierwszej pomocy 
przedmedycznej, które przeprowadziła Łowicka Akademia Sportu. tm
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Łowicz | branża filmowa zawitała na podrzeczną

Kinobusem wjechali  
do środka Polski
Łowicz znalazł się  
na trasie podróżującego 
po całej Polsce kinobusu. 
Jest to swego rodzaju 
objazdowy festiwal 
kinowy, w którym biorą 
udział ludzie związani 
z branżą filmową, 
dziennikarze i krytycy, 
a także zapaleni 
miłośnicy X muzy.

Polski kinobus jest wzorowa-
ny na pierwowzorze ze Słowacji, 
którego współtwórcy w tym roku 
także brali udział w polskim wy-
darzeniu, też byli w  Łowiczu.  
W Polsce pierwszy raz kino-
bus wyruszył w  trasę w  2015 
roku, wtedy objechał wojewódz-
two podkarpackie. W  kolejnych 
latach celem były wojewódz-
twa zachodniopomorskie, lubel-
skie, świętokrzyskie, opolskie, aż 
wreszcie przyszedł czas na łódz-
kie i  mazowieckie, w  tym Ło-
wicz, a  także Gąbin, Gostynin, 
Krośniewice, Kutno, Łęczycę, 
Piątek, Płock i Żychlin. Autobu-

sem podróżowało 45 osób, któ-
re zwiedzały te miasta, nie tyl-
ko pod kątem kinowym, choć 
ta tematyka była, rzecz jasna,  
na pierwszym miejscu.

– Myślę, że dla kina Fenix 
taka wizyta przyniesie wymier-
ne korzyści – mówił nam dyrek-
tor ŁOK Maciej Malangiewicz. 
– Wielu z uczestników wydarze-
nia to przedstawiciele Stowarzy-
szenia Kin Studyjnych, do które-
go należy także kino Fenix, była 
wiec okazja do zakulisowych 
rozmów na temat wspólnych pla-
nów na najbliższy czas. Myślę, że 
to też dobra promocja miasta, bo 

uczestnicy byli zachwyceni jego 
urokami i bogactwem zabytków.

Filmowe wątki 
w historii miasta
Dyrektor ŁOK oprowadził 

część ekipy kinobusu po centrum 
Łowicza. Przedstawił najważniej-
sze z  zabytków miasta i  miejsc 
ważnych dla jego historii, przede 
wszystkim jednak mówił o  wąt-
kach filmowych, jakich – co być 
może dla wielu być zaskoczeniem 
– było tu wcale niemało.

Pokazał m.in. kino Fenix (daw-
ny Eos), ale też budynki, w któ-
rych w  przeszłości działały kina 

– przy Pijarskiej (dzisiejszy Dom 
Ludowy), przy Podrzecznej (dziś 
ZSP nr 1 – tam było kino wojsko-
we 10. PP), czy kamienicę przy 
Stanisławskiego, gdzie przez krót-
ki czas działało kino prywatne.

Uczestnicy dowiedzieli się też, 
że w Łowiczu urodził się Daniel 
Olbrychski, w  pobliżu Łowicza 
zginął Andrzej Munk. Usłysze-
li też o  głośnym w  przedwojen-
nej Polsce wypadku drogowym, 
w  którym 27 maja 1929 zginął 
aktor Witold Roland, a samocho-
dem kierował Eugeniusz Bodo. 
Zarówno on, jak i ówczesny bur-
mistrz Łowicza Kazimierz Bacia 
wraz z następcami (za niewłaści-
we oznakowanie miejsca remon-
tu mostu) otrzymali potem wyroki 
więzienia w zawieszeniu. 

Bodo jednak wrócił do Łowi-
cza niedługo przed wojną, grał 
bowiem tytułowego Pawła w ko-
medii „Paweł i Gaweł” w reżyse-
rii Mieczysława Krawicza. Gaw-
łem, jego antagonistą, był inny 
z  legendarnych aktorów polskie-
go kina – Adolf Dymsza. Film, 
znany m.in. z kołysanki „Ach, śpij 
kochanie”, był kręcony w  Łowi-
czu, dom Pawła i Gawła to jedna  
z  do dziś stojących kamienic  
na Nowym Rynku.

Wracając do piątkowej wizy-
ty w  Łowiczu – w  kinie Fenix 
Słowacy zaprezentowali histo-
rię swojego kinobusu, uczestnicy 
obejrzeli też film dokumentalny 
„Środek Europy” w reżyserii Sta-
nisława Muchy, wielu z nich było 
też na koncertach Trupy Trupa 
i duetu Bisz/Radex.  tm

Łowicz | warsztaty w mini skansenie

Coraz więcej świadomych odbiorców
Zakończył się kolejny już 
cykl warsztatów z rzemiosła 
ludowego w mini skansenie 
w Łowiczu. To wspólna 
inicjatywa Stowarzyszenia 
Twórców Ludowych, urzędu 
miejskiego i muzeum.

Warsztaty odbywały się latem 
niemal co tydzień, zmieniali się 
prowadzący i  dziedziny ludowe-
go rzemiosła. Brali w nich udział 
goście z Łowicza i okolic, z róż-
nych stron Polski, a nierzadko tak-
że z zagranicy.

Podczas ostatniego weekendu, 
26-27 września, czekały na nich 
panie: Henryka Lus (wycinankar-
stwo), Alicja Brzozowska (haf-
ciarstwo) oraz debiutująca w  tej 
roli Agnieszka Sałuda (koronkar-
stwo, szydełkowanie), która rze-
miosła wyuczyła się w  Zespole 
Szkół i  Placówek Oświatowych 
WŁ w Łowiczu (przy Ułańskiej). 

– Pomagałam już prowadzącej 
podczas zajęć w  szkole, ale jeśli 
chodzi o  samodzielne udzielanie 
lekcji innym, to robiłam to po raz 
pierwszy – mówi pani Agnieszka. 
Ma ona świadomość, że jest do-

piero u początku drogi w tej dzie-
dzinie, więc możliwość spotkania 
z  tak doświadczonymi twórczy-
niami jak panie Brzozowska czy 
Lus jest dla niej wielką inspiracją. 
– Przede mną jeszcze wiele nauki, 

ale to, czym się zajmuję, samo 
z siebie wymaga wielkiej cierpli-
wości i sumienności – mówi.

Prezes łowickiego koła Stowa-
rzyszenia Twórców Ludowych 
Anna Staniszewska jest zadowo-
lona z tego, że warsztaty przez tyle 
lat już „zakorzeniły się” w świa-
domości zainteresowanych ludo-
wym rzemiosłem, można powie-
dzieć, że stały się stałym punktem 
wakacji w Łowiczu. W tym roku 
odwiedzających było wprawdzie 
mniej niż w  latach poprzednich, 
ale biorąc pod uwagę, że to czas 
epidemii, to frekwencja w  więk-
szość weekendów cieszy organi-
zatorów.

– W tym roku mniej było od-
biorców, którzy zainteresowali się 
naszą ofertą przypadkiem, pod-
czas zwiedzania Łowicza – mówi 
Anna Staniszewska. – Twórcy za-
uważyli natomiast, że coraz wię-
cej jest ludzi zainteresowanych 
rzemiosłem na poważnie. Oni 
przyjeżdżali specjalnie, czasem 
z bardzo daleka, na konkretne za-
jęcia, z  konkretnie interesującej 
ich dziedziny.   tm

Łowicz | Koncerty na dziedzińcu ŁoK

Muzyczny weekend
Z wiadomych względów tego-

roczne lato było wyjątkowo ubo-
gie w koncerty. Okazją do „nadro-
bienia” był w Łowiczu poprzedni 
weekend, bo na dziedzińcu Ło-
wickiego Ośrodka Kultury (przy 
klubie Nowa Pracownia) dzień po 
dniu odbywały się koncerty, które 
można zaliczyć do szerokiego po-
jęcia muzyki alternatywnej.

Najpierw, w piątkowy wieczór 
wystąpiła Trupa Trupa. Był to 
drugi występ tego zespołu w tym 
miejscu, bo był on jedną z gwiazd 
Ł Festiwalu w 2017 roku. Od tam-
tego czasu zespół jeszcze się roz-
winął, wydał kolejne albumy: 
„Jolly New Songs” i  „Of The 
Sun”, obecnie pracuje nad kolej-
nym materiałem, z  kórego dwie 
piosenki mogliśmy w piątek usły-
szeć w  ramach bisów. Choć za-
pewne nie jest to zespół powszech-
nie znany, warto podkreślić, że ma 
renomę międzynarodową i  bar-
dzo dobre recenzje w zachodniej 
prasie muzycznej. Trupa Trupa 
wystąpiła w  Łowiczu w  stałym 
składzie: Grzegorz Kwiatkowski, 
Tomek Pawluczuk, Wojtek Juch-
niewicz i Rafał Wojczal. 

Początkoo koncert ten był pla-
nowany na wiosnę, ale trzeba go 

było przełożyć. Teraz z kolei prze-
szkodą (choć może nie dla niezbyt 
licznej, ale dobrze się bawiącej 
publiczności) był obficie padający 
deszcz. Mimo to Trupa Trupa gra-
ła blisko godzinę.

Następnego dnia, w  sobot-
ni wieczór, królował hip-hop  
– ten koncert też był przekładany 
z  wcześniejszego terminu. Naj-
pierw mocnym uderzeniem zapre-
zentowali się, jako support, młodzi 
raperzy z naszego rodzimego po-
dwórka: Placo, Jan Dałek i Piotr 
Jędrzejczak. Gwiazdą wieczo-
ru była natomiast formacja Bisz/
Radex. Muzyka, którą wykonują, 
to oryginalne połączenie hip-ho-
pu (Bisz to raper) oraz brzmienia 
gitarowego (Radex stał się znany 
jako założyciel i lider alternatyw-
nej grupy Pustki). W duecie na-
grali już dwie płyty, koncert w Ło-
wiczu promował drugą, niedawno 
wydaną, pt. „Duch oporu”. 

Dzień wcześniej grali w  War-
szawie na strajku klimatycznym. 
Żartowali więc ze sceny, że w cza-
sach pandemii dwa koncerty dzień 
po dniu to już trasa koncertowa.

Występu słuchała publiczność 
złożona zarówno z  łowiczan, jak 
i fanów z różnych stron Polski.  tm

uczestnicy kinobusu podczas zwiedzania Łowicza. 
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Panie, które prowadziły ostatnie warsztaty w tegorocznym cyklu. 
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K Bisz i Radex z utęsknieniem czekali na powrót do koncertów,  

a ten w Łowiczu był jednym z pierwszych, jakie udało im się zagrać  
po lockdownie. 
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Łowicz | Muzeum proponuje

Wycinanka od podstaw
Muzeum w Łowiczu 
przygotowuje prawdziwą 
gratkę dla wszystkich 
miłośników ludowej 
wycinanki.

Będzie to wzornik, który bę-
dzie zarówno źródłem wiedzy  
o tej dziedzinie twórczości,  
jak i poradnikiem dla tych,  
którzy sami chcą spróbować  
w niej swoich umiejętności.

„Wzornik wycinanek łowic-
kich” będzie jak instrukcja „krok 
po kroku”. Znajdą się w nim sza-
blony wszystkich typów wycina-
nek znajdujących się w zasobach 
Muzeum w Łowiczu: koder (pro-
stokątne), gwiozd (okrągłe) i ta-
siemek (pionowe). Publikacja bę-
dzie wydana w dwóch językach 
– polskim i angielskim. Jej pro-
mocja planowana jest pod koniec 
tego roku.    tm
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samochodowe

kupno
 Subiekt Nieborów Auto-

kasacja, sprzedaż części, 
tel. (46) 838-55-41.

sprzedaż
 Audi A4, 2.0 benzyna, 2001 

rok, Automat, stan bdb, tel. kom. 
576-946-773.

 AuDI A6, 2012/2013, 42 
tys. km, stan idealny, tel. kom. 
781-934-872.

 cheVroleT Trax, 1.4 Turbo 
benzyna, tel. kom. 508-317-721.

 dAewoo lanos, 1.4, stan dobry, 
tel. kom. 607-996-170.

 dAewoo Matiz, 2000 rok, zadbany, 
tel. kom. 606-348-077.

 fiAT panda, 2004 rok, tel. kom. 
509-479-016.

 fiAT panda, 1.2 gaz, 2012 rok, 
9.600zł, tel. kom. 513-375-786.

 fiAT Seicento SX, 1998 rok, 
stan dobry, garażowany, tel. kom. 
781-192-873.

 ford focuS c MAX, 1.8 benzyna, 
2006 rok, tel. kom. 607-760-119.

 ford Galaxy, 1999 rok, tel. kom. 
885-254-501.

 hondA Acord comfort, 2006 r., 
lift, 150000 km, 23000 zł, tel. kom. 
502-768-210.

 hyundAi i20, 1.2, 2010 rok, 
51.000km, i właściciel, tel. kom. 
722-090-134.

 hyundAi i20, 1.2, 2010 rok, 
51.000km, i właściciel, tel. kom. 
722-090-134.

 MAzdA 3 1.6, 1.6hdi, 2006 rok, 
180.000km, bogate wyposażenie, 
serwisowana, tel. kom. 604-706-309.

 niSSAn Qashqai, 1.6 benzyn, 2009 
rok, bordowy metalik, (w rozliczeniu 
mogę przyjąć mniejszy), tel. kom. 
513-329-718.

 lT28, na części, tel. kom. 
511-383-203.

 opel Astra, 1.7, tel. kom. 
503-621-804.

 opel Antara, 2007 rok, tel. kom. 
510-177-041.

 opel corsa, 2008r., tel. kom. 
667-115-453.

 opel Vectra c GTS, 1.9 Tdi, 
2009 rok, skrzynia „6”, 13.200 zł, 
w rozliczeniu przyjmę tańszy, tel. kom. 
513-375-786.

 opel zafira, 1.9, 2006, tel. kom. 
504-019-557.

 opel zafira, 1.8b, 2003 rok, tel. 
kom. 606-348-077.

 opel zafira, 2.0 dTi, 2004 r., tel. 
kom. 784-078-045.

 peuGeoT 206 cc, 1.6, 2001 r., 
4.800 zŁ, tel. kom. 504-011-136.

 renAulT laguna kombi d, 2006 r., 
tel. kom. 603-396-785.

 SKodA yeti, 2011/2012 rok, 
109.000 km, i właściciel, serwisowany, 
tel. kom. 691-863-492.

 SeAT cordoba gaz, 1999 rok, stan 
idealny, pierwszy właściciel, tel. kom. 
662-903-838.

 SeAT Toledo, 2.0 Tdi, 2007 rok, 140 
KM, tel. kom. 692-749-175.

 SKodA felicja, 1.3+gaz, 1998rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 SMArT fortwo benzyna, 2009 rok, 
pół automat, tel. kom. 601-286-499.

 ToyoTA Avensis, 2.0 d-4d, 
2006 rok, wersja d-cat, 13.200 zł, 
w rozliczeniu przyjmę tańszy, tel. kom. 
604-706-309.

 ToyoTA corolla, 2.0d4d, 2009 rok, 
bogate wyposażenie, serwisowana, 
16.800zł, w rozliczeniu mogę przyjąć 
mniejszy, tel. kom. 513-375-786.

 ToyoTA yaris, 1,4 d4d, 2005r, tel. 
kom. 662-006-286.

 ToyoTA yaris, tel. kom. 
535-809-983.

 ToyoTA yaris, 1.4d4d, 2003 rok, 
klimatyzacja, cena atrakcyjna, tel. 
kom. 513-375-786.

 ToyoTA corollA VerSo, 
2.2 diSel, 2007, ii właściciel, 
7-osobowy, hak, komplet kół, tel. kom. 
513-606-013.

 Vw crafter 2007 rok, tel. kom. 
601-297-797.

 Vw Golf Vi, 1.6Tdi, 2010 rok, tel. 
kom. 514-530-282.

 Vw passat kombi b5, 1.8 benzyna/
gaz, 1999 r., 4.600 zł, tel. kom. 
504-011-136.

 Vw passat, 1.9 Tdi, 2002 r., stan 
bdb, tel. kom. 514-414-294.

 Vw polo, 1.4 Tdi, 2003 rok, tel. kom. 
606-519-851.

 Vw polo classic, 1,6, 1997 rok, 
i właściciel, stan bdb, tel. kom. 
604-931-778.

 peuGeoT 307, 1.6hdi, 2006 rok, 
bordowy metalik, atrakcyjna cena, tel. 
kom. 604-706-309.

 Vw Golf V, 1.9Tdi, 2005 rok, 
166.000km, salon polska, tel. kom. 
782-033-989.

 Vw lupo, 1.4b, 2003 rok, tel. kom. 
606-348-077.

inne
 opony zimowe z alufelgami: 

Goodyear 225/45/17; opony do busa 
barum 225/70r15 na stalowych 
felgach, tel. kom. 669-356-370.

motorowe

kupno
 Stare motocykle, części, tel. kom. 

513-185-357.

 Kupię Junak, wSK, SKl, wfM, Mz 
oraz części, tel. kom. 603-444-431.

garaże

sprzedaż
 Sprzedam garaż obok intermarche. 

cena do negocjacji, tel. kom. 
735-596-853.

wynajem
 wynajmę garaż, bratkowice, tel. 

kom. 501-582-990.

 wynajmę garaż, bratkowice, tel. 
kom. 501-582-990.

nieruchomości

kupno
 Kupię las bez prawa zabudowy, 

tel. kom. 504-167-209.

 Kupię bloki, dom, działkę, ziemię, 
tel. kom. 607-809-288.

 Kupię ziemię, gm. Łyszkowice 
i okolice, tel. kom. 502-602-463.

sprzedaż
 Mieszkanie os. noakowskiego,36 

mkw., ii piętro, tel. kom. 577-014-868.

 Sprzedam mieszkanie M-3, 
48mkw., osiedle bratkowice, tel. kom. 
501-248-347.

 Mieszkanie 65 mkw, oś. 
dąbrowskiego, iV piętro, tel. kom. 
608-350-252.

 działka budowlana 2200 
mkw., Mysłaków, media, tel. kom. 
665-981-200.

 Sprzedam działkę 1470 mkw., tel. 
kom. 721-152-385.

 Sprzedam ziemię rolną 
w miejscowości Świące, tel. kom. 
694-612-055.

 działka rolna z możliwością 
zabudowy 2,6 ha, parma, gmina 
Łowicz, tel. kom. 601-280-964, 
509-299-676.

 Tanio dobra nieruchomość 
Łowicz - wszystkie media, tel. kom. 
608-572-855.

 Sprzedam ziemię o powierzchni 
1,23 ha w zdunach, tel. kom. 
728-855-985.

 działka rolno -budowlanao 
powierzchni 0,1415 ha 
z zabudowaniami, dom mieszkalny, 
obora, garaż wicie 73, gmina 
Kocierzew, tel. kom. 608-419-590.

 działki budowlane, otolice, tel. kom. 
668-049-706.

 Sprzedam mieszkanie 3 pokojowe, 
centrum Łowicza, cena 265 tys., ii 
piętro , tel. kom. 669-169-258, po 
16.00.

 Sprzedam działkę z domem, 
bobrowniki, tel. kom. 504-164-422.

 Sprzedam działkę rolno-budowlaną 
w zdunach o pow. 1,19 ha. Atrakcyjna 
lokalizacja, tel. kom. 793-321-028.

 działka budowlana 13 arów; plecka 
dąbrowa; przy trasie, media, prąd, 
woda, tel. kom. 604-529-656.

 dwie działki 4.350 mkw. lub całość 
Głowno-osiny, tel. kom. 517-160-370.

 Sprzedam działkę 1500 mkw. 
z domem drewnianym nadającym 
się do zamieszkania, boczki 
chełmońskie, tel. kom. 664-148-032, 
po 15.00.

 Sprzedam mieszkanie 
własnościowe w bloku, 84mkw., 
parter, bolimowska 14/18b Łowicz, 
tel. kom. 784-990-307.

 Gospodarstwo rolne 
w dzierzgówku, pow. 8,88ha 
z zabudową w całości. do autostrady 
A2 ok. 6 km, tel. kom. 696-230-340.

 Gospodarstwo rolne, 700.000 zł, tel. 
kom. 696-653-176.

 działka 1,22 ha, zielkowice i tel 
609-106-174.

 Sprzedam działki budowlane 
o łącznej powierzchni 10.000 
mkw. przy ul.płockiej/Małszyckiej 
w Łowiczu, tel. kom. 514-876-245.

 Sprzedam działkę 1.700 mkw. 
w Starym waliszewie, tel. kom. 
503-998-339.

 działka 2.600 mkw., Głowno, tel. 
kom. 886-423-100.

 Mieszkanie 36,60 mkw., 185.000 zł, 
bratkowice, tel. kom. 516-347-960.

 Sprzedam ziemię 3,60 h, Głowno, 
Targowa 26, tel. kom. 731-196-318.

 Sprzedam hektar sadu, 17-letni, 
ogrodzony, rozdzielna, tel. kom. 
789-133-087.

 Sprzedam działkę z domem, 
bobrowniki, tel. kom. 504-164-422.

 Mieszkania i pomieszczenia 
gospodarcze w psarach, tel. kom. 
514-529-618.
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CV prosimy kierować na adres: rekrutacja@it3.pl

zamiłowanie i pasja w pisaniu rozmaitych treści, 
w tym na potrzeby postów w mediach 
społecznościowych, slogany i hasła reklamowe, 
treści do ulotek, broszur itp.
znajomość obsługi pakietu Microsoft O�ce,
komunikatywność,
dokładność.

Agencja Reklamowa 
INTER...TEST

z siedzibą w Sochaczewie 
zatrudni na umowę o pracę

COPYWRITERA
/ PRACOWNIKA BIUROWEGO.

WYMAGANIA: 

Mile widziane wykształcenie polonistyczne.

wynajem
 wynajmę lokal użytkowy 70 mkw., 

ul. zduńska, tel. kom. 607-442-383.

 Mieszkanie 50 mkw., po remoncie, 
iii p., Łowicz Tkaczew 6, tel. kom. 
601-575-188, po 16.

 wydzierżawię 4,5 ha ziemi Skaratki, 
tel. kom. 607-065-145.

 Wynajmę mieszkanie M-4, os. 
Bratkowice, II pietro, świeżo po 
remoncie, tel. kom. 507-150-766.

 oddam w dzierżawę łąkę 3,30ha, 
tel. kom. 665-420-674.

 wynajmę gabinety: medyczny, 
kosmetyczny w centrum Łowicza, tel. 
kom. 606-373-441.

 wynajmę lokal użytkowy 50 mkw, 
ogrzewanie gazowe, ul. zduńska, 
Łowicz, tel. kom. 607-442-383.

 wynajmę garaż, os. dąbrowskiego, 
300 zł, tel. kom. 793-065-376.

 wynajmę M-3, i piętro, tel. kom. 
692-722-045.

 wynajmę kawalerkę w centrum 
Łowicza. najem notarialny. Koszt 
najmu 950zł + media, prąd, woda, tel. 
kom. 669-188-557, po 15.00.

 Kwatery do wynajęcia, Krakowska 
13, 1, 2 i 3 osobowe, tel. kom. 
604-529-656.

 wynajmę lokal na Krakowskiej pod 
biura, mieszkania, przedszkole, tel. 
kom. 607-809-288.

 do wynajęcia mieszkanie 
w Łowiczu, 608-621-402.

 do wynajęcia szwalnia z parkiem 
maszynowym, tel. kom. 514-959-833.

 do wynajęcia mieszkanie 
w bratoszewicach w nowych blokach 
3-pokojowe po remoncie, dla osób 
pracujących bez dzieci, zwierząt, 
2-miesięczna kaucja, wynajem na 
dłuższy termin, 1.600 zł+rachunki, tel. 
kom. 731-856-991.

zamiana
 zamienię 3-pokoje, iV piętro, 

własnościowe na 2-pokoje ok. 40 
mkw, parter lub i piętro, tel. kom. 
782-617-434.

kupno różne
 Kupię owoce kasztanowca: 

kasztany, tel. kom. 574-827-824.

 Kupię stół do ping-ponga, tel. kom. 
607-809-288.

 bagnety, monety, medale, starocie, 
tel. kom. 606-941-752.

sprzedaż różne
 rusztowania warszawskie, tel. kom. 

500-262-573.

 betoniarka, lodówka czarna nowa, 
atlas do ćwiczeń, części do Seata 
Toledo, tel. kom. 530-370-088.

 Sprzedam bale drewniane 
sosnowe, tel. kom. 508-317-721.

 Sprzedam meble, tel. kom. 
695-778-924.

 Sprzedam siewnik konny 
zawieszany i krajzgę, tel. kom. 
514-013-389.

 Skrzynki plastik, skrzynki 
uniwersalki, tel. kom. 662-142-726.

 Sprzedam piec olejowy + zbiornik 
paliwa, 25 Kw. używany, tanio, tel. 
kom. 608-076-041.

 Sprzedam zbiorniki kwasoodporne 
i beczki plastikowe 160-200 litrów, tel. 
kom. 603-754-001.

 Sprzedam automatyczny kocioł 
z podajnikiem ślimakowym 42 KV 
automat, eko perfekt firmy lazar, 
pracował 6 miesięcy, tel. kom. 
602-218-179.

 Sprzedam używany wypoczynek 2 
i 3 osobowy, tel. kom. 602-218-179.

 Kocioł wodny c.o. z podajnikiem 
i zasobnikiem KwM-Sr o mocy 
38kw-5 letni w bardzo dobrym stanie, 
tel. kom. 508-177-670.

 Sprzedam tanio tuje, Łowicz 
bolimowska 61, tel. (46) 837-85-84.

 Sprzedam bramę garażową 
240/210 bez ościeżnicy, blacha 2, 
świeżo ocieplona styropianem 4, tel. 
kom. 690-908-998.

 Sprzedam blachę falistą 
ocynkowaną 1x2 z rozbiórki około 60 
arkuszy, tel. kom. 508-186-353.

 Sprzedam dwa rowery turystyczne 
jak nowe, tel. kom. 601-509-043.

 Sprzedam drewno kominkowe, tel. 
kom. 532-365-546.

 Sprzedam sadzonki truskawek 
odmiana Rumba, tel. kom. 
503-956-610.

 Sprzedam kocioł c.o hef25 kw 
w bardzo dobrym stanie technicznym, 
tel. kom. 604-978-469.

 betoniarka: naprawa, wyprzedaż, 
części, tel. kom. 510-124-700.

 Sprzedam ogrodową glebogryzarkę 
spalinową, tel. kom. 883-560-331.

 Sprzedam urządzenia do 
gastronomii i wyposażenie, tel. kom. 
604-529-656.

 drewniany warsztat stolarski, 
kredens, tel. kom. 517-160-370.

 opony letnie do samochodu 
175/70/ r.13, 14.9-28 do ciągnika, tel. 
kom. 509-355-058.

 zagęszczarka cAT nowa, brama 
5 metrowa z dwiema furtkami 
z demontażu, tel. kom. 798-169-557.

 Sprzedam wełniak w komplecie, tel. 
kom. 726-732-589.

 piec miałowy 25 Kw, dmuchawa, 
sterownik, bojler używany, tel. kom. 
888-493-880.

 Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. kom. 
531-467-981.

 drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. producent, tel. kom. 
501-658-261.

 drewno opałowe, tel. kom. 
798-877-090.

 piasek płukany, pospółka, 
żwir, podsyp, transport, tel. kom. 
600-895-026.

 palety 1.200x1.000, tel. kom. 
502-919-192.

 regał 5 elementów wysokość 
2,1, wersalka, ława, tanio, tel. kom. 
660-851-744.

 bale dąb, wiąz, tel. kom. 
537-200-181.

 wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 Sprzedam 2 kotły c.o., tłokowe, 
miałowe, ekogroszek, podwójne 
ruszta, moc 45 kw, 25 kw, używane, 
tel. kom. 609-682-440.

 Kwiaty doniczkowe, tel. kom. 
516-347-960.

 Kostka granitowa 5 ton, tel. kom. 
601-286-499.

 Szyny kolejowe, dwuteownik szer. 
70 cm, wentylator nadmuchowy duży, 
tel. kom. 601-286-499.

 drzewo opałowe w metrowych 
kawałkach, tel. kom. 601-286-499.

 Kamień ozdobny biała Marianna 
do ogrodów przydomowych, tel. kom. 
601-286-499.

 wózek rAK, lpG, 1990r, 5900zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 Akumulator trakcyjny 48V/650A, 
2017, 3000zł (w rozliczeniu stary), tel. 
kom. 602-584-266.

 Sprzedam drzwi zewnętrzne 80 cm, 
nowe, tel. kom. 793-009-852.

 Świerk srebrny różne wielkości, tel. 
kom. 517-160-370.

 Sprzedam drzewo opałowe 
sezonowane, tel. kom. 667-257-281.

praca

dam pracę
 zatrudnię hydraulika, pomoc 

hydraulika, tel. kom. 691-991-000.

 zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. kom. 
609-846-316.

 Zatrudnię na stanowisko 
sprzedawcy, hurtownia materiałów 
budowlanych, Głowno, dobre 
wynagrodzenie., tel. kom. 
605-086-824.

 prezero Service centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca/
ładowacz, wymagana kat. c, praca na 
terenie Łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 prezero Service centrum zatrudni 
osobę na stanowisko ładowacz, bez 
kwalifikacji, praca na terenie Łowicza, 
żyrardowa i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 zatrudnię szwaczki, możliwość 
pracy chałupniczej, Głowno, tel. kom. 
502-420-340.

 zatrudnię samodzielnego brukarza, 
pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
tel. kom. 725-710-267.

 zatrudnię kierowcę kat. b w ruchu 
międzynarodowym, system tras 2/1, 
tel. kom. 534-704-764.

 zatrudnię do pracy na zmywaku 
w zakładzie cukierniczym. praca od 
poniedziałku do piątku w godzinach 
18-2. dmosin drugi, tel. kom. 
606-799-177.

 Przyjmę do zbioru jabłek, tel. 
kom. 660-083-556.

 przyjmę do pracy fizycznej, 
pracownika do lat 40, tel. kom. 
608-816-582.

 zatrudnię pracownika docieplenia 
budynków, wykończenia wnętrz 
z doświadczeniem lub pomocnika, 
Łowicz okolice, tel. kom. 889-151-594.

 zatrudnię pomocników 
budowlanych, tel. kom. 783-997-688.

 zatrudnię kierowcę c+e na ciągnik 
siodłowy naczepa firanka; trasy: 
włochy-finlandia; finlandia-włochy 
(przez polskę), tel. kom. 793-500-433.

 zatrudnię pracownika do prac 
remontowych i dociepeń, tel. kom. 
607-343-338.

 zatrudnię automatyków i elektryków 
z uprawnieniami praca w polsce 
i zagranicą cV proszę kierować na 
e-mail a.e.gedek@gmail.com, tel. kom. 
790-808-190.

 zatrudnię do zbioru warzyw, tel. 
kom. 724-384-308.

 zatrudnię do zbioru jabłek, 
bednary, tel. kom. 692-882-448.

 zatrudnię kierowcę c+e. praca 
na terenie kraju w oparciu o umowę 
o pracę, krótkie stałe trasy pod leroy 
Merlin w piątku, tel. kom. 501-661-904.

 zatrudnię kierowcę kat c+e 
chłodnia w transporcie krajowym. 
Stała pensja! poszukuję kierowców 
również na weekendy, tel. kom. 
669-366-368.

 firma zatrudni mechanika 
samochodów ciężarowych na 
cały etat lub 1/2 etatu, tel. kom. 
602-389-703.

 firma zatrudni kierowcę kat. 
c+e w ruchu krajowym bądź 
międzynarodowym, tel. kom. 
602-389-703.

 zatrudnię do formowania skarpet - 
Strzelcew, tel. kom. 668-479-265.

 firma Steven zatrudni osobę do 
działu handlowego ze znajomością 
języka angielskiego, tel. kom. 
606-832-571.

 zatrudnię pracownika magazynu. 
oferty proszę kierować na kadry@
steven.pl.

 firma Steven zatrudni „złotą rączkę” 
na cały lub część etatu, tel. kom. 
606-832-571.

 zatrudnię osobę do poprowadzenia 
małej gastronomii, tel. kom. 
606-832-571.

 pracowników gospodarczych, 
sprzątaczki - magazyny Stryków/
Łódź. Mile widziane orzeczenie 
o niepełnosprawności, tel. kom. 
799-015-482.

 zatrudnię do zbioru jabłek, tel. kom. 
723-466 -286.

 Zatrudnię pracowników do 
firmy budowlanej, tel. kom. 
605-051-991.

 zatrudnię kierowcę kat. c, c+e, 
również dorywczo w ruchu krajowym, 
tel. kom. 601-385-525.

 Zakład Prefabrykacji Konstrukcji 
Drewnianych w Kocierzewie 
zatrudni pracowników 
produkcyjnych, montażytów, tel. 
kom. 515-138-358.

 Zakład meblarski zatrudni 
pracowników na stanowisko 
technologa, operatora maszyn, 
stalarza, Kocierzew, tel. kom. 
515-138-358.

 zatrudnię do zbioru jabłek, tel. kom. 
669-356-370.

 przyjmę pracownika na tynki 
maszynowe, tel. kom. 695-843-743.

 przyjmę do pizzerii w Łowiczu 
kierowcę na stałe oraz weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 zatrudnię dziewiarza do maszyn 
SToll, uniVerSAl, tel. kom. 
607-818-142.

 zatrudnię szwaczki 1 zmiana, 
Głowno, tel. kom. 518-203-421.

 zatrudnię piekarza/cukiernika 
na dobrych warunkach, tel. kom. 
504-573-701.

 chałupniczkę do szycia, praca 
całoroczna, tel. kom. 601-306-165.

 Zatrudnię szwaczki, jedna 
zmiana, stała praca w Głownie, tel. 
kom. 602-457-089.

 Pomocnika na budowę, tel. kom. 
785-402-533.

 zatrudnię kierowcę kat. c+e, 
trasy krajowe, chłodnia, tel. kom. 
504-713-008.

 zatrudnię szwaczki, Głowno, tel. 
kom. 509-571-801.

 Zatrudnię szwaczki, stała praca 
jednozmianowa w Głownie, tel. 
kom. 668-349-942.

 zatrudnię stolarza dorywczo do 
budowy konstrukcji drewnianych, tel. 
kom. 607-701-177.

 przyjmę pomocnika murarza 
z Łowicza, tel. kom. 662-129-221.

 Szukam opiekunki do 4 
miesięcznego dziecka i od czasu do 
czasu dla 4,5 letniego dziecka, tel. 
kom. 783-438-664.

 zatrudnię szwaczki na overlock, 
stębnówkę, Głowno, tel. kom. 
665-217-483.

 firma produkcyjna zatrudni 
mężczyzn na stanowiska: pomocnik 
produkcji, pracownika prac 
wykończeniowych, praca w trybie 
jednozmianowym na pełen etat, tel. 
kom. 795-518-519.

 zatrudnię pracowników 
budowlanych z Głowna, tel. kom. 
601-321-914.

 Zlecę proste przeszycia 
podkoszulek i kaleson 
chałupnikom i zespołom 
chałupników, daję przędze i nici 
do szycia, Głowno, tel. kom. 
784-508-050.

 ubojnia drobiu zatrudni kierowcę 
kat. c+e, tel. kom. 508-309-314.

szukam pracy
 zaopiekuję się starszą osobą, tel. 

kom. 736-702-052.

 zaopiekuję się dzieckiem, tel. kom. 
880-036-940.
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remontowo-
budowlane

usługi
 docieplanie budynków, gładzie, 

malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 docieplanie budynków,malowanie, 
wykańczanie wnętrz, tel. kom. 
511-735-802.

 Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu, tel. kom. 
605-416-083.

 Wylewki, tynki agregatem, tel. 
kom. 605-416-083.

 Malowanie, gipsowanie, ścianki 
GK, sufity podwieszane, itp. wolne 
terminy, tel. kom. 663-801-457.

 wykończenia wnętrz, gipsowanie, 
malowanie, docieplenia budynków, 
prace ogólnobudowlane. przystępne 
ceny, tel. kom. 889-151-594.

 dachy: konstrukcje, pokrycia, 
naprawy, konserwacje, malowanie, 
smarowanie, tel. kom. 609-227-348.

 Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. kom. 510-300-753.

 cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. kom. 506-771-822.

 Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

 wynajem sprzętu budowlanego, tel. 
kom. 509-299-676.

 Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, zabudowa karton gips, 
tel. kom. 790-294-337.

 Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. kom. 
535-466-501.

 drobne naprawy mieszkań, tel. kom. 
791-655-024.

 układanie glazury, terakoty, tel. kom. 
795-569-233.

 wykończenia wnętrz, tel. kom. 
532-115-111.

 remonty od A do, tel. kom. 
666-152-315.

 Firma budowlana oferuje 
budowę domów, garaży oraz 
budynków gospodarczych od 
podstaw kompleksowo z dachem, 
dociepleniem i wykończeniem. 
Wystawiam rachunek lub fakturę 
VAt, tel. kom. 605-051-991.

 profesjonalne tynki maszynowe. 
wycena gratis, tel. kom. 695-843-743.

 wykonuje balustrady ze stali 
nierdzewnej i kwasoodpornej: 
balkonowe, schodowe, poręcze 
przyścienne, tel. kom. 783-137-555.

 Wylewki agregatem, tel. kom. 
698-480-048.

 usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 Tynki maszynowe, tel. kom. 
796-954-454.

 układanie kostki brukowej, tel. kom. 
667-837-817.

 cyklinowanie, polerowanie, tel. kom. 
501-249-461.

 układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, tel. 
kom. 693-565-564.

 układanie kostki brukowej, tel. kom. 
605-565-647.

 ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. 
kom. 798-877-090.

 dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. kom. 604-144-668.

 remonty, wykończenia, tel. kom. 
511-568-525.

 usługi minikoparką, wywrotka do 
3,5 tony, tel. kom. 608-632-134.

 Serwis klimatyzacyjny - atrakcyjne 
ceny, bełchów Sosnowa 6, tel. kom. 
508-868-498.

 Tynki, tel. kom. 575-661-940.

 Malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVAT, tel. kom. 606-737-576.

 Dachy, rynny, akcesoria, 20 
lat doświadczenia, tel. kom. 
512-033-338.

 Budowa domów, budynków 
gospodarczych, tel. kom. 
783-117-546.

 Brukarstwo, tel. kom. 
579-243-494.

 posadzki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. kom. 785-246-112.

 rozbiórki, wyburzenia, utwardzanie 
placów, dróg dojazdowych. Kopanie 
stawów, zbiorników retencyjnych. 
usługi koparko - ładowarką, koparką. 
Transport, tel. kom. 721-771-517.

 układanie kostki brukowej, 
odwodnienia terenu, budynków, 
zakładanie trawników, tel. kom. 
782-452-548.

 remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. kom. 721-108-965.

sprzedaż
 rusztowania warszawskie, tel. kom. 

500-262-573.

 układanie kostki brukowej, wolne 
terminy, tel. kom. 791-080-403.

 extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. kom. 
693-565-564.

 Dachy, rynny, akcesoria, tel. kom. 
513-019-010.

usługi 
instalacyjne

 Tanio kamery, ekspres, tel. kom. 
728-188-127.

 Anteny, telewizory naprawa, tel. 
kom. 791-210-176.

  instalacje elektryczne, tel. kom. 
601-142-125.

 usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 Fotowoltaika, tel. kom. 
727-534-450.

 usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

 przyłącza wodno-kanalizacyjne, 
usługi minikoparką, tel. kom. 
535-466-501.

 hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 profesjonalne instalacje sygnalizacji 
włamania, pożaru, kontroli dostępu, 
nadzoru wizyjnego (monitoring), tel. 
kom. 601-207-689.

usługi inne
 Wycinka drzew, tel. kom. 

696-008-528.

 cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 Transport: piasek, pospółka, 
podsypka, ziemia, tel. kom. 
602-471-796.

 wiercenie studni głębinowych, tel. 
kom. 693-840-540.

 wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 668-591-725.

 rozdrabnianie gałęzi, wycinka 
drzew, zakrzaczeń, koszenie 
traw i prace ogrodnicze, tel. kom. 
667-732-751.

 Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
instalacje i centralki telefoniczne, tel. 
kom. 601-207-689.

 naprawa telewizorów, Łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 Renowacja mebli stylowych, 
nowoczesnych, wycena gratis, 
7 dni w tygodniu, tel. kom. 
883-589-669.

 wykonam spawanie konstrukcji 
metalowych, tel. kom. 667-257-281.

matrymonialne
 Samotny, lat 69 szuka kobiety 

do stałego związku, tel. kom. 
733-260-220.

 Kawaler 66 lat poszukuje kobiety 
w wieku 55-60 lat, trwały związek, tel. 
kom. 667-753-108.

 poznam atrakcyjną kobietę do 
miłych spotkań, tel. kom. 781-196-232.

 wysoki brunet pozna zadbana 
kobietę do 48 lat, tel. kom. 
693-628-216.

nauka
 Kanadyjczyk polskiego 

pochodzenia: nauka angielskiego 
i francuskiego, wszystkie poziomy, tel. 
kom. 604-621-125.

 pomoc w nauce angielskiego 
i francuskiego dla uczniów szkół 
podstawowych i średnich, tel. kom. 
604-621-125.

 Matematyka- szkoła podstawowa, 
egzamin 8-klasisty, tel. kom. 
577-499-553.

 Matematyka- szkoła średnia, kursy 
maturalne, tel. kom. 577-499-553.

 Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 Angielski, polski, egzaminy. 
Korepetycje, matury, tanio., tel. kom. 
607-328-038.

 Korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, tel. kom. 
604-449-538.

 Angielski, tel. kom. 607-440-582.

 Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 Język angielski, niemiecki, tel. kom. 
782-613-909.

 Matematyka (podstawówka), tel. 
kom. 506-109-914.

 Matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 Angielski, dojeżdżam, tel. kom. 
609-874-395.

rolnicze – kupno

płody rolne
 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 

722-152-794.

 Kupię zboża, tel. kom. 508-471-814.

 Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. kom. 607-202-732.

 Kupię żyto, jęczmień, pszenicę, tel. 
kom. 733-067-051.

hodowlane
 Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
 Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 

c-380, MTz, Mf-255, T-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. 
kom. 502-939-200.

 Kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
886-125-674.

 Kupię wialnie, czyszczalnie do 
zboża petkus, tel. kom. 886-125-567.

 Kopaczka, kombajn ziemniaczany, 
talerzówka do remontu, tel. kom. 
726-811-028.

 Kupię fergusona 255, c-330, 
c-360, tel. kom. 506-355-899.

inne
 Kupię ciągnik, kombajn, orkan, tel. 

kom. 607-809-288.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 Sianokiszonka baloty + transport, 

tel. kom. 664-981-618.

 Kapusta kwaszona, ogórki 
kiszone, hurt, detal, fVAT, tel. kom. 
508-194-191.

 Wytłoki jabłkowe, wysłodki 
buraczane, wapno nawozowe, 
żużel, tel. kom. 600-323-947.

 żyto, pszenżyto, pszenica, tel. kom. 
723-296-983.

 Sprzedam pszenżyto ozime Salto, 
tel. kom. 664-724-850.

 ziemniaki na paszę, tel. kom. 
606-901-931.

 pszenica 100 zł, tel. kom. 
697-638-898.

 pszenżyto claudius, 1-rok po 
wymianie+ pszenica euforia, tel. kom. 
785-520-882.

 Sprzedam zboże paszowe 
(jęczmień, pszenica, pszenżyto, 
owies), tel. kom. 783-637-875.

 Sprzedam pszenicę jantarka, zbiór 
po centrali około 1tona, tel. kom. 
607-760-119.

 Sprzedam siano, słomę kostkę 
pogodne oraz zboże, tel. kom. 
662-729-242.

 Świeże wytłoki jabłkowe, FVAt, 
dostawa do klienta, tel. kom. 
693-025-909.

 Sprzedam ziemniaki Gala, tel. kom. 
605-328-812.

 bryza jadalne, paszowe, Małszyce, 
tel. kom. 726-811-028.

 ziemniaki jadalne, żółte, Goleńsko 
19, tel. kom. 696-599-950.

 ziemniaki jadalne lord, denar, 
możliwy dowóz, Sierżniki, tel. kom. 
605-128-019.

 Sprzedam pszenżyto Tomko, tel. 
kom. 668-165-645.

 Sprzedam pszenicę ozimą ościstą 
po centrali do siewu, tel. kom. 
667-248-227.

 Sprzedam wysłodki buraczane 
z dowozem, tel. kom. 601-301-412.

 Sprzedam sadzonki truskawek, tel. 
kom. 608-109-956.

 Sprzedam kukurydzę na pniu 
KWS ładna, gruba, Domaniewice, 
tel. kom. 506-271-866.

 Sprzedam 300 bel słomy 
(przykryta) lub wymienię na obornik, 
tel. kom. 724-384-308.

 Sprzedam kapustę szatkowaną 
i w główkach, marchew, buraczek 
ćwikłowy, tel. kom. 535-606-333.

 ziemniaki paszowe i jadalne, tel. 
kom. 669-034-197.

 pszenżyto, jęczmień, owies, tel. 
kom. 886-488-950.

 żyto dańkowskie, tel. kom. 
724-551-112.

 Sprzedam około 2 tony owsa, tel. 
kom. 508-192-016.

 Sprzedam pszenżyto do siewu 
carmello, tel. kom. 723-958-499.

 Sprzedam sadzonki truskawek 
odmiana honeoye, tel. kom. 
504-292-642.

 Sprzedam pszenicę ozimą linus, 
euforia, oczyszczona, po centrali, tel. 
kom. 605-061-691.

 Materiał siewny zaprawiany, 
pszenica ozima i żyto, z powodu 
emerytury sprzedam, tel. kom. 
731-498-811.

 nasiona kukurydzy zeszłoroczne, 
tel. kom. 731-498-811.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, słomę, 
tel. kom. 728-329-771.

 Sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
500-049-265.

 Sprzedam pszenżyto probus 
i Grenado oraz żyto dańkowskie 
Granat i rok po centrali, tel. kom. 
699-932-087.

 Sprzedam buraczek na paszę, tel. 
kom. 785-411-997.

 Sprzedam siano, 1 pokos dla koni 
i sianokiszonkę w balotach, tel. kom. 
501-247-812.

 Sprzedam słomę w belach 30 szt, 
tel. kom. 726-497-938.

 Zboża ozime - siewne, inne 
nasiona rolnicze. Firma Nasienna 
GRANuM, Łowicz ul. Katarzynów 
46, dostawa od 1 tony nasion , 
tel. (46) 837-23-05, 46-837-23-01.

 pszenżyto, jęczmień, żyto, tel. kom. 
606-218-403.

 Sprzedam łubin, tel. kom. 
795-594-078.

 Sprzedaż zbóż ozimych Hodowla 
Strzelce KWS Danko, ceny 
zakładowe, sprzedaż Bielawy, 
Rynek 14, tel. kom. 607-189-155.

 pszenżyto do siewu, tel. kom. 
698-244-821.

 pszenżyto do siewu, tel. kom. 
609-406-170.

 Sprzedam żyto, tel. kom. 
508-499-104.

 Sprzedam mieszankę zbożową, 
okolice Kiernozi, tel. kom. 
798-922-970.

 ziemniaki paszowe 15 gr/kg. 
Transport, tel. kom. 697-677-530.

 ziemniaki paszowe kopane 
prosto z pola 20 gr/kg, tel. kom. 
693-535-262.

 pszenżyto orinoko, Awokado, 
pierwszy odsiew, tel. kom. 
692-199-767.

 Sprzedam żyto, pszenżyto, owies, 
słomę w dużych balotach, tel. kom. 
602-255-788.

 Sprzedam pszenżyto po wymianie, 
tel. kom. 606-939-170.

 Sprzedam pietruszkę, czosnek, tel. 
kom. 601-831-647.

 żyto, pszenżyto, pszenica z odnowy, 
tel. kom. 693-830 -160.

 Sprzedam pszenicę 2,5 tony 
paszowa, 1,5 tony Jantarka 1 rok po 
centrali, tel. kom. 609-386-125.
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 Sprzedam sadzonki truskawek 
rumba, Granderose, Malwina, tel. 
kom. 886-125-674.

 Sprzedam ziemniaki jadalne denar, 
Quin, lord, belmondo, tel. kom. 
533-077-701.

 Sadzonki truskawek honey, tel. 
kom. 791-125-486.

 Jęczmień, tel. kom. 723-778-303.

 Sianokiszonka baloty 20 szt, tel. 
kom. 607-197-339.

 Sprzedam pszenżyto, mieszankę 
oraz słomę, tel. kom. 536-468-152.

 Sprzedam zboże, tel. kom. 
662-089-395.

 żyto dańkowskie rubin po 
czyszczeniu pektus, tel. kom. 
885-254-502.

 pszenżyto, tel. kom. 506-123-266.

 Sprzedam kukurydzę na kiszonkę 
1,4 ha, Jasieniec 39, gm. rybno, tel. 
kom. 504-449-745.

 Sprzedam pszenicę ozimą po 
centrali odmiana comandor, tel. kom. 
664-778-301.

 Sprzedam łuszczone ziarno 
jęczmienie słodowego (otręby 
słodowe), młóto browarne 
workowane, dowóz, tel. kom. 
669-886-188.

 ziemniaki kopane prosto z pola na 
paszowe lub jadalne, bardzo ładne, 
tel. kom. 693-535-262.

hodowlane
 Krowy i jałówki mleczne, likwidacja 

stada, tel. kom. 606-622-973.

 Sprzedam byczka 250 kg, tel. kom. 
693-088-990.

 Jałówki hodowlane cielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 
604-432-909.

 Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
sprzedam prosiaki za parę 400 zł, 
Strzelcew 11, tel. kom. 530-668-967.

 Sprzedam jałówkę na samym 
wycieleniu, tel. kom. 509-137-971.

 Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
661-723-051.

 Sprzedam krowy wysokocielne, 
likwidacja stada, tel. kom. 693-422-
829, 504-667-151.

 Sprzedam 70 sztuk prosiąt, tel. kom. 
782-583-272.

 Sprzedam dwie jałówki 
wysokocielne. Termin wycielenia 
przełom października i listopada, tel. 
kom. 515-175-372.

 Sprzedam dwa cielaczki, byczki 3 
tygodniowe, tel. kom. 500-402-816.

 Sprzedam jałówkę wycielenie 
22.10.2020r, tel. kom. 721-682-674.

 Sprzedam byczki, tel. kom. 
694-354-091.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną 
rasę Simental wycielenie 6.11, tel. kom. 
576-946-773.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
732-797-792.

 Jałówki żarłaki, tel. kom. 
665-349-136.

 Sprzedam cielaki byczki, tel. kom. 
607-717-324.

 Jałówka wysokocielna, obora pod 
oceną, tel. kom. 508-985-884.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
607-389-802.

 Krowy i cielaki odchowane, tel. kom. 
663-972-056.

 Sprzedam prosiaki 12 sztuk, 
rejestrowane, tel. kom. 513-186-971.

 Sprzedam duże białe gęsi 50 zł/
sztuka, tel. kom. 669-779-901.

 Sprzedam źrebice zimnokrwiste, tel. 
kom. 725-566-362.

 Sprzedam jałówkę 4 miesiące, 
tel. (24) 285-84-79.

 Sprzedam 12 sztuk prosiąt, tel. kom. 
663-760-619.

 Sprzedam prosiaki, okolice Głowna, 
tel. kom. 665-718-509.

 cielaki, tel. kom. 508-678-424.

 prosiaki, tel. kom. 604-436-938.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
606-438-323.

 Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
termin 4 grudzień, tel. kom. 
789-101-800.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
570-912-224.

 byczek i jałoszka, tel. kom. 
604-245-140.

 Sprzedam młode kózki, tel. kom. 
662-599-792.

 Sprzedam prosiaki, tel. kom. 
508-364-849.

 Sprzedam byczka, tel. kom. 
514-518-658.

 Sprzedam byczki i jałówki, tel. kom. 
726-931-728.

maszyny
 Kosiarki, gałęziarki, tel. kom. 

513-666-808.

 Kosiarki, gałęziarki, tel. kom. 
513-666-808.

 Sprzedam kombajn Karlik, tel. kom. 
888-114-186.

 pług 4x35 cm Staltech, tel. kom. 
600-696-620.

 Siewnik, talerzówka, agregat 
uprawowy i pająk do siana, tel. kom. 
509-853-384.

 Siewnik poznaniak 3 m, skrzynia 
duża, przekładnia hydrauliczna, 
ścieżki, zaprawiarka, tel. kom. 
519-522-605.

 Sprzedam pług obrotowy lemken 
opal 90, tel. kom. 669-037-434.

 ciągnik 360, pługi i wialnia, tel. kom. 
530-930-104.

 ciągnik T25A, tel. kom. 
601-297-797.

 wózek 1-osiowy, wyciąg 
hydrauliczny, stanowiska, kosiarka 
rotacyjna czeska, agregat 2,5, tel. 
kom. 726-843-466.

 Agregat uprawowo siewny, 
z hydropakiem 2,7 metra + siewnik 
poznaniak, docisk 1989 r., tel. kom. 
886-135-119.

 Sprzedam pług 3 skibowy, tel. kom. 
723-030-883.

 beczka asenizacyjna, Joskin 7000 
l., 2013 r..

 Mieszalnik 1-tonowy, młyn do 
kukurydzy, tel. kom. 665-340-488.

 deszczownie do warzyw, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 rury, zraszacze do deszczowni, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 wąskie koła do ciągnika, kompletne 
48, 46, 42, 38, 36 cali, tel. kom. 
509-282-300.

 Taśmociągi do warzyw 3-10m, 
duży wybór, import niemcy, tel. kom. 
509-282-300.

 Kombajn do zboża class, heder 
3m, sprowadzony z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Kojce przegrodowe do tuczników 
z tworzywa sztucznego, sprowadzone 
z niemiec, tel. kom. 509-282-300.

 obsypniki do kopców, kukurydzy 
wulkan, tel. kom. 509-282-300.

 pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
Kverneland, frost, rabewerk, 
landsberg zabezpieczenia resorowe, 
sprężynowe, kołkowe, duży wybór, 
import niemcy, tel. kom. 509-282-300.

 Siewniki do zboża Amazone d7, 
d8 2,5-4 m isaria lobster Super, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004r, 
tel. kom. 509-282-300.

 Karmniki dla świń z niemiec, duży 
wybór, tel. kom. 509-282-300.

 ciągnik rolniczy Same Tiger 100ze 
4x4 100pS, tel. kom. 509-282-300.

 wycinaki do kiszonek fell Kuhn, 
podwójny nóż, winda, duży wybór, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Talerzówki 3-4,5m, typ X, V, z wałem 
strunowym, sprowadzone z niemiec, 
tel. kom. 509-282-300.

 rozrzutniki obornika fortschritt 
T088, welgler, bergman, Strautman 
4-10t, duży wybór, tel. kom. 
509-282-300.

 orkan do trawy Tarup, szerokość 
1,4-1,6m, tel. kom. 509-282-300.

 beczki asenizacyjne ocynkowane 
4.000-10.000 litrów, oś skrętna, 
sprowadzone z niemiec, tel. kom. 
509-282-300.

 Agregaty bierne 3-metrowe rau, 
z hydropakiem, tel. kom. 509-282-300.

 zgrabiarki do siana 2,8m; 
3,40m; 3,80m; 4,20m; 4,80m; 8m, 
1-2gwiazdowe, Kuhn, pottinger, fella, 
duży wybór, tel. kom. 509-282-300.

 rozładownice do warzyw, 
taśmociągi 5, 6-metrowe, kosz 
przyjęciowy do warzyw, tel. kom. 
509-282-300.

 rozsiewacze do nawozu Amazone, 
raw, ładowność 600-2.000kg, import 
niemcy, tel. kom. 509-282-300.

 pług zagonowy rabenwerk, 
5-skibowy, tel. kom. 509-282-300.

 prasa rolująca John deere 950m na 
pasach, tel. kom. 509-282-300.

 dmuchawy do zboża 2,5-10kw 
z rurami, kompletne, tel. kom. 
509-282-300.

 przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

 wały posiewne 3m camber, tel. 
kom. 509-282-300.

 przyczepa 1-osiowa do przewozu 
krów, tel. kom. 509-282-300.

 Kosiarki dyskowe Krone, class, lely 
i inne, tel. kom. 509-282-300.

 przetrzasarka do siana niemeyer 
5,2m, tel. kom. 509-282-300.

 opryskiwacze ciągnikowe 2500-
3000l, sprowadzone z niemiec, tel. 
kom. 509-282-300.

 opryskiwacz zawieszany hardi 
15m, 800l, tel. kom. 509-282-300.

 przyczepa samochodowa duo do 
przewozu koni, tel. kom. 509-282-300.

 przyczepa 2-osiowa mulda 20t, 
sortowniki do ziemniaków, tel. kom. 
509-282-300.

 Śrutownik bijakowy i kutywator, tel. 
kom. 696-415-738.

 pilmet - części, tel. kom. 
724-551-112.

 rozrzutnik 2,5-tonowy, kultywator, 
zgrabiarka 4-ka zawieszana., tel. kom. 
508-192-016.

 Siewnik do zboża złożony 
z dwóch, opryskiwacz 400l, 3-letni, 
lejek 1-roczny, pług 2-skibowy, 
pług 5-skibowy, brony 5, tel. kom. 
517-441-538.

 pług 4-skibowy, siewnik zbożowy 
2,5m, kultywator 13-zębowy, 
dwukółka, laweta do bel, tel. kom. 
533-110-710.

 dwukółka ciągnikowa 165x300 cm 
do remontu, tel. kom. 517-160-370.

 Sprzedam przyczepę 3,5 tony 
zarejestrowaną w dobrym stanie 
i opryskiwacz 500 litrów, 12-15 m belki 
pilmet, tel. kom. 501-247-812.

 rozrzutnik obornika Metal fach 6t 
2015r, beczkowóz Meprozet 4.300l 
2007r, tel. kom. 736-088-116.

 Gruber 9 łap 2,10 szerokość, 
pług 4-skibowy, agregat uprawowo-
siewny i zwykły agregat, tel. kom. 
882-282-774.

 Kupię kombajn (bolko, Anna, 
Karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, kopaczkę, 
inne, tel. kom. 511-713-596.

 Sprzedam ursus 10014h, 2012 
rok, maszyny rolnicze, tel. kom. 
664-954-170.

 Sprzedam ciągnik belarus, 2015 
rok, tel. kom. 665-664-174.

 likwidacja gospodarstwa, sprzedaż 
maszyn, tel. kom. 668-192-535.

 Śrutownik bąk 5,5 kw, tel. kom. 
507-894-715.

 Sprzedam brony 5, pług 3-skibowy, 
tel. kom. 501-583-600.

 części do rozrzutnik fortschritt 
nowe, tel. kom. 693-830-160.

 ciągnik c-330, 1980 rok, tel. kom. 
606-331-683.

 Sprzedam wialnię, Kosa, śrutownik 
bąk, tel. kom. 663-667-842.

 pług 3-skibowy, przetrząsacz 
do siana dwutalerzowy, tel. kom. 
692-338-925.

 przyczepka na rolkach na 2 palety 
do kombajnu porzeczkowego lub 
ciągnika, tel. kom. 601-286-499.

 Tur do c-330 używany, wiertła 
30 do świdra sadowniczego i koła 
do wózka widłowego, tel. kom. 
601-286-499.

 rozrzutnik, tel. kom. 696-107-903.

 przyczepy do remontu sztywne, 
wywrotki 6-10t, przyczepa tandem 
16t, 3-stronny wywrot, tel. kom. 
509-282-300.

 rozrzutnik 1-osiowy do remontu, tel. 
kom. 791-125-486.

 rozrzutnik 2,5-tonowy, kultywator, 
zgrabiarka 4-ka zawieszana, tel. kom. 
508-192-016.

 Sprzedam kosiarkę rotacyjną 1,8, 
śrutownik bijakowy 11 kw, waga 
inwentarzowa 1 tona, tel. kom. 
793-009-852.

 rozrzutnik 1-osiowy, brony 3, tel. 
kom. 514-529-618.

 orkan i rozrzutnik obornika 
2-osiowy z burtami do zielonek, tel. 
kom. 664-968-279.

 wóz konny, krajzega, siewka do 
nawozu, tel. kom. 506-355-899.

 beczkowóz, rozrzutnik, przyczepa 
wywrotka, tel. kom. 781-581-034.

 Sprzedam roczną kabinę i przedni 
błotnik do ciągnika c-330, tel. kom. 
603-562-385.

 Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy 
w oryginale, niemalowany, stan 
bdb i narzędzia rolnicze, tel. kom. 
607-889-255.

 Sprzedam śrutownik walcowy 
i kopaczkę, tel. kom. 887-380-863.

 Sprzedam siewnik Amazone d-8 3 
metry, tel. kom. 509-458-999.

 Agregat prądotwórczy, rozrzutnik, 
szortownik do ziemniaków, pług 2, tel. 
kom. 604-245-140.

 poznaniak, prasa welger 
samozbierająca, opryskiwacz 400 
litrów, pług 3, tel. kom. 692-778-350.

 Sprzedam prasę z-224, tel. kom. 
513-397-815.

 Kombajn ziemniaczany Anna, tel. 
kom. 508-364-849.

 Sprzedam ciągnik c-330, 1970 rok, 
zarejestrowany, silnik po wymianie, tel. 
kom. 506-123-651.

 pług zagonowy 4-skibowy Akpil 
2004 rok, tel. kom. 606-432-319.

 orkan ii, tel. kom. 503-891-969.

inne
 Sprzedam ziemię rolną 0.26 

ha Szymanowice, tel. kom. 
796-259-722.

 Obornik bydlęcy z dowozem, tel. 
kom. 667-277-322.

 Sprzedam obornik bydlęcy, tel. kom. 
693-157-117.

 Sprzedam obornik koński, Stadnina 
Koni Gozdów, tel. kom. 695-556-511.

rolnicze - usługi
 przywóz wytłoków buraczanych, tel. 

kom. 695-608-762.

 Koszenie kukurydzy na ziarno, tel. 
kom. 721-737-343.

 białkowanie obór, tel. kom. 
518-168-598.

 Serwis traktorów: new holland, 
Massey ferguson, tel. kom. 
697-778-780.

zwierzęta

sprzedaż
 Sprzedam gęsi, tel. kom. 

515-277-426.

 oddam małe kotki, tel. kom. 
532-365-546.

 Sprzedam kaczki rosołowe, tel. 
kom. 696-375-777.

 Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. kom. 662-212-754.

 oddam pieski, tel. kom. 
665-159-353.

 Sprzedam króliki, tel. kom. 
697-659-064.
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 Łowicz i oKolice

ważne telefony
  Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
Łódzka Kolej Aglomeracyjna 42 2055515

 Informacja PKS 609-846-204
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Straż pożarna 998 alarmowy
Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu 46 830 25 
50, 46 830 25 69
 Policja 997 alarmowy
KPP w Łowiczu 46 837 95 00
Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 PGE: przerwy w dostawach prądu  

422 222 222, infolinia 422 222 298
 Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 Warsztat konserwatorski ŁSM: 

46-837-42-33, 609-135-423 

dyżury przychodni
 Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
  Infolinia NFZ w sprawie koronawirusa  

czynna całą dobę – 800 190 590
  Infolinia Państwowej Inspekcji Sani-

tarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 
782 277 228, 663 154 463, 665 386 932

  Infolinia dla mieszkańców woj. łódz-
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04

 Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091

 Powiatowa Stacja Sanitarno-Epide-
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 Chąśno 64, tel. 838-18-25
 Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85 ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 Kiernozia, rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58 ul. Kościuszki 6, tel. 24-277-
97-64 ul. Łowicka 12A, 24-382-11-66

 Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86 ul. wolności 6b, tel. 606-221-872
 Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 Bełchów, przemysłowa, tel. 46-837-11-83
 Sobota, pl. zawiszy, tel. 46-838-22-81
 Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze św. w niedziele
 Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 10.00, 

12.00, 18.00. 
 Kościół pw. Dobrego Pasterza: 7.00, 

8.00, 10.00, 11.15, 12.30, 17.00
 Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00
 Kaplica seminaryjna: 10.00

urzędy i instytucje
 Starostwo Powiatowe w Łowiczu 

Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 urząd Miejski w Łowiczu 46 830 91 51
 Powiatowy urząd Pracy 46 830 98 00
 Powiatowy Inspektorat Weterynarii 

46 837 55 78
 Rzecznik Konsumentów 46 830 00 64
 Poradnia Psychologiczno-Pedago-

giczna w Łowiczu 46 837 42 71
 PCPR w Łowiczu 46 837 03 44
 urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80
 Pomoc przy zakupie leków, podsta-

wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412 

 ZGM tel. 837 60 63
 ZuK tel. 837 36 62
 ZuM tel. 46 830 91 82
 Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 

tel. 46 837 49 76
 Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej  

tel. 46 837 41 55, 46 837 39 43
 Środowiskowy Dom Samopomcy 

tel. 46 837 41 11
 Biblioteka Miejska 46-837-76-03
 Biblioteka Powiatowa w Łowiczu 

46 837 38 74
 Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01
 Sąd Rejonowy w Łowiczu:  

wydział cywilny 46 830-43-01,  
wydział Karny 46 830-43-02  
wydz. rodzinny i nieletnich 46 830-43-03 
wydział Ksiąg wieczystych 46 830-43-05  
obsługa interesanta 46 830-43-10

 PttK o/Łowicz, Stary Rynek 3 
tel. 513 767 511

 ZAZ „Ja-ty-My” Łowicz tel. 511 917 282
 urząd Gminy Bolimów 46 83803 05, 
 uG Bielawy 46 838 26 95
 uG Chąśno 46 838 14 23
 uG Domaniewice 46 830 17 60
 uGKiernozia 24 277 90 80, 
 uG Kocierzew Pd. 46 838 48 25
 uG Łowicz 46 830 26 30
 uG Łyszkowice 46 838 87 78
 uG Nieborów 46 838 56 13, 
 uG Sanniki 24 277 78 10
 uG Zduny 46 838 74

boiska i hale sportowe
 Orlik, ul. Grunwaldzka 9, 735-048-951
 Orlik ul. Bolimowska, tel. 516-031-268
 Stadion w Łowiczu ul. Starzyńskiego 6/8, 

tel. 46-837-62-08

 Stadion im. 10 PP ul. Jana pawła ii 3, 
tel. 46-837-51-06

 Hala OSiR nr 1 ul. Jana pawła ii nr 3,  
tel. 46-837-51-06

 Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04

 Orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-551
 Boisko przy SP nr 4, tel. 46 837-36-94
 Boiska przy I lO im. Chełmońskiego   

w Łowiczu 46 837-42-00

baseny w Łowiczu
 Baseny zewnętrzne oSir, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 10-19
 Pływalnia kryta oSir, ul. Kaliska 5, 

czynne codziennie w godz. 12-20

muzea i wystawy
 Muzeum w Łowiczu czynne od wtorku 

do niedzieli w godzinach 10.00-16.00 (ostat-
nie wejście o 15.30). bilety do muzeum: 
normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 30 zł, na 
wystawy czasowe 3 zł, wstęp bezpłatny na 
wystawy stałe – wtorek.

Wystawy stałe:
•Sztuka baroku w polsce 
•historia miasta i regionu
•etnografia Księstwa Łowickiego
•izba pamięci żydów Łowickich
Wystawy czasowe:
„Opowieść o lesie” – wystawa fotografii 
przyrodniczej, czynna do 29 listopada
 Skansen przy Muzeum w Łowiczu  

czynny od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście o 15.30).
bilety: normalny 6 zł, ulgowy 4 zł, rodzinny 
(2 dorośli + 2 dzieci do 18 r.ż.) 15 zł, bilet 
spacerowy 2 zł, wstęp bezpłatny - piątek

 Skansen w Maurzycach czynny co-
dziennie w godzinach 10.00-18.00 (ostatnie 
wejście o 17.30). bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy 6 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci 
do 18 r.ż.) 28 zł, spacerowy 4 zł.

 Galerii Browarna w Łowiczu,  
ul. podrzeczna 17, tel. 691 979 262

 #ObliczaMiasta2020 – wystawa zdjęć 
członków facebookowej grupy  
„w obiektywie Łowiczaków” czynna do 6 
października nowa pracownia w Łowiczu, 
ul. podrzeczna 20. wstęp wolny.

 Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
Stary rynek 20, tel. 46 837 66 45  
czynne: pon.–czw. w godz. 10.00–16.00, 
pt.–sob. w godz. 10.00–14.00.

 Muzeum Guzików w Łowiczu – ekspo-
zycja ozdobnych i zwyczajnych guzików z 
całego świata czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15 Galeria Łowicka, 
ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.

  Izba Pamięci Stanisława Klickiego,  
i piętro baszty im. gen. Klickiego w Łowi-
czu, czynna w niedz. 16-18 wstęp wolny.

 Motonostalgia Muzeum Motoryzacji, 
nieborów 231a – czynne: piątek, sobota  
i niedziela w godz. 10.00-18.00. bilety: nor-
malny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci i młodzież 
do lat 15, emeryci, renciści od 65 roku 
życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 Pałac w Nieborowie czynny do 30 
listopada we wtorki, środy, czwartki, piątki, 
soboty i niedziele w godz. 12.00–16.00;  
w poniedziałki nieczynna.  
Bilety: do pałacu w nieborowie 20 zł – 
normalny, 15 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się od 7 do 26 lat).

„Biały Kruk” biblioteki nieborowskiej 
– najstarszą księgę z księgozbioru 
muzeum (514 lat) – do końca listopada
 Ogrody w Nieborowie czynne codzien-

nie w godz. 10.00–18.00. bilety:  
16 zł – normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzie-
ci i młodzież (ucząca się) 7–26 lat.

 Ogrody w Arkadii czynne codziennie  
w godz. 10.00–18.00. bilety: 16 zł –  
normalny, 10 zł – ulgowy, 1 zł – dzieci  
i młodzież (ucząca się) 7–26 lat. 
bilety łączone do ogrodów w Arkadii  
i w nieborowie: 28 zł – normalny,  
16 zł – ulgowy, 2 zł – dzieci i młodzież 
(ucząca się od 7 do 26 lat).

 „Bolimów –na drodze ku niepodległo-
ści” – wystawa w budynku dawnej plebanii 
przy ul. farnej 35 w bolimowie czynna do 
16 października, w niedziele w godz. 12-18, 
w pozostałe dni po ustaleniu z Gminnym 
ośrodkiem Kultury w bolimowie

 Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy). na 
teren parku – wstęp wolny. 

•„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – wystawa stała dot. 
historii właścicieli dóbr sannickich.
 Park przy Pałacu w Sannikach  

czynny codziennie w godz. 8.00-22.00
 Sromów: Muzeum ludowe Rodziny 

Brzozowskich tel. 46 838-44-72, czynne 
od poniedziałku do soboty w godz. 9–17,  
w niedziele w godz. 12.00–17.00.

 Pałac i Stadnina Koni w Walewicach:  
zwiedzanie wyłącznie po rezerwacji, tel. 693 
422 684 bilety do pałacu: ulgowy 10,00 
zł, normalny 15,00 zł bilety do stadniny: 
ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł.

 „Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza 
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w 
dużym formacie zSp nr 1, w Łowiczu, ul. 
podrzeczna 30.

koncerty
 Sobota, 3 października:
godz. 19.30 – Infernal Night edycja 
VII – wystąpią: infernal bizarre, imperator, 
Sauron, embrional, odi profanum Vulgus; 
dziedziniec Łowickiego ośrodka Kultury, 
ul. podrzeczna 20. bilety: 20 zł.

kino Fenix w Łowiczu 
ul. podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 Czwartek, 1 października
godz. 16.15 – tarapaty 2 – familijny / 
przygodowy prod. polska, reżyseria: Mar-
ta Karwowska, czas: 1 godz. 22 min.
godz. 17.00 /sala ii– 25 lat niewin-
ności. Sprawa tomka Komendy 
– dramat prod. polska, reżyseria Jan 

holoubek, scenariusz Andrzej Gołda 
czas: 112 min.
godz. 19.15 – Skandal. Ewenement 
Mole – film dokumentalny prod. polska, 
reżyseria: bartosz paduch, czas: 69 min.
godz. 18.00 – tarapaty 2 
godz. 19.30 /sala ii – Zieja – film prod. 
polska, reżyseria: robert Gliński,  
czas: 1 godz. 52 min.
godz. 20.00 – 25 lat niewinności. 
Sprawa tomka Komendy
 Piątek, 2 października:
godz. 15.00 – trolle 2 /premiera – 
animacja / komedia prod. uSA, reżyseria: 
walt dohrn, czas: 1 godz. 30 min.
godz. 16.30 /sala ii– tarapaty 2 
godz. 17.00 – trolle 2 /premiera
godz. 18.30 /sala ii– Arab Blues – 
komedia obyczajowa prod. francja / 
Tunezja, reżyseria: Manele labidi,  
czas: 1 godz. 28min.
godz. 19.00 – Jak zostać gwiazdą /
premiera – komedia obyczajowa, prod. 
polska, reżyseria: Anna wieczur-bluszcz, 
czas: 1 godz. 59 min.
 Sobota, 3 października:
godz. 15.00 – trolle 2 /premiera
godz. 15.30 /sala ii – tarapaty 2 
godz. 17.30 – trolle 2 /premiera /sala ii
godz. 19:15 – Arab Blues /sala ii
 Niedziela – czwartek,  

    4–8 października:
godz. 15.00 – trolle 2 /premiera
godz. 16.30 – tarapaty 2 /sala ii
godz. 17.00 – Trolle 2 /premiera
godz. 18.30 – Arab Blues /sala ii
godz. 19.00 – Jak zostać gwiazdą
 Piątek, 9 października:
godz. 18.00 – dKf „bez nazwy” – 
Szarlatan – dramat, produkcja: czechy 
/ irlandia / polska / Słowacja; reżyseria: 
Agnieszka holland; scenariusz: Marek 
epstein
 Sobota, 10 października:
godz. 18.00 – dKf „bez nazwy” – Ba-
byteeth – dramat / komedia, produkcja: 
Australia / uSA reżyseria: Shannon 
Murphy, scenariusz: rita Kalnejais
 Niedziela, 11 października:
godz. 17.00 – dKf „bez nazwy” – tony 
Halik – dokumentalny, produkcja: 
polska, scenariusz i reżyseria: Marcin 
borchardt

inne
 Sobota, 10 października:
godz. 7.45 – XV Rajd Szlakiem Cicho-
ciemnych Żołnierzy AK – w formie 
pieszej i rowerowej; główne uroczystości 
pod pomnikiem cichociemnych  
w czatolinie. w programie: ognisko, test  
z wiedzy – nagrody. zbiórka: Stary rynek 
w Łowiczu, dla uczestników rajdu piesze-
go o godz. 7.45, dla rowerzystów o godz. 
9.00. Szczegóły: pTTK o/Łowicz.
 Niedziela, 11 października:
godz. 16.00 – Odsłonięcie Gwiozd 
Łowickich; Stary rynek w Łowiczu.
 Niedziela, 8 listopada:
godz. 16.00 – Kabaret Jurki w 
programie „wolność” – Łowicki ośrodek 
Kultury, ul. podrzeczna 20.

ważne telefony
 policja 997 alarmowy w Głownie 42-719-

20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 Straż pożarna: 998, w Głownie 42-719-

10-08, w Strykowie 42-719-82-95
 Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10  
w Zgierzu 42-675-10-00.

 Sanepid w zgierzu 42 714 02 53
 Powiatowy urząd Pracy w zgierzu 

tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 42-717-41-
76 42-714-12-77, 42-714-12-78 fax 42-717-
41-60, lozg@praca.gov.pl

  Informacja PKS 42-631-97-06
 taxi w Głownie 42-719-10-14

urzędy i instytucje
 urząd Gminy Dmosin 46 874-62-94

 Skansen w Nagawkach  
722-007-525

 urząd Miejski w Głownie - sekretariat 
798 831 668, 798 831 480, 

 uSC w Głownie: 798 831 572
 MOK w Głownie 42 719-11-43
 Schronisko dla zwierząt  

509-104-718
 urząd Gminy Głowno - sekretariat 

42 719-12-91, 42 719-13-54, 
 Biblioteka i Ośrodek Kultury  

w Bronisławowie 42 719-15-11
 Środowiskowy Dom Samopomocy  

w woli zbrożkowej 42 717-20-77
 urząd Miasta i Gminy Stryków – 

sekretariat 42-719-80-02
 OKiR w Strykowie 42-719-81-52
 ŁODR bratoszewice 42-719-89-28
 Dom Kultury w Niesułkowie  

42-719-70-94 516-049-886 505-964-846

msze św. w niedziele
 Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 Parafia św. Maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 Parafia w Dmosinie:  

7:30, 10, 12, 18:00
 Parafia Św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

dyżury przychodni
 Przychodnia Rejonowa w Głownie,  

ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00

 Przychodnie w Strykowie:  
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30

 Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46

 Nieodpłatna pomoc prawna:  
Głowno, 665-530-294  
Stryków, 665-529-866

dyżury aptek
 Głowno: 
czwartek, 1 października:
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
piątek, 2 października:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
sobota, 3 października: 
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
niedziela, 4 października: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 5 października:  
ul. Sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99
wtorek, 6 października:  
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
środa, 7 października:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 
godz. 8.00 dnia następnego w soboty 
w godz. 20.00–9.00 dnia następnego 
w niedziele w godz. 18.00–8.00 dnia 
następnego, w święta w godz. 8.00–8.00 
dnia następnego

 Stryków, niedziela 4 października: 
pl. Łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85 
apteki pełni dyżur w godz. 9.00–14.00.

muzea i wystawy
 Muzeum Żołnierza Polskiego  

– umundurowanie i ekwipunek żołnierzy  
i i ii wojny światowej dmosin 2a,  
tel. 504-327-183.

 Galeria Sztuki Współczesnej  
Bank& DM Głowno, ul. Młynarska 5/13.

 „Moje jedyne marzenie” 2020 – wy-
stawa online 7. Konkursu zabierz Mnie Tam 
wyobraźnią - zmtw.mok.glowno.pl

inne
 Środa, 7 października:
godz. 9.00 – „Winnica w Sercu Polski” 
– konferencja; poprowadzi: szkółkarz 
Tomasz Golis; Łodr z s. w bratoszewi-
cach, ul. nowości 32, wstęp wolny. 

GŁowno i STryKów 

ważne telefony
 Policja: w Żychlinie 24 253 00 14
w Pacynie 47 70-53-271
w Sannikach 47 7053-275
KPP w Kutnie 24 253-22-00 
KPP w Gostyninie 47 7053-222
 Straż pożarna: 998 alarmowy
OSP w Żychlinie 24 285-12-10
OSP w Pacynie 604-349-406
OSP w Bedlnie 24 285-51-91
 Pogotowie gazowe – 992
 Pogotowie energetyczne – 991 
w Żychlinie 285-10-27
 Stacja uzdatniania wody 24 285-13-59
 Oczyszczalnia ścieków 24 285-12-35
 ZEC 24 285-11-52
 Energetyk-Serwis 24 285-46-60
 Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 

całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
  Informacja PKP 22-194-36 
  Informacja PKS 609-846-204
 Sanepid w Kutnie 24 355 71 00
 PuP w Kutnie 24 355 70 50

dyżury
 Nocna i Świąteczna Pomoc lekarska 

Kutno, ul. popiełuszki 1, nzoz red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 Nieodpłatna pomoc prawna  
– punkt specjalistycznego poradnictwa 
obywatelskiego, mediacje: urząd Gminy w 
żychlinie, ul. barlickiego 15a,  
tel. (24) 355-47-64

msze św. w niedz. i święta
 Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów 

piotra i pawła: 7.00, 9.00, 10.30 (dla 
młodzieży), 11.15 (dla dzieci – w kaplicy), 
12.00, 18.00.

 Śleszyn, parafia pw. św. Aleksandra 
papieża i Męczennika: 9.00, 11.00

 luszyn, parafia pw. św. Stanisława 
biskupa i Męczennika: 9.00, 11.30

 Plecka Dąbrowa, parafia pw. zwiasto-
wania najświętszej Maryi panny: 9.00, 11.30

 Suserz, parafia pw. wniebowzięcia naj-
świętszej Maryi panny: 8.00, 10.00, 12.00

 trębki, parafia pw. św. Stanisława Kostki 
w Trębkach: 8.00, 9.30, 11.30

 Bedlno, parafia pw. św. floriana biskupa 
i Męczennika: 9.00, 11.30

 Pacyna, parafia pw. św. wawrzyńca, 

diakona i męczennika: 8.30, 10.00, 12.00
 Oporów, parafia pw. św. Marcina bisku-

pa: 8.30, 10.00, 11.30

boiska sportowe
 Boisko „Orlik” w Żychlinie  

pl. Łukasińskiego 21,tel. 609-262-446
 Stadion Miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8, tel. 607-574-261

aquapark w Kutnie
 Strefa basenowa codziennie 6.00–22.00
 Strefa saun środa, sobota, niedziela  

w godz. 6.00–21.45 poniedziałek, wtorek, 
czwartek, piątek w godz. 16.00–21.45

 Strefa squash codziennie 6.00-22.00
 Strefa cardio-siła w godz. 6.00-22.00
 Strefa bowling poniedziałek – czwartek 

w godz. 12–22.00 piątek 12–24.00 sobota 
10–24.00 niedziela i święta 10–22.00

muzea i wystawy
 Muzeum – Zamek w Oporowie 

czynne: od poniedziałku do piątku w godz. 

10.00-16.00 (kasa w godz. 10.00–15.30)  
w soboty i niedziele 10–17.00 (kasa 10–16).
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 Park przy Zamku w Oporowie  
czynny codziennie w godz. 8.00–20.00  
wstęp wolny.

kino KDK
 Piątek – środa, 2–7 października:
godz. 14.45 – trole 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; reżyseria walt 
dohrn, scenariusz Jonathan Aibel / 
Glenn berger; czas: 1 godz. 30 min.
godz. 17.00 – trole 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; 
godz. 19.30 – After 2 – melodramat, 
produkcja uSA reżyseria roger Kumble, 
scenariusz Mario celaya i Anna Todd; 
czas: 1 godz. 45 min.
 Piątek – środa, 9–14 października:
godz. 14.45 – trole 2– animacja / 
komedia, produkcja uSA; 
godz. 17.00 – trole 2 – animacja / 
komedia, produkcja uSA; 
godz. 19.30 – Pętla – sensacyjny, 
produkcja: polska; reżyseria: patryk Vega, 
scenariusz: olaf olszewski i patryk Vega, 
czas: 2 godz.

inne
 Czwartek, 1 października:
godz. 18.00 – uniwersytet trzeciego 
Wieku – uroczysta inauguracja roku 
akademickiego 2020/2021, żychliński 
dom Kultury, ul. fabryczna 3.
godz. 19.30 – „Wieże dwie czyli jaja na 
boczku” – Kabaret „pod wyrwigroszem” 
z gościnnym udziałem dariusza Gna-
towskiego, aktora znanego jako boczek 
z serialu „Świat według Kiepskich” Kut-
nowski dom Kultury, ul. żółkiewskiego 4. 
bilety wyprzedane (występ przeniesiony 
z 16 kwietnia).
 Piątek, 2 października:
godz. 18.00 – Jadłonomia – spotkanie 
autorskie z Martą dymek, poprowadzi 
ola Kołodziejek; wstęp wolny, obowiązują 
wejściówki; Kutnowski dom Kultury, ul. 
żółkiewskiego 4, sala tarasowa.
 Czwartek, 3 grudnia:
godz. 17.00 – „Granice Wytrzymało-
ści” – piotr zolA Szulowski stand-up, 
program dla widzów powyżej 18 roku 
życia (występ przełożony z 19 marca 
2020). bilety: przedsprzedaż on-line 50 
zł, w dniu wydarzenia 60 zł. Kutnowski 
dom Kultury, ul. żółkiewskiego 4.

SKARB ROlNIKA
noTowAniA z TArGowiSKA MieJSKieGo 
– ceny z dnia 29.09.2020 r.

w Łowiczu w Głownie
borówki 0,25 kg 7,00-8,00 7,00
botwinka pęczek 2,50 2,00
brokuły szt. 3,50-4,00 4,00
buraki czerwone kg 0,80-1,20 1,00
cebula kg 1,00-2,50 2,00
cebula dymka pęczek 2,50 2,00-2,00
cukinia kg 4,00-4,50 4,00
czosnek szt. 1,00-2,50 2,00
fasola zielona kg 7,00 7,00
fasola żółta kg 6,00 6,00
gruszki kg 3,50-5,00 4,00-5,00
jabłka kg 2,00-4,00 2,00-4,00
jaja fermowe 15 szt. 9,00-12,00 9,00
jaja wiejskie 15 szt. 10,00-12,00 10,00
kalafior szt. 3,50-5,00 3,00-4,00
kapusta biała szt. 2,00 2,00
kapusta kiszona kg 6,00 6,00
kapusta pekińska kg 2,00-3,50 3,00
koperek pęczek 2,00 1,50
maliny 0,25 kg 5,00-8,00 5,00
miód 0,9 litra 35,00-40,00 -
marchew kg 1,50-3,00 1,50-2,50
natka pietruszki pęczek 1,50 1,50
ogórki kiszone kg 7,00-8,00 7,00-8,00
ogórek gruntowy kg 4,00-5,00 4,00
ogórek zielony kg 4,50-5,00 5,00
papryka czerwona kg 6,00 6,00
papryka zielona kg 4,00 -
papryka żółta kg 5,00-8,00 -
pieczarki kg 8,00-10,00 8,00
pietruszka kg 2,50-4,50 3,00
pomidor malinowy kg 4,00-5,00 4,00
pomidor polny kg 3,00-4,00 2,50-4,00
pomidor szklarniowy kg 4,00 4,00
por szt. 1,50-2,00 2,00
rzodkiewka pęczek 1,50-2,00 1,50
sałata szt. 3,00-3,50 3,00
seler szt. 2,00 2,00
szczypiorek pęczek 1,00-1,50 1,50
słonecznik szt. 3,00 -
śliwki kg 4,00-5,00 4,00
włoszczyzna pęczek 3,50-4,00 3,50
ziemniaki kg 0,80-1,50 1,00

OFERtY PRACY
z dnia 30.09.2020 r.

POWIAtOWY uRZąD PRACY W ŁOWICZu:
  pozostali robotnicy wykonujący prace proste 

w przemyśle
  operator maszyn produkcyjnych
  pomoc kuchenna
  pomocniczy robotnik w przemyśle przetwórczym
  Kierowca samochodu dostawczego
  Kasjer-sprzedawca
  pakowacz ręczny
  pomocniczy robotnik w hodowli drobiu wodnego
  Szwaczka
  rolnik hodowca

POWIAtOWY uRZąD PRACY W ZGIERZu:
  Sprzątaczka
  Ślusarz
  Szlifierz
  nauczyciel przedszkola
  czynności produkcyjne
  Monter instalator
  Magazynier
  pomoc kuchenna
  robotnik gospodarczy
  nauczyciel języka angielskiego

POWIAtOWY uRZąD PRACY W KutNIE:
  elektromechanik samochodowy
  pomocnik brukarza
  pracownik biurowy
  Asystent ds. GMp
  dekarz
  brukarz
  pracownik do dociepleń budynków
  pracownik ogólnobudowlany
  Kierowca

żychlin i oKolice

ROlNIK SPRZEDAJE
ceny z dnia 29.09.2020 r.

Żywiec wieprzowy:

  domaniewice: 4,00 zł/kg+VAT

  różyce: 4,00 zł/kg+VAT

  Kiernozia: 4,00 zł/kg + VAT

  chąśno: 3,90 zł/kg+VAT

  Karnków: 4,20 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

  domaniewice: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  różyce: jałówki 7,20 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT byki 7,20 zł/kg+VAT

  Skowroda płd.: jałówki 7,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,30 zł/kg+VAT byki 7,50 zł/kg+VAT

  Karolina Milczarek  
z dąbkowic Górnych 
i Przemysław Brzózka  
z Łowicza

ŚluBOWAlI SOBIE
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taki był rok 1920 | 100 lat zwycięstwa nad bolszewikami, część 24

Wiktoria 1920. Tydzień po tygodniu
Co tydzień, we współpracy 
z Ośrodkiem Karta, 
przedstawiamy kolejne 
etapy zwycięskiej wojny  
z bolszewikami  
– oraz obraz nastrojów 
społecznych tamtych dni. 

25 września  
– 1 października
25 września polskie oddziały 
gen. władysława Junga od-
zyskują wołkowysk, a Sowie-
ci zaczynają się wycofywać 
ze wschodniego brzegu nie-
mna. Miejscami odwrót przybie-
ra charakter ucieczki. w nocy 
25/26 września polacy zajmują 
Grodno. Jednostki Armii czer-
wonej w bezładzie przechodzą 
do odwrotu, masowo porzuca-
jąc broń i ekwipunek. Józef pił-
sudski rzuca podległe sobie siły 
do pościgu za pobitym nieprzy-
jacielem – w efekcie działania te 
obejmują front rozciągający się 
od niemna na północy do pry-
peci na południu. 30 września 
w Suwałkach wznowione zosta-
ją rokowania polsko-litewskie. 
urzędnicy Głównego urzędu 
ziemskiego organizują komisje 
ziemskie powiatowe i gminne, 
które mają współdziałać w wy-
konaniu reformy rolnej. 

Z informacji „Kuriera War-
szawskiego”: 
na […] posiedzeniu konferencji 
pokojowej przewodniczący de-
legacji sowieckiej, [Adolf] Joffe, 
odczytał sowiecką deklarację 
pokojową, zupełnie inną niż wa-
runki przedstawione delegacji 

naszej w Mińsku. […] deklaracja 
żąda uznania prawa narodów 
[do] stanowienia o swym losie, 
a zatem uznania tego prawa 
dla ukrainy, białorusi i Galicji 
wschodniej. ze względu jed-
nak na niemożliwość urządze-
nia zaraz plebiscytu, zgadza się 
na rozejm i pokój preliminarny 
wzdłuż granicy, sięgającej dale-
ko bardziej na wschód niż linia 
curzona. Galicja wschodnia 
pozostaje w rękach polskich. 
Sowiecka ta propozycja – za-
kończył Joffe – ważna jest 
w ciągu dziesięciu dni. następ-
nie przewodniczący delegacji 
polskiej, [Jan] dąbski, odczytał 
deklarację rządu polskiego. de-
klaracja ta stwierdza pragnie-
nie pokoju demokratycznego, 
opartego na prawie narodów 
[do] decydowania o swym lo-
sie. warunki polskie pozostają 
te same, niezależnie od odnie-
sionego zwycięstwa. 

ryga, 25 września 1920
[deklaracja pokojowa Sowietów, 

„Kurier warszawski” nr 266/1920]

Elżbieta z Zaleskich Doro-
żyńska (ziemianka, pisarka) 
w dzienniku:
obawiam się radości! ciągle sły-
chać strzały; w okolicach dżu-
ryna i wapniarki znów grasuje 
[generał ukraińskiej republiki 
ludowej Jurko] Tiutiunik. w Mo-

hylowie nie ma już bolszewików; 
wczoraj do Jampola przyszło ul-
timatum z rumunii, aby w 24 go-
dziny odsunęli się o 40 wiorst 
od dniestru. […] podobno polacy 
idą razem z węgrami, czecha-
mi, rusinami i rumunami, czyli 
tak zwana Mała ententa. czy to 
prawda? bolszewicy podobno 
ze wszystkich stron są okrążeni, 
nie mają gdzie uciekać. czyżby 
naprawdę nadchodziło już wy-
bawienie? A co najważniejsze 
– czy naprawdę wojska nasze 
tu idą, aby kłam zadać ujada-
niom całej kanalii ukraińsko-mo-
skiewskiej i aby pokazać światu,  
że silna, potężna, zwycięska 
a sprawiedliwa jest polska. 
ojczyzno moja! wracasz więc 
ku nam, ku dzieciom swym za-
pomnianym; wstępujesz na wła-
sne rodzone pola, zarosłe chwa-
stem i bodiakami, lecz wierne ci 
i oddane, w poszumie gęstych 
burzanów odwieczną twą sławę 
nieustannie szemrzące. 

Majątek Gruszka (podole),  
26 września 1920 

[elżbieta z zaleskich dorożyńska, 
na ostatniej placówce. dziennik 

życia wsi podolskiej w latach 
1917–1921, Łomianki 2008]

Michał Römer (polski ziemia-
nin, prawnik) w dzienniku:
ofensywa polska przeciwko 
bolszewikom robi postępy, 

zwłaszcza na południu, gdzie 
bolszewicy stracili równe i wy-
parci zostali z Galicji wschod-
niej, ale także, jak się zdaje, 
na północy, bo słychać, że pola-
cy już zajęli lidę, a są nawet po-
głoski, że wojska polskie doszły 
już do ejszyszek. zbliża się więc 
chwila, w której dowództwo pol-
skie może uznać strategicznie 
za niezbędne zajęcie wilna. wil-
no jest już tym zelektryzowane 
i nastrój nerwowy udziela się 
ludności, która coraz mocniej 
wierzy w powrót polaków. po-
wiadają, że bitwy między woj-
skiem polskim a litewskim znów 
się toczą i że wypadają one 
na niekorzyść litwinów, którzy 
mieli w tych dniach ponieść bar-
dzo ciężką porażkę. […]
czy nie rozpoczyna się tylko 
kryzys nowej fazy w tym nie-
znośnym węźle gordyjskim 
wschodu? w samym wilnie, 
gdzie większa część chrześci-
jańskiej ludności miejscowej 
była zawsze i jest usposobiona 
bardzo niechętnie względem 
litwy i litwinów, rośnie ostry 
nastrój nienawiści do rządów 
litewskich, a trzeba powiedzieć, 
że i sami litwini nie zrobili pra-

wie nic dla pozyskania sym-
patii miejscowych polskich, 
natomiast szeregiem pojedyn-
czych nietaktów wielu podrażnili 
i zniechęcili bardziej. nieszczę-
ściem jest ta niechęć litwinów  
do samego języka polskiego,  
co bardzo drażni uczucia ludno-
ści polskiej.

wilno, 27 września 1920
[Michał römer, dzienniki, t. 4, 
1920–1930, warszawa 2018]

Mjr Stanisław Rostworowski 
(szef Oddziału Operacyjne-
go w Grupie Poleskiej) w li-
ście do żony:
zabawne to, że gdziekolwiek 
wchodziliśmy, zaraz żydzi brali 
się do zrobienia porządku. wy-
miatano ulice ze słomy i mierz-
wy zostawionej przez Kozaków, 
szorowano zabrudzone pod-
łogi, sklepy zaraz się otwierały 
i zaczynał się handel jedynym 
dostępnym produktem – to 
jest jabłkami i gruszkami wo-
łyńskimi. Miało się wrażenie, 
że kultura zachodu i spokój 
normalnych czasów idzie z na-
szym wojskiem na wschód. 
ponieważ sklepy były doszczęt-
nie zrabowane, więc mydlarze, 
golarze, szewcy, kapelusznicy  
– wszyscy oni zaczęli handlo-
wać jabłkami.
okolice Grodna, 28 września 1920

[Stanisław Jan rostworowski, 
listy z wojny polsko-bolszewickiej 

1918–1920, warszawa–Kraków 
2015]

Z artykułu cytującego wice-
premiera Ignacego Daszyń-
skiego w „Gazecie Robotni-
czej”:
polska rozumie tęsknotę na-
rodów świata cywilizowanego 
do pokoju, sama tą tęsknotą 
jest przejęta, ale gdzież jest 
taki naród, co nie zasłużyłby 
na miano niewolnika – gdyby 
się nie bronił wszystkimi siłami 
wobec najazdu i to najazdu tak 
dzikiego, jak ostatni krwawy na-
jazd bolszewicki na polskę. pół 
miliona ludzi obdartych i głod-
nych pędzili bolszewicy na war-

szawę, obiecując tym tłumom 
zbrojnym rabunek w zdobytej 
stolicy polskiej, a równocześnie 
podniecając fantazję komuni-
stów zachodniej europy, że po 
pokonaniu polski pożoga wojny 
przeniesie się przez niemcy aż 
do francji. Kto zatem chce po-
koju, ten niech się go domaga 
w Moskwie, nie w warszawie. 
Moskwa bowiem grozi europie 
wojną. Moskwa tą wojną może 
zrobić drugą wojnę światową. 
Moskwa snuje olbrzymie plany 
wojenne i o nich całkiem gło-
śno mówi. polska zaś niczego 
innego nie pragnie, jak pokoju 
takiego, który by jej zagwaran-
tował niepodległość narodową. 

Katowice, 30 września 1920
[pokojowe oświadczenie 

wicepremiera daszyńskiego. 
odtrutka na wojownicze 

przechwałki endeka-wiceministra, 
„Gazeta robotnicza” nr 219/1920]

Ignacy Daszyński (wicepre-
mier) podczas posiedzenia 
Rady Obrony Państwa:
Grupa nieprzyjacielska między 
brześciem a Grodnem została 
rozbita. dalsze maszerowanie 
na wschód byłoby błędem nie 
do darowania. z paryża nad-
chodzą wiadomości, że po-
życzki przed lutym lub marcem 
otrzymać nie będzie można. 
nadzieje na pomoc w aprowi-
zacji również upadły, bo skarb 
jest pusty. za dwa miesiące mu-
sielibyśmy ogłosić bankructwo 
i stanąć wobec braku przedmio-
tów pierwszej potrzeby. Teraz 
zaś zmuszeni bylibyśmy zabez-
pieczyć 14-dniowe pożywienie 
dla armii działającej na podolu, 
odejmując chleb mieszkańcom 
rdzennej polski. Łódź otrzymała 
po 1 funcie chleba na miesiąc 
na głowę. według opinii mini-
stra kolei – wobec zburzenia 
mostów na tyłach naszej armii, 
jest ona zawieszona w powie-
trzu. Trzeba przystąpić do sfina-
lizowania akcji pokoju. 

warszawa, 1 października 1920
[Traktat ryski 1921 roku  

po 75 latach, Toruń 1998]

Grodno, 1920. Zniszczony most nad Niemnem, w tle drewniany most zbudowany przez polskich saperów. 

fo
T.

 l
. G

e
lG

o
r

 /
 c

A
w

 w
o

JS
Ko

w
e

G
o

 b
iu

r
A

 h
iS

To
r

yc
zn

e
G

o



 www.lowiczanin.info26 1 października 2020      nr 40   

reKlAMA

www.nzoz-alamed.pl

reKlAMA

Gmina Zduny | oświadczenia majątkowe

Zarobki i zasoby urzędników i radnych
Publikujemy kolejną 
część informacji 
z oświadczeń majątkowych 
samorządowców z terenu 
naszego powiatu.  
Dziś – gmina Zduny.

  Krzysztof Skowroński, 
Wójt Gminy Zduny, wykazał po-
siadanie 52.000 zł oszczędności 
we współwłasności małżeńskiej 
(rok wcześniej 22.000 zł). Wspól-
nie z  żoną posiada dom o  pow.  
160 mkw., wart 570 tys. zł (rok 
wcześniej 400 tys. zł), gospodar-
stwo rolne (produkcja roślinna) 
o  pow. 10,15 ha i  wartości 400 
tys. zł (rok wcześniej 335 tys. zł). 
Nie uzyskał z tego tytułu docho-
du, otrzymał dopłaty z  ARiMR 
18.768,23 zł. Z innych nierucho-
mości wskazał działkę pod do-
mem o  pow. 810 mkw. i  warto-
ści 150 tys. zł (współwłasność 
małżeńska) oraz 2,26 ha grun-
tów w  dzierżawie. Z tytułu za-
trudnienia w urzędzie gminy uzy-
skał: brutto 113.745,02 zł (netto 
88.568,21 zł). Posiada samochód 
osobowy Kia Rio z 2011 r., wart 
23.000 zł oraz Toyota Rav4 z 2007 
roku, o wartości 34.000 zł.

Jest zobowiązany kredytem 
konsumpcyjnym 106.060,61 zł, 
na zakup sprzętów rolniczych.  
Na koniec 2019 roku do spłaty po-
zostało 81.779,79 zł (rok wcze-
śniej 94.195,71 zł).

  Jolanta Skowrońska, 
skarbnik gminy, rozpoczęła pra-
cę na początku tego roku. Wy-
kazała oszczędności ok. 100 tys. 
zł oraz funduszy inwestycyjnych 
PKO BP na kwotę ok. 30 tys. zł. 
We współwłasności posiada dom 
o pow. 160 mkw. i wartości 300 
tys. zł. Wśród innych nieruchomo-
ści wskazała: działkę o pow. 450 
mkw., na której stoi dom; dom 
o  pow. 160 mkw. wraz z  dział-
kami o pow. 1207 mkw. i łącznej 
wartości 600 tys. zł; działkę o pow. 
0,99 ha, bez wycenionej wartości. 
Wszystkie te nieruchomości po-
siada we współwłasności.

Z tytułu dwóch umów o  pra-
cę w roku 2019 uzyskała dochód 
156.285,29 zł oraz z ZFŚS 750 zł.

Posiada samochód osobowy 
Skoda Fabia, wart ok. 20 tys. zł 
oraz Toyota Yaris, wart ok. 27 tys. 
zł, a także motocykl Honda Gol-
dwing, wart ok. 20 tys. zł.

Skarbnik jest zobowiązana kre-
dytem hipotecznym, zaciągnię-
tym na kwotę 320 tys. zł. Na ko-
niec roku 2019 do spłaty pozostało 
283 tys. zł.

  Wiesław Dałek, Przewod-
niczący Rady Gminy, wyka-
zał 26.650 zł oszczędności we 
współwłasności małżeńskiej (rok 
wcześniej 4.042,58 zł). Jest wła-
ścicielem domu o pow. 144 mkw. 
i wartości 130 tys. zł.

Prowadzi gospodarstwo ogól-
norolne o pow. 13,46 ha i wartości 

320 tys. zł. Z tego tytułu uzyskał 
przychód 150.000 zł oraz dochód 
35.000 zł (rok wcześniej 125.000 
zł i 25.000 zł). Prowadzi działal-
ność gospodarczą (usługi rolni-
cze), nie uzyskał jednak z tego ty-
tułu dochodu ani przychodu (rok 
wcześniej przychód 4.598 zł, do-
chód 3.500 zł). Z tytułu ryczałtu 
przewodniczącego rady uzyskał 
dochód w 14.400 zł (rok wcześniej 
12.650 zł).

Posiada ciągniki rolnicze: Ur-
sus z 1999 roku, Zetor z 2003 roku 
oraz NH z 2013 roku, a także prasę 
NH z 2013 roku i samochód oso-
bowy Ford Mondeo z 2013 roku.

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych o wartości pow. 10 tys. zł.

  Bożena Cholewa, radna, 
wykazała 45.427,92 zł oszczęd-
ności oraz obligacje UniKorona 
na kwotę 5 tys. zł (rok wcześniej 
59.280,14 zł i obligacje 5 tys. zł).

We współwłasności małżeń-
skiej posiada dom o  pow. 210 
mkw. i wartości 280 tys. zł, a tak-
że działkę rekreacyjną o pow. 800 
mkw. i wartości 50 tys. zł.

Z tytułu zatrudnienia uzyska-
ła dochód 41.163,86 zł, z umowy-
-zlecenie 2.592,46 zł brutto, nato-
miast z tytułu diet radnej 4.950 zł.

We współwłasności posiada sa-
mochód osobowy Dacia Sandero 
z 2018 roku. Nie posiada zobowią-
zań pieniężnych przekraczających 
10 tys. zł.

  Adam Grzegory, radny, nie 
wykazał posiadanych oszczędno-
ści. Wykazał natomiast posiadanie 
domu o pow. 210 mkw. i wartości 
540.600 zł.

Posiada także gospodarstwo 
rolne o pow. 27,5199 ha i wartości 
1.200.000 zł. Z tego tytułu uzyskał 
przychód 295.000 zł oraz dochód 
98.000 zł (rok wcześniej 275.000 
zł i 79.000 zł).

Z tytułu diet radnego uzyskał 
dochód w wysokości 5.310 zł (rok 
wcześniej 4.730 zł).

Posiada ciągnik rolniczy JD 
5720 z  2000 roku oraz U-453 
z  1997 roku, a  także samochód 
osobowy Opel Astra z  2010 r. 
i Kia Ceed z 2018 roku.

Radny jest zobowiązany kre-
dytami w  wysokości: 79.265 zł, 
60.567 zł, 36.180 zł oraz 56.234 zł 
(rok wcześniej: 79.200 zł, 90.700 
zł, 52.000 zł i 62.000 zł).

  Andrzej Grzegory, radny, 
podobnie jak rok temu, nie wy-
kazał posiadanych oszczędno-
ści. Wykazał natomiast posiada-
nie (we współwłasności) domu 
o pow. 140 mkw. i wartości 120 
tys. zł.

Także we współwłasności po-
siada gospodarstwo rolne o pow. 
14 ha i wartości 250.000 zł. Z tego 
tytułu uzyskał przychód 90 tys. zł 
oraz dochód 20 tys. zł.

Posiada 10 akcji w  SHiUZ, 
wartych po 58 zł.

Wśród składników swojego 
dochodu wykazał: diety radne-
go gminy 7.190 zł, prowizja soł-
tysa 3.047,46 zł brutto, z Gminnej 
Spółki Wodnej 893,63 zł brut-
to, BS Ziemi Łowickiej 877,50 
zł brutto oraz GS „Samopomoc 
Chłopska” 614,54 zł brutto.

Posiada ciągnik rolniczy Ursus 
z 1997 roku, o wartości 15 tys. zł.

Nie posiada zobowiązań finan-
sowych o wartości przekraczającej 
10 tys. zł.

  Witold Jabłoński, radny, 
podobnie jak rok temu nie wy-
kazał posiadanych oszczędności. 
Wykazał natomiast posiadanie we 
współwłasności domu o pow. 180 
mkw. i wartości 190 tys. zł.

Wraz z małżonką posiada tak-
że gospodarstwo ogólnorolne 
o pow. 18,38 ha i wartości 290 tys. 
zł. Z tego tytułu uzyskał przychód 
w wysokości 120.000 zł i dochód 
5.500 zł (rok wcześniej przychód 
100.000 zł i dochód 3.100 zł).

Wykazał następujące dochody: 
diety radnego i  sołtysa 6.840 zł, 

prowizja sołtysa 1.482,94 zł, spół-
ka wodna 197,96 zł, SKR – dieta 
członka rady nadzorczej 241 zł, 
dieta przewodniczącego komisji 
wyborczej 500 zł, umowa-zlece-
nie 1.036,38 zł.

Posiada ciągnik rolniczy Ursus 
z 1989 roku, Ursus z 1982 roku, 
przyczepę rolniczą z  1965 roku, 
ciągnik Zetor z  2005 roku oraz 
samochód osobowy Opel Vec-
tra z 2000 roku, Peugeot Partner 
z 2009 roku. 

Radny jest zobowiązany dwo-
ma kredytami: w  wysokości 
30.000 zł oraz na zakup samocho-
du 14.000 zł (rok wcześniej jeden 
kredyt w wysokości 40.000 zł).

  Łukasz Jankowski, radny, 
wykazał posiadanie oszczędno-
ści w wysokości 1.950,43 zł (rok 
wcześniej 2.674,44 zł). 

Z tytułu świadczonej pracy uzy-
skał dochód 69.181,78 zł, z tytułu 
umowy-zlecenia 800 zł, natomiast 
dzięki dietom radnego 5.660 zł.

Posiada samochód Kia Ceed 
z roku 2015, o wartości około 60 
tys. zł. 

Jest zobowiązany kredytem za-
ciągniętym na zakup samochodu. 
Na koniec roku do spłaty pozo-
stało 19.395,76 zł (rok wcześniej 
25.968,40 zł).

  Iwona Kołaczyk, radna, 
wykazała posiadanie 369,38 
zł oszczędności (rok wcześniej 
1.782,40 zł). Posiada dom o pow. 
100 mkw. i wartości 130 tys. zł. 

Prowadzi gospodarstwo rolne 
(produkcja roślinna) o  pow. 2,19 
ha i wartości 65.000 zł. Z tego ty-
tułu uzyskała przychód w  wyso-
kości 3.900 zł i dochód 2.000 zł 
(rok wcześniej przychód 8.000 zł 
i dochód 1.500 zł).

Z tytułu zatrudnienia uzyskała 
dochód brutto 27.848,46 zł, nato-
miast z tytułu diet radnej 5.220 zł.

Nie posiada mienia ruchomego 
i zobowiązań finansowych o war-
tości powyżej 10 tys. zł.

  Jolanta Perzyna, radna, nie 
wykazała posiadanych oszczęd-
ności. Wykazała natomiast po-
siadanie we współwłasności ma-
jątkowej domu o pow. 290 mkw. 
i wartości 150 tys. zł. 

Także we współwłasności ma-
jątkowej posiada gospodarstwo 
ogólnorolne o pow. 6,29 ha i war-
tości 140.000 zł. Gospodarstwo 
jest w  dzierżawie, z  tytułu któ-
rej uzyskała w  poprzednim roku 
500 zł.

Z tytułu renty chorobowej uzy-
skała 15.164,28 zł brutto, nato-
miast z tytułu diet radnej 5.400 zł.

Nie posiada mienia ruchomego 
i zobowiązań finansowych o war-
tości powyżej 10 tys. zł.

  Renata Pędziejewska, 
radna, wykazała posiadanie 
15.194,72 zł oszczędności. We 
współwłasności majątkowej po-
siada dom o pow. 140 mkw. i war-
tości 150 tys. zł.

Także we współwłasności ma-
jątkowej posiada gospodarstwo 
ogólnorolne o pow. 10,88 ha i war-
tości 200 tys. zł. Z tego tytułu uzy-
skała przychód 36.000 zł i dochód 
10.000 zł (rok wcześniej przychód 
35.000 zł i dochód 9.000 zł).

Z tytułu diet radnej uzyskała 
dochód 5.220 zł.

Posiada ciągnik rolniczy Ursus 
z 1978 roku.

Radna nie posiada zobowiązań 
finansowych powyżej 10 tys. zł.

  Edward Pierzchała, rad-
ny, wykazał posiadanie 3.535,71 
zł oszczędności (rok wcześniej 
11.410,52 zł). 

Wykazał posiadanie domu 
o pow. 84 mkw. i wartości 272.200 
zł (służebność wieczysta).

Wykazał dochody: z  tytułu 
umowy-zlecenia z Gminną Spół-
ką Wodną 57,82 zł, wynagrodze-
nie z  tytułu inkasa podatku rol-
nego 747,70 zł, emerytura ZUS 
6.454,73 zł, emerytura KRUS 
12.206,30 zł, diety radnego i soł-
tysa oraz udział w komisjach wy-
borczych – łącznie 7.410 zł. Posia-
da samochód osobowy Hyundai 
z 2011 roku, o wartości 16.000 zł.

Radny nie posiada zobowiązań 
pieniężnych powyżej 10 tys. zł. 
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  Marek Sokół, radny, wyka-
zał posiadanie 10.250 zł oszczęd-
ności (rok wcześniej 7.250 zł). 
Jako spółdzielcze własnościowe 
prawo do lokalu posiada miesz-
kanie o pow. 65 mkw. i wartości 
185.000 zł. 

Wykazał następujące skład-
niki dochodu: umowa o  pracę 
50.974,99 zł, umowa-zlecenie 
29.376 zł, diety radnego 5.310 zł.

Posiada samochód osobo-
wy Audi A3 z 2003 roku i – we 
współwłasności – Volkswagen 
Golf z 2010 roku.

Radny jest zobowiązany kredy-
tem hipotecznym, zaciągniętym 
na zakup mieszkania, na kwotę 
100.000 zł. Na dzień 31.12.2019 
r. do spłaty pozostało 39.341,10 
zł (rok wcześniej 49.429,67 zł)  
– współkredytobiorca.

  Marcin Stańczyk, radny, 
wykazał posiadanie oszczędno-
ści w wysokości 11.521,69 zł (rok 
wcześniej 7.013,12 zł). 

Z tytułu umów o  pracę uzy-
skał dochody brutto: 22.676,84 zł 
i 6.060 zł, natomiast z tytułu diet 
radnego 5.310 zł.

Posiada samochód osobowy 
Peugeot 406 z 2000 roku.

Radny nie posiada zobowiązań 
pieniężnych o  wartości powyżej 
10 tys. zł.

  Józef Warzywoda, radny, 
podobnie jak rok temu, nie wy-
kazał posiadanych oszczędności. 
Wykazał natomiast posiadanie 
w  służebności domu o  pow. 72 
mkw. i wartości 70.000 zł.

Posiada 10 udziałów w Mazo-
wieckim Centrum Hodowli i Roz-
rodu Zwierząt.

Z tytułu diet radnego uzyskał 
dochód 5.400 zł, natomiast z tytu-
łu emerytury 15.885 zł.

We współwłasności małżeń-
skiej posiada samochód Fiat Linea 
z 2007 roku, o wartości 10 tys. zł.

Nie posiada zobowiązań pie-
niężnych o wartości przekraczają-
cej 10 tys. zł.

  Cezary Wielemborek, rad-
ny, wykazał posiadanie 3.782,93 
zł oszczędności (rok wcześniej 
6.576,62 zł). Posiada dom o pow. 
102 mkw. i wartości 64.000 zł.

Prowadzi gospodarstwo rolne 
o pow. 10,77 ha i wartości 200 tys. 
zł. Z tego tytułu uzyskał przychód 
40.000 zł i dochód 8.000 zł (rok 
wcześniej 32.000 zł i 7.000 zł).

Wśród innych posiadanych 
nieruchomości wskazał budy-
nek mieszkalny o pow. 160 mkw. 
i budynek gospodarczy o pow. 70 
mkw., o łącznej wartości 410.000 
zł.

Z tytułu umowy o  pracę uzy-
skał dochód brutto 59.426,34 zł,  
a z tytułu diet radnego 5.310 zł.

Posiada samochód osobowy 
Ford Focus z 2008 roku, o warto-
ści 17.500 zł.

Jest zobowiązany kredytem hi-
potecznym w wysokości 98.000 zł 
(rok wcześniej 116.000 zł).

  Barbara Woźniak, radna, 
podobnie jak rok temu, nie wy-
kazała posiadanych oszczędności. 
Wykazała natomiast posiadanie 
we współwłasności małżeńskiej 
domu o pow. 144 mkw. i wartości 
270.000 zł. 

Także we współwłasności 
małżeńskiej posiada gospodar-
stwo rolne (produkcja zwierzę-
ca) o  pow. 24,069 ha i  wartości 
1.533.950 zł. Z tego tytułu uzyska-
ła przychód w wysokości 800.354 
zł i dochód 179.936 zł (rok wcze-
śniej przychód 287.203 i  dochód 
95.300 zł).

Z tytułu diet radnej uzyskała 
dochód 5.220 zł.

Posiada ciągnik Lendt Favo-
rit z 1986 roku, o wartości 45.000 
zł, ciągnik Massey Ferguson 
z 1985 roku, wart 20 tys. zł, kom-
bajn Bizon z 1989 roku, o warto-
ści 35.000 zł, beczkę asenizacyjną 
z 2017 roku, wartą 90.000 zł oraz 
ciągnik Fendt Vario z roku 2015, 
o wartości 150.000 zł.

Radna jest zobowiązana: kre-
dytami na zakup użytków rolnych 
w  wysokości: 38.318 zł i  13.460 
zł, kredytem w  rachunku bieżą-
cym 30.000 zł, kredytem Unia+ 
490.324 zł oraz kredytem obro-
towym w  wysokości 40.000 zł 
(rok wcześniej – odpowiednio: 
49.589 zł, 16.825 zł, 30.000 zł  
oraz 748.000 zł, bez kredytu obro-
towego).  opr. ks

Łowicz | związek Międzygminny bzura

Obniżona składka członkowska
Jedną z decyzji podjętych pod-

czas zgromadzenia ZM Bzu-
ra (o którym pisaliśmy obszer-
nie przed tygodniem) była istotna 
dla samorządów kwestia ustale-
nia wpłat członkowskich na 2021 
rok. Wpłaty te są uzależnione od 
liczby mieszkańców w  poprzed-
nim roku w stosunku do którego 
są ustalane. 

I tak wpłaty ustalone na zgro-
madzeniu 21 września będą obli-

czane na podstawie liczby miesz-
kańców danego miasta lub gminy 
z  31 grudnia 2019 roku. Zarząd 
zaproponował, żeby stawka wy-
nosiła 5 zł/osoby – tak jak obec-
nie. W sumie uczyniłoby to kwo-
tę 732.240 zł na bieżące wydatki 
związku. 

Wójt gminy Łowicz Andrzej 
Barylski uznał, że to za dużo wo-
bec zadań, jakie będą realizo-
wane i  zaproponował 3 zł/osoby  

– aby zarząd lepiej szanował swo-
ich członków. Uznał, że kwota 
rzędu 440 tys. zł rocznie będzie 
wystarczająca. 

Prezes Ryszard Nowakowski 
dodał, że składka w tej wysokości 
obowiązuje od lat i nie wydaje mu 
się, aby znacznie obciążała samo-
rządy. Pieniądze niewykorzystane 
na zadania bieżące przeznaczane 
są na inwestycje. 

Propozycja zarządu uzyska-
ła 11 głosów poparcia, 7 prze-
ciw, 6 osób wstrzymało się od 
głosu. Ponieważ każda uchwała 
związku wymaga bezwzględnej 

większości głosów, stawka 5 zł/
osoby nie przeszła. Głosowano 
propozycję Andrzeja Barylskie-
go. Poparło ją 10 osób, 10 było 
przeciwnych, a 4 wstrzymały się  
od głosu. 

Padła propozycja 4 zł/oso-
by, którą oficjalnie zgłosiła wójt 
gminy Kocierzew Płd. Agnieszka 
Wojda. Tym razem 17 osób było 
za. 4 przeciw, 3 wstrzymały się od 
głosu. Ponieważ w  samorządach 
członków ZM Bzura mieszka 
140 tys. mieszkańców członków 
związku, stawka ta daje kwotę 
585.792 zł.  mwk

Łowicz | hufiec zhp

Hufiec chce wrócić do życia
Przed zawieszeniem organiza-

cji zbiórek i  spotkań harcerskich 
(od 11 marca br.), spowodowanym 
rozwojem sytuacji epidemiolo-
gicznej, łowicki ZHP był w mie-
ście widoczny. 

Harcerze angażowali się 
w WOŚP, organizowali harcerskie 
walentynki. W początkowej fazie 
pandemii w  Polsce włączyli się 
również w akcję szycia maseczek. 
Potem było już gorzej. 

Jak pisaliśmy w  Nowym Ło-
wiczaninie, obozu letniego nie 
zorganizowano – choć niektóre 

hufce jednak to robiły. Można za-
tem powiedzieć, że łowickie ZHP 
przez wakacje nie funkcjonowa-
ło. – Niestety w wakacje odbyło 
się tylko spotkanie z drużynowy-
mi odnośnie zaistniałej sytuacji.

Co dalej?
24 sierpnia przyjęte zosta-

ły Wytyczne Głównej Kwatery 
ZHP dotyczące organizacji pra-
cy harcerskiej w  roku harcer-
skim 2020/2021 w  związku ze  
stanem epidemii COVID-19, któ-
re w  życie weszły 1 września. 

Zbiórki łowickich gromad i dru-
żyn powinny ruszyć z  końcem 
września.

– Nabory do poszczególnych 
gromad i  drużyn odbywają się 
z  inicjatywy drużynowych. Jeśli 
chodzi o  gromady zuchowe, to 
takie nabory od kilku lat się nie 
odbywają, a  nowe zuchy rozpo-
czynają członkostwo poprzez sa-
modzielny kontakt rodzica z dru-
żynowym – w  tym przypadku 
najlepiej działa poczta panto-
flowa, a  rodzice chętnie dzielą 
się tym, że ich dzieci są w ZHP 
– poinformowała pwd. Sylwia 
Kwasek. – Jeśli chodzi o druży-
ny harcerskie, to sytuacja wyglą-
da troszkę inaczej i niektóre jed-

nostki chciałyby zrobić nabór, ale 
zależy to od możliwości i zgody 
dyrekcji poszczególnych szkół  
– dodała.

Jak powiedziała nam człon-
kini komendy hufca, rok harcer-
ski już się rozpoczął. – W czwar-
tek (17.09) odbył się apel z okazji 
rozpoczęcia roku harcerskiego 
przy pomniku harcerskim w  Pa-
sażu Grabskiego. Było 43 zuchów 
i harcerzy. Na koniec zostały zło-
żone kwiaty i  znicze przy po-
mniku Synów Ziemi Łowickiej  
na Starym Rynku.

Najbliższą akcją organizowaną 
przez ZHP Łowicz jest wyciecz-
ka rowerowa, która ma się odbyć  
27 września.  ksl

Łowicz | SoS-w

Powstał „zielony zakątek”
Ścieżka dydaktyczna do prowa-

dzenia zajęć i obserwacji przyrod-
niczych powstała przy Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowaw-
czym im. Jana Brzechwy w Łowi-
czu. Ośrodek otrzymał na ten cel 
48.278 zł z Wojewódzkiego Fun-
duszy Ochrony Środowiska i Go-
spodarki Wodnej.

Osobami odpowiedzialnymi za 
przygotowanie dokumentacji oraz 
wykonanie prac montażowych 
w punkcie były nauczycielki: Ewa 

Wasilewska-Marat i Urszula Lato-
szewska.

Ma to być miejsce, w którym 
uczniowie i  wychowankowie, 
oprócz korzystania z atrakcji edu-
kacyjnych, będą mogli wspólnie 
spędzać czas na świeżym powie-
trzu, wśród zieleni. Ustawiona zo-
stała duża altana z ławkami i stoła-
mi, w której będą mogły odbywać 
się zajęcia edukacyjne oraz inte-
gracyjne. Posadzono drzewa i tra-
wy ozdobne, a  pomiędzy nimi 

ustawiono ławki. Powstał tam 
również kącik z ziołami.

Teren „Zielonego zakątka” po-
kryty został trawnikiem oraz sys-
temem nawadniającym z elektro-
nicznym sterownikiem. Na placu 
ustawiono tablice dydaktyczne 
na takie tematy jak: drzewa igla-
ste i  liściaste, owady pożyteczne 
i  szkodliwe, budowa warstwowa 
lasu, ptaki osiadłe i wędrujące. 

Znajdują się tam również insta-
lacje i gry edukacyjne.

Ogródek będzie w przyszłości 
ogrodzony, ale mimo to będzie 
ogólnodostępny także dla miesz-
kańców spoza placówki.  tm

W „Zielonym zakątku” 
odbywają się już zajęcia.  
na zdjęciu – prowadzone przez 
ewę wasilewską-Marat. 
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Piłka nożna | przed 9. kolejką iii ligi

Kolejka bez hitów?
Patrząc na układ gier w  ten 

weekend trudno nie odnieść wra-
żenia, że w najbliższej kolejce ża-
den z meczów nie zwraca na siebie 
uwagi. Drużyny z ligowej czołów-
ki zmierzą się raczej z  ekipami 
z dolnych rejonów bądź środkowej 
strefy. Wydaje się, że najtrudniej-
sze zadanie będzie w weekend sta-
ło przed największą rewelacją roz-
grywek – Pogonią.

Starcie Pogoni wyróżnia się 
także pod kątem geograficznym. 
Gdybyśmy chcieli w  tej kolejce 
znaleźć mecz derbowy (co prze-
cież w  III lidze, gdzie rywalizu-
ją kluby z  czterech województw, 
nie jest trudne) to także spojrze-
libyśmy na Grodzisk Mazowiec-
ki. Pogoń podejmie u siebie Unię 
Skierniewice. Dla skierniewiczan 
będzie to około 40 km podróż, 
a  więc niespełna dwa razy dłuż-
sza niż do Łowicza. Gospodarze 
nie powinni nastawiać się na łatwe 

zwycięstwo. Unia, po nie najlep-
szym początku, ostatnio wyraźnie 
się odbiła i do Grodziska Mazo-
wieckiego pojedzie po trzech ko-
lejnych zwycięstwach.  Mateusz lis

 9. kolejka III ligi – grupa I (3–4 
października): MKS Świt nowy 
dwór Mazowiecki – MKS Kaczkan 
huragan Morąg, KS ursus warsza-
wa – TS Konsport Sokół Aleksan-
drów Łódzki, rKp broń 1926 ra-
dom – KS wasilków, KS błonianka 
błonie – KS Sand-bus Kutno, GKS 
pogoń Grodzisk Mazowiecki – unia 
Skierniewice non-profit sp. zoo, KS 
legionovia legionowo – MlKS 
znicz biała piska, MMKS concor-
dia elbląg – legia ii warszawa SA, 
GKS lzS wikielec – MKS ruch 
wysokie Mazowieckie, KS Pelikan 
Łowicz – ZKS Olimpia Zambrów 
(niedz., godz. 11.15), KS lechia 
1923 Tomaszów Mazowiecki SA – 
rKS radomsko, SSA Jagiellonia ii 
białystok – polonia warszawa SA.

Piłka nożna | przed meczem z olimpią

Być jak Kutno?
Po zwycięstwie w Łowiczu tre-

ner KS Kutno powiedział: Ostat-
nio graliśmy fajnie w piłkę, a prze-
grywaliśmy. Tu postanowiliśmy 
grać brzydko, ale wygrać. Wydaje 
się, że nad tymi słowami mógłby 
się teraz zastanowić trener Pelika-
na. Mykola Dremliuk po ostatnich 
dwóch meczach opowiadał, że jest 
zadowolony z gry swoich zawod-
ników. Nie szło to jednak w parze 
z wynikami, bo do meczu z Olim-
pią biało-zieloni przystąpią po 
dwóch kolejnych porażkach.

Ciężko, więc spodziewać się, 
żeby nastroje w  szatni przy Sta-
rzyńskiego były szampańskie. 
Jednak najbliższy rywal Pelika-
na również nie może spać spokoj-
nie. Co prawda Olimpia Zambrów 
ostatni mecz imponująco wygrała 
z GKS Wikielec 4:1, ale w tabe-
li jest od łowiczan wyraźnie niżej 
– oba zespoły dzieli osiem pozy-
cji. Trzeba jednak mieć świado-
mość, że różnica punktowa już 
tak wyraźna nie jest, bo łowiczan 
od zambrowian dzielą raptem trzy 
punkty.

Zwycięstwem z GKS Olimpia 
przerwała passę trzech kolejnych 
ligowych porażek. Zambrowianie 
przegrywali z Lechią, rezerwami 
Jagiellonii i RKS Radomsko. Poza 
ostatnim zwycięstwem z  benia-
minkiem Olimpia w tym sezonie 
potrafiła ograć jeszcze przedostat-
ni w  tabeli Ruch i  Unię. Starcie 
z Unią to było jednak spotkanie 
pierwszej kolejki, a Unici start se-
zonu mieli jednak nieudany. 

Możemy założyć, że w  nie-
dzielę raczej padną bramki. Olim-
pia tylko w jednym meczu w tym 
sezonie nie potrafiła skierować pił-
ki do siatki i tylko w jednym me-
czu udało się zambrowianom za-
chować czyste konto. Kluczem 
do sukcesu może być zatrzyma-
nie Zalewskiego. 28-letni napast-
nik strzelił w 8. dotychczasowym 
meczach 9 bramek. Zaimponował 
przede wszystkim w starciu z Ru-
chem, gdy zdobył wszystkie czte-
ry bramki dla swojego zespołu.

– Olimpia to dobra drużyna. 
Pechowo przegrała w  Tomaszo-
wie Mazowieckim. Mają paru faj-
nych zawodników. Bardzo szybki 
jest Kamil Zalewski. Uważać trze-
ba na Japończyka Shun Shibatę 
(w tym sezonie dwa gole – przyp. 
red.). Jest też doświadczony Mi-
chał Steć, który swego czasu grał 
w  wyższych ligach. Zambrowia-
nie mają dobry zespół, ale to my 
gramy u siebie i musimy wygrać 
– powiedział o najbliższym rywa-
lu Mykola Dremliuk.

Trener Pelikana ma jednak nad 
czym myśleć. Ostatnie spotka-
nia pokazały, że sporym proble-
mem są absencje. W środku pola 
bardzo trudno jest zastąpić War-
dzyńskiego i Pomianowskiego. O 
ile jeszcze jest szansa, że pierw-
szy z wymienionych w niedzielę 
zagra, to w wypadku „Pomiana” 
zapowiada się dłuższa absencja. 
– Nie mamy 22 wyrównanych ja-
kościowo zawodników. Jest sporo 
młodzieży, poszliśmy w  kierun-
ku, żeby ogrywać swoich zawod-
ników – powiedział Dremliuk. Do 
tego po meczu z KS Kutno mocno 
poobijany był Piotr Tkacz.

Niektórzy po ostatnich spotka-
niach mogli się również zacząć 
zastanawiać czy czołowa „ósem-
ka” (a więc zespoły, które w za-
łożeniu mają bić się o awans i nie 
będą musiały bronić się przed 
spadkiem) to cel, który łowicza-
nie mogą osiągnąć. – Miejsce 
w pierwszej „ósemce” to nie są dla 
nas za wysokie progi. Nie może-
my już zrobić transferów, bo wszy-
scy jakościowi zawodnicy mają 
kluby. Przed nami jeszcze sporo 
meczów. Dwa ostatnie spotkania 
nam nie wyszły i wiem, że kibice 
chcą nas już pogrzebać… mamy 
jednak taką kadrę, jaką mamy 
i  będziemy walczyć do końca – 
powiedział Dremliuk.

Mecz z Olimpią Zambrów bę-
dzie dla Pelikana drugim z rzędu 
na domowym stadionie. Początek 
meczu w niedzielę o godz. 11.15.

Mateusz lis

Piłka nożna | relacja z meczu pelikan – KS Kutno

Najsłabsi w regionie
kS Pelikan  0 (0)
kS SanD-buS  2 (0)

 0:1 – Łukasz dynel (52), 0:2 – 
Łukasz dynel (90+1).

 Pelikan: patryk orzeł – Krystian 
Mycka, Grzegorz wawrzyński, piotr 
Tkacz, Maciej wyszogrodzki (80 
Kuba Jóźwiak) – filip Kowalczyk, 
damian Kozieł, piotr piekarski, fi-
lip woźniak, Tomasz Kolus (61 Kry-
stian Kruk) – Krystian białas (70 
Michał żółtowski).

 KS Kutno: bartosz Szelong – 
Marcin Kacela, Maciej Kowalczyk, 
Kamil rokosz, Sebastian Szczyt-
niewski (87 ernest Ławniczak) – 
Tomasz dąbrowski (70 dawid Tele-
stak), piotr Kasperkiewicz – Kamil 
wielgus, bartosz bujalski (87 igor 
Świątkiewicz), damian Szczepań-
ski (76 Mateusz Matysiak) – Łu-
kasz dynel.

Jak zrehabilitować się po 
czwartych z  rzędu przegranych 
derbach regionu z Unią Skiernie-
wice? To pytanie przez ostatni ty-
dzień zadawali sobie piłkarze Peli-
kana. Z pomocą w rozwiązaniu tej 
zagadki przyszedł biało-zielonym 
terminarz III ligi. Łowiczanom po 
raz drugi z rzędu przyszło rywali-
zować w meczu derbowym – tym 
razem z KS Kutno. Nadarzyła się 
okazja, aby szybko zamazać pla-
mę i przy okazji rozpocząć pisa-
nie udanej (dla Ptaków) historii 
derbów – Pelikan po raz pierwszy 
w historii rywalizował z KS-em na 
szczeblu ligowym.

Dremliuk znów musiał kombi-
nować ze składem. Dobre wiado-
mości były dwie – do dyspozycji 
trenera powrócił Krystian Mycka 
i w tydzień po meczu z Unią wy-
kurował się Grzegorz Wawrzyń-
ski. Ze składu wypadł za to Kuba 
Wardzyński, a  uraz Patryka Po-
mianowskiego okazał się poważ-
ny i wszystko wskazuje na to, że 
„Pomian” w  najbliższym czasie 
powinien przywyknąć do ogląda-
nia meczów z pozycji widza.

Ze składem – w  porównaniu 
z  ostatnim meczem – zamieszał 
też trochę trener gości. Czterech 

piłkarzy, którzy rozpoczynali po-
przednie spotkanie w  Wikielcu 
tym razem mogli tylko przyglądać 
się grze kolegów. Na ławkę tra-
fił między innymi bramkarz Mi-
chał Sokołowicz, który w meczu 
z  GKS nie popisał się przy jed-
nym trafieniu dla gospodarzy, a do 
tej pory grał wszystko od deski do 
deski.

Goście mocno rozpoczę-
li mecz. Najpierw groźnie było 
po stracie Wyszogrodzkiego na 
własnej połowie i  strzale Toma-
sza Dąbrowskiego, który Orzeł 
odbił przed siebie, ale z asekura-
cją zdążyli obrońcy. Po chwili po 
raz pierwszy obrońcom we znaki 
dał się Łukasz Dynel, który wy-
grał główkę po dośrodkowaniu 
z prawej strony, ale dobrze spisał 
się Orzeł parując piłkę na róg. Te 
dwie sytuacje KS stworzył sobie 
w  pierwszych… siedmiu minu-
tach. Na tym ofensywne zapędy 
gości się zakończyły. 

Później gra się wyrównała, ale 
toczyła się głównie w środku bo-
iska. Sytuacji bramkowych było 
niewiele – z obu stron. Łowicza-
nom kilka razy udało przedrzeć 
się skrzydłem, ale dośrodkowania 
były niedokładne. Goście próbo-
wali zaskoczyć przede wszystki-
mi szybkimi akcjami. Kilka razy 
nawet wypracowali niezłe szan-
se strzeleckie sprzed pola karne-
go, ale do rywala zawsze zdążył 
doskoczyć Grzegorz Wawrzyński 
blokując w pierwszej połowie trzy 
groźne uderzenia.

Biało-zieloni częściej mieli pił-
kę przy nodze. Zmieniali tempo 
gry momentami cierpliwie wy-
mieniając krótkie podania, a mo-
mentami szukali długich podań 
za plecy obrońców. Problemy za-
zwyczaj zaczynały się jednak za-
raz po wejściu na połowę rywala. 
– To my zdominowaliśmy prze-
ciwnika, to my prowadziliśmy 
grę. Goście żadnych sytuacji nie 
wypracowali. Nastawili się tyl-
ko na kontry – powiedział po me-
czu Dremliuk dodając jednak, że 
faktycznie brakowało konkretów 
w ostatniej fazie ataku.

 Wydaje się jednak, że domina-
cja o której mówi Dremliuk wy-
nikała tylko z niskiego pressingu 
jaki stosowali goście. Aż za nad-
to widoczne były absencje Pomia-
nowskiego i Wardzyńskiego. O ile 
na swoim poziomie zagrał Piekar-
ski, to Woźniak i  Kozieł już za-
wiedli. Woźniak był niewidoczny 
i w pierwszej połowie udało mu 
się tylko zrobić akcję, po której ry-
wal zobaczył żółtą kartkę. Z kolei 
Koziełowi nie można było odmó-
wić ambicji, ale dobre zagrania 
przeplatał ze słabymi. O bezrad-
ności ofensywnej Ptaków niech 
świadczy fakt, że jedyne próby 
bezpośredniego zagrożenia bram-
ce przyjezdnych podjął Piekarski 
wykonując dwa wolne z  około 
40 metrów. A szkoda, że strza-
łów z  dystansu nie było – przez 
cały mecz padał drobniutki deszcz 
i  mokra piłka mogłaby bramka-
rzowi sprawiać sporo problemów.

Druga połowa rozpoczęła się 
bardzo podobnie do pierwszej. 
Znów lepiej zaczęli goście, ale 
tym razem biało-zielonym już się 
nie upiekło. Za to trafienie goście 
powinni jednak podziękować ło-
wiczanom. Damian Kozieł tak 
niefortunnie (nieumiejętnie?) wal-
czył o piłkę w środku polka, że po-
słał prostopadłe podanie między 
stoperami do Dynela. Napastnik 
gości nie kwapił się z powrotem 
za akcją, więc od razu na starcie 
miał kilka metrów przewagi nad 
defensorami. Dobiegł pierwszy 
w  pole karne, minął Orła i  sku-
teczny strzał oddał już na pustą 
bramkę. Dremliuk nie winił Woź-
niaka za to zagranie zaznaczając, 
że to był przypadek. Zwrócił uwa-
gę, że dramat Ptaków zaczął się 
chwilę wcześniej. – Mam preten-
sję o to, że to my mieliśmy aut pod 
bramką przeciwnika. Białas łatwo 
stracił piłkę, a Kozieł musiał rato-
wać sytuację – powiedział po me-
czu trener. – Nie da się tak treno-
wać, żeby takich sytuacji uniknąć 
– dodał.

Ten gol jednak pobudził ło-
wiczan. W końcu pojawiły się 
konkrety w  ofensywie. Groźnie 

sprzed pola karnego przyłożył 
Kowalczyk, ale dobrze piłkę od-
bił bramkarz. Bliski czwartego 
gola w sezonie był Piekarski, któ-
rego strzał po koronkowo rozegra-
nym rzucie rożnym obrońcy gości 
wybili z bramki. Z dystansu cel-
nie, ale za lekko uderzał Mycka. 
W końcowej fazie meczu po cen-
trze Wyszogrodzkiego główkował 
Kruk – piłka leciała lobem i wy-
dawało się, że wpadnie za kołnierz 
Szelonga, ale wylądowała tylko 
na górnej siatce. Goście odpowie-
dzieli właściwie jedną efektowną 
akcją. Z pola karnego przewrotką 
uderzał Tomasz Dąbrowski, ale 
trafił wprost w Orła.

Sędzia doliczył aż cztery minu-
ty, ale emocji już w nich nie było. 
Na początku doliczonego czasu 
gry po płaskim podaniu z  lewej 
strony piłkę do bramki z najbliż-
szej odległości wpakował Dynel 
przesądzając o  wygranej gości. 
Drugie z  rzędu przegrane derby 
mocno nadszarpnęły cierpliwość 
kibiców. Pod koniec meczu z try-
bun dało się słyszeć, że łowiczanie 
stali się pośmiewiskiem regionu. 
Takie wyroki wydają się jesz-
cze zbyt pochopne, ale niewątpli-
wie Pelikan musi szybko odwró-
cić kartę, bo dobry start sezonu 
za chwilę będzie tylko mglistym 
wspomnieniem.  Mateusz lis

trenerzy po meczu
 Dominik tomczak (KS Kutno): 

– przyjechaliśmy tutaj w końcu 
się przełamać po trzech meczach 
bez zwycięstwa na wyjeździe. był 
to mecz derbowy i chyba nie było 
lepszej okazji, żeby się przełamać. 
w  ostatnich dwóch meczach gra-
liśmy bardzo fajnie w piłkę, a prze-
grywaliśmy. Tu postanowiliśmy grać 
brzydko, ale wygrać. Jak widać, 
opłacało się zmienić zasady gry.

 Mykola Dremliuk (Pelikan): 
– nie zasłużyliśmy na pewno na 
przegraną. Szkoda, bo walczyliśmy 
i chcieliśmy wygrać. od początku 
wszystko nam fajnie funkcjonowa-
ło. Graliśmy to, co chcieliśmy. do-
brze nam to wychodziło. w drugiej 
połowie straciliśmy przypadkową 
bramkę. później się otworzyliśmy, 
musieliśmy podjąć większe ryzy-
ko, żeby doprowadzić chociaż do 
wyrównania. nie udało się i stra-
ciliśmy pod koniec jeszcze jedną 
bramkę.

Piłka nożna | 8. kolejka iii ligi

Bezbramkowy hit, Pogoń wciąż zaskakuje
Bramek nie doczekali się wi-

dzowie obserwujący hit 8 ko-
lejki, w  którym Sokół zmierzył 
się z  Legionovią. Pomimo straty 
punktów aleksandrowianie obro-
nili fotel lidera. Po piętach dep-
cze im jednak Pogoń Grodzisk 
Mazowiecki. Podopieczni trene-
ra Krzysztofa Chrobaka tym ra-
zem wygrali w Morągu i mają tyle 
samo punktów co Sokół. 

Wspomniana Legionovia stra-
ciła miejsce na podium kosztem 
Świtu, który na wyjeździe wy-
grał z Legią II. Stołeczni ostatnio 
znacznie obniżyli loty i  w  ostat-
nich czterech meczach zdobyli za-
ledwie punkt.

Do ścisku w czołówce ma szan-
sę dołączyć jeszcze Polonia. Czar-
ne Koszule wygrały ostatnie trzy 

mecze, do lidera tracą trzy oczka, 
ale mają do rozegrania jeszcze 
zaległy mecz z Ruchem (to spo-
tkanie odbyło się w środę, już po 
zamknięciu tego wydania Nowe-
go Łowiczanina). Piłkarze Ruchu 
w  niedzielę wrócili do ligowego 
grania po blisko miesięcznej prze-
rwie, którą spowodowały zaka-
żenia Covid-19 w  drużynie. Ten 
powrót był kompletnie nieudany, 
bowiem Ruch przegrał u  siebie 
z Lechią aż 1:4. Piłkarze z Wyso-
kiego Mazowieckiego mogą się 
jednak pocieszać, że w porówna-
niu z resztą stawki mają do nadro-
bienia jeszcze aż cztery spotkania.

 Mateusz lis
Wyniki 8. kolejki III ligi:

 MKS Kaczkan Huragan Morąg 
– GKS Pogoń Grodzisk Mazo-

wiecki 1:2 (0:1); 
 KS Wasilków – KS ursus War-

szawa 0:2 (0:1); 
 ZKS Olimpia Zambrów – GKS 

lZS Wikielec 4:1 (2:1); 
 tS Konsport Sokół Aleksan-

drów Łódzki – KS legionovia 
legionowo 0:0

 MlKS Znicz Biała Piska – 
MMKS Concordia Elbląg 1:1 
(1:1); 

 unia Skierniewice – KS Bło-
nianka Błonie 1:0 (1:0); 

 Polonia Warszawa SA – RKP 
Broń 1926 Radom 4:1 (1:0); 

 KS Pelikan Łowicz – KS Sand-
-Bus Kutno 0:2 (0:0); 

 legia II Warszawa – MKS Świt 
Nowy Dwór Maz.0:3 (0:1); 

 RKS Radomsko – SSA Jagiel-
lonia II Białystok 3:0 (2:0);

 MKS Ruch Wysokie Mazowiec-
kie – KS lechia 1923 toma-
szów Maz. 1:4 (1:1); 

1. TS Konsport Sokół Aleksandrów Ł. (1) 8 18 15-4

2. GKS pogoń Grodzisk Maz. (3) 8 18 17-6

3. MKS Świt nowy dwór Maz. (4) 8 17 18-6

4. KS legionovia legionowo (2) 8 17 9-4

5. polonia warszawa SA (5) 7 15 15-6

6. KS lechia Tomaszów Maz. (7) 8 15 15-15

7. KS Sand-bus Kutno (9) 8 14 13-8

8. KS pelikan Łowicz (6) 8 12 12-11

9. legia ii warszawa SA (8) 8 11 17-15

10. KS błonianka błonie (10) 8 10 20-15

11. unia Skierniewice (15) 7 10 12-10

12. SSA Jagiellonia ii białystok (11) 7 10 7-10

13. GKS lzS wikielec (12) 8 10 17-22

14. zKS olimpia zambrów (17) 8  9 15-13

15. MlKS znicz biała piska (13) 8  9 13-15

16. rKS radomsko (18) 7  9 8-11

17. rKp broń 1926 radom (14) 8 8 7-15

18. KS ursus warszawa (21) 8 7 12-14

19. MKS Kaczkan huragan Morąg (16) 8 7 10-16

20. MMKS concordia elbląg (19) 8 7 8-16

21. MKS ruch wysokie Maz.(20) 4 4 5-9

22. KS wasilków (22) 8 0 2-26
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Ruszyły jesienne „Czwartki”
Mimo pandemii, w czwartek 

24 września na stadionie OSiR  
w Łowiczu, ruszyła XXVIII edy-
cja Czwartków Lekkoatletycz-
nych. Na pierwszych po dłuższej 
przerwie zawodach rywalizowało 
blisko 100 zawodników, którzy re-
prezentowali 10 szkół. 

Podajemy wyniki najlepszych 
młodych lekkoatletów z pierwsze-
go rzutu Czwartków LA.  zł

60 m 
 dziewczęta – rocznik 2008:
1. hanna Kobacka (Sp 3 Głowno) 9,26 

2. Julia Kula (Sp 3 Głowno) 10,02 

3. oliwia Kwiatkowska (Sp bąków) 10,09

 chłopcy – rocznik 2008:
1. Mateusz pryk (uKS Jedynka Łowicz) 8,12 

2. wiktor Kazimierski (uKS Jedynka Łowicz) 8,20

3. bartłomiej Milczarek (Sp bąków) 9,27

 dziewczęta 2009:
1. Aleksandra Jaros (uKS GoK zduny) 8,80

2. natalia pryk (uKS Jedynka Łowicz) 9,24 

3. nadia liwarska (uKS GoK zduny) 9,73

 chłopcy – rocznik 2009:
1. piotr dałek (Sp 1 Głowno) 9,25 

2. Ksawery czarnocki (Sp1 Łowicz) 9,65 

3. Jakub Strugiński (pijarska KpSp Łowicz) 10,10

 dziewczęta – rocznik 2010:
1. Aleksandra radzka (uKS GoK zduny) 10,43

2. helena pokora (uKS GoK zduny) 10,84

3. natalia znyk (Sp bąków) 10,90

 chłopcy – rocznik 2010:
1. filip Makoś (Sp 1 Łowicz) 9.60

2. piotr Szczepanik (uKS GoK zduny) 9,68

3. Jakub Tkacz (uKS błyskawica) 9,73

300 m 
 dziewczęta – r. 2008:
1. lena wróbel (uKS Jedynka Łowicz) 52,38 

2. Michalina Góra (Sp 3 Głowno) 53,70

 dziewczęta – r. 2009:
1. nadia błasiak (uKS Jedynka Łowicz) 59.17

2. natalia Sibielak (uKS GoK zduny) 64.81

dziewczęta – r. 2010:
1. Maria wolska (pijarska KpSp Łowicz) 61,48

600 m
 dziewczęta – r. 2009:
1. Amelia brzezińska (Sp 1 Łowicz) 2:28,20 

2. dominika pawlata (Sp 1 Łowicz) 2:36,10 

3. Małgorzata Karolak (Sp 1 Łowicz) 2:47,25

1000 m 
 chłopcy – rocznik 2009:
1. Arkadiusz brzeziński (Sp 1 Łowicz) 4:43,62

Rzut piłeczką palantową 
 dziewczęta – rocznik 2008:
1. Michalina Góra (Sp 3 Głowno) 33,00

2. Angelika Mazur (Sp 1 Łowicz) 27,00

3. Anna Kołaczek (Sp bąków) 22,00

 chłopcy – rocznik 2008:
1. bartłomiej Milczarek (Sp bąków) 37,00

2. Szymon Kucharek (Sp bąków) 32,00

3. Marcel wojda (Sp bąków) 29,00

 dziewczęta – rocznik 2009:
1. Julia Golisz (uKS błyskawica) 31,00 

2. Małgorzata Karolak (Sp 1 Łowicz) 23,00

 chłopcy – rocznik 2009:
1. oliwier Majtczak (Sp 1 Łowicz) 32,00 

2. dominik zabost (Sp 1 Łowicz) 25,00 

3. piotr wieteska (pijarska KpSp Łowicz) 24,00

 dziewczęta – rocznik 2010:
1. Justyna warzywoda (Sp bąków) 26.00

2. Victoria radzikowska (uKS błyskawica) 23.00

3. Julia rogiecka (Sp 1 Łowicz) 16.00

 chłopcy – rocznik 2010:
1. Jakub Tkacz (uKS błyskawica) 31,00 

2. Antoni Anyszka (Sp 1 Łowicz) 21,00

3. Mikołaj wolski (Sp bąków) 21,00

Skok w dal 
 dziewczęta – rocznik 2008:
1. Amelia Janicka (uKS Jedynka Łowicz) 3,70 

2. oliwia Kwiatkowska (Sp bąków) 3,68

3. lena zawadzka (uKS Jedynka Łowicz) 3,50

 chłopcy – rocznik 2008:
1. wiktor Kazimierski (uKS Jedynka Łowicz) 5,09

2. Mateusz pryk (uKS Jedynka Łowicz) 4,54

3. Szymon Gawlik (uKS Jedynka Łowicz) 4,24

 dziewczęta – rocznik 2009:
1. natalia pryk (uKS Jedynka Łowicz) 4,01

2. nadia liwarska (uKS GoK zduny) 3,80

3. natalia Sibielak (uKS GoK zduny) 3,73

 chłopcy – rocznik 2009:
1. Arkadiusz brzeziński (Sp 1 Łowicz) 3,55 

2. Jakub Strugiński (pijarska KpSp Łowicz) 2,92

 dziewczęta – rocznik 2010:
1. Gabriela Gładka (uKS Jedynka Łowicz) 2,96

2. Antonina żywicka (pijarska KpSp Łowicz) 2,96

3. Maria Tomaszewska (Sp 1 Łowicz) 2,94

 chłopcy – rocznik 2010:
1. filip Makoś (Sp 1 Łowicz) 3,63

2. Kosma Korczyński (Sp 1 Łowicz) 3,22

3. Antoni Kłosik (uKS Jedynka Łowicz) 3,21

Skok wzwyż
dziewczęta – rocznik 2008:

1. hanna Kobacka (Sp 3 Głowno) 1,35

2. lena wróblewska (Sp 3 Łowicz) 1,35

3. Julia Kula (Sp 3 Głowno) 1,30

 dziewczęta – rocznik 2009:
1. Łucja wojda (Sp Skaratki) 1,20

2. nadia błasiak (uKS Jedynka Łowicz) 1,00

 chłopcy – rocznik 2009:
1. piotr dałek (Sp 1 Głowno) 1,25

 dziewczęta rocznik 2010:
1. Kinga radzikowska (uKS błyskawica) 0,90

 chłopcy rocznik 2010:
1. Krystian Milczarek (uKS błyskawica) 1,15

2. Jakub pryk (uKS błyskawica) 1,10

3. bartosz Górski (uKS błyskawica) 0,95Piłka nożna | liga okręgowa juniorów A1

Wyjazdowy triumf
Kolejny mecz i kolejna wygra-

na juniorów starszych Pelikana. 
Tym razem zespół prowadzony 
przez trenera Pawła Kutkowskie-
go poradził sobie z GKS Bedl-
no, wygrywając na boisku rywa-
li 7:2.

Pelikan od pierwszego gwizdka 
arbitra zyskał dużą przewagę i po 
golach Marcela Frątczaka 2, Ra-
dosława Chrząszcza 2, Jonatana 
Politowicza i  Jakuba Firaka pro-
wadził po pierwszej odsłonie me-
czu aż 6:0. 

W drugiej połowie gola strzelił 
jeszcze Mateusz Kołaczyk, a go-
spodarze dwukrotnie znaleźli spo-
sób na pokonanie Kacpra Olesiń-
skiego. 

– Pierwszą połowę grałem 
w jedenastu, a drugą zacząłem od 
dziesięciu zawodników, ponieważ 
musiałem mieć zawodników na 
mecz rezerw i tak naprawdę po 10. 
minutach pierwszej połowy mu-
siałem zdjąć z boiska kontuzjowa-
nego Dominika Wróbla, tak więc 
drugą połowę graliśmy w  dzie-

siątkę. Do przerwy było 6:0, a na 
koniec meczu było 7:2. Ta dru-
ga połowa była trudna, bo dwóch 
zawodników mniej to jednak jest 
spora różnica. W drugiej połowie 
grało tak naprawdę dwóch bram-
karzy, bo musieliśmy sobie jakoś 
radzić mając kilku zawodników 
kontuzjowanych, natomiast junio-
rzy w  pierwszej połowie zagrali 
bardzo dobrze, zrobili przewagę 
sześciu bramek, a w drugiej prze-
wagę utrzymaliśmy – powiedział 
Paweł Kutkowski.

Kolejnym rywalem Pelikana 
będą Czarni Bednary, a mecz od-
będzie się 4 października o godz. 
10.00 w Łowiczu.  ever

 4. kolejka liga okręgowa ju-
niorów A1: GKS Bedlno – KS 
Pelikan-2002/04 2:7 (0:6); br.: 
dominik Kraszkiewicz (53) i Łukasz 
różycki (69) – Jonatan politowicz 
(9), Marcel frątczak 2 (27 i 40), Ja-
kub firak (35), radosław chrząszcz 
2 (41 i 43) i Mateusz Kołaczyk (61).
Pelikan-2002/04: Kacper ole-
siński – dominik wróbel, fabian 
pliszka, Mateusz Kołaczyk, Antoni 
Knera (46 Krzysztof Kłos) – Jona-
tan politowicz (46 piotr Strychar-
ski), Kacper Kosmowski – Jakub 
firak, Marcel frątczak (46 Mikołaj 
pietrzak), Marcel wnuk (46 bar-
tosz wojciechowski) – radosław 
chrząszcz.

Piłka nożna | i liga wojewódzka juniorów młodszych b2

Pierwszy punkt Pelikana-2005
Gracze trenera Dawida Ługow-

skiego z  łowickiego MUKS Pe-
likan-2005 cieszyli się w  minio-
ny weekend z pierwszego punktu 
w  lidze. Łowiczanie zremisowa-
li bowiem z sąsiadującą w  tabeli 
Łódzką Akademią Futbolu Łódź 
3:3 (0:3), w wyjazdowym meczu 
9. kolejki I ligi wojewódzkiej ju-
niorów młodszych B2.

Pelikan 2005 świetnie rozpo-
czął to spotkanie bo już w 5. mi-

nucie objął prowadzenia po golu 
Kuchty. Biało-zieloni tym golem 
zyskali pewność siebie i w kolej-
nych minutach atakowali. Efektem 
dobrej gry Pelikana były kolejne 
dwa strzelone gole.  

Niestety w  drugiej odsłonie 
meczu gospodarze rzucili się do 
ataków i zdołali w drugiej części 
gry doprowadzić do remisu. Ze-
społy tym samym podzieliły się 
punktami. Pelikan po rozegraniu 

po jednym meczu z każdym z ry-
wali zajmuje ostatnie tabeli. 

Rewanżowe mecze rozpoczęły 
się już w środę. Pelikan grał wy-
jazdowy mecz z AKS SMS Łódź, 
zaś w  sobotę 3 października ło-
wiczanie zagrają na wyjeździe 
z PSV Łódź.  ever

9. kolejka I liga wojewódzkiej 
juniorów młodszych B2:

 Łódzka Akademia Futbolu 

Łódź – MuKS Pelikan-2005  
Łowicz 3:3 (0:3); br.: Adam Mi-
rowski (52), piotr wiśniewski (73) 
i Mikołaj rudzki (81) – Mateusz 
Kuchta (5), igor woliński (25) i filip 
deka (27).
Pelikan-2005: piotr włodarczyk – 
Mateusz Sierota, Jakub Milczarek, 
Krystian wróbel, Kornel woliński 
(62 Alan palos) – Mateusz Kuchta 
(55 Maciej urbański), Jakub oblic-
ki – Karol winciorek, igor woliński, 
filip deka – igor wróblewski.
Żółte kartki: Adrian Maciejewski 
– Łódzka Af oraz filip deka (1) – 
pelikan-2005.

Piłka nożna | i liga wojewódzka trampkarzy c1

Kolejne wygrane Pelikana 2006
Gracze trenera Marcina Ry-

chlewskiego po dobrym wystę-
pie w Tomaszowie Mazowieckim 
(wygrana 3:1) tym razem pora-
dzili sobie z UKS SMS II Łódź. 
Łowiczanie mimo, że remisowali 
do przerwy to potrafili wygrać i to 
w przekonujący sposób bo aż 4:1.

W pierwszej odsłonie akcja 
Jana Pietrzaka z Dawidem Jagórą 
przyniosła gola tego drugiego za-
wodnika, lecz rywale przed prze-
rwą doprowadzili do wyrównania. 
W drugiej połowie meczu sprawy 
w swoje ręce wziął już sam Pie-
trzak. Skuteczny napastnik Pelika-
na popisał się hat-trickiem strze-
lając gole w 50, 73 i 80. minucie 
meczu. Dzięki tym trafieniom 
„Ptaki” cieszyły się z  kolejnego 
zwycięstwa. 

– Kolejny dobry występ chłop-
ców, którzy zagrali dzisiaj z  du-
żym zaangażowaniem. Bardzo 
cenne zwycięstwo, które mocno 
poprawiło naszą sytuację w tabe-
li. Z meczu na mecz gramy co-
raz pewniej. Dzięki zwycięstwom 
i  zdobytym punktom chłopcy 
uwierzyli w  swoje możliwości. 
Wreszcie ich dobra gra przyno-
si efekty. Trzy doskonale sytuacje 
niewykorzystane przez Janka Pie-
trzaka, który w pierwszej połowie 
był mało skuteczny, choć zaliczył 
piękną asystę przy bramce Dawi-
da Jagóry. Jednak, co nie udało 
się Jankowi w pierwszej połowie, 
zdecydowanie nadrobił w drugiej 
– ocenił Marcin Rychlewski. 

Gracze drugiej drużyny Pelika-
na z rocznika 2006 – zespół trene-

ra Przemysława Plichty cieszył się 
z  wyjazdowego zwycięstwa nad 
SLUKS Lubania. Łowiczanie wy-
grali to spotkanie 4:3 i awansowali 
na pierwsze miejsce w tabeli ligi 
okręgowej.

– W pierwszej połowie mieli-
śmy dużo szczęścia , rywale nie 
wykorzystali kilku stuprocento-
wych sytuacji. W drugiej poło-
wie to my byliśmy zespołem pro-
wadzącym grę, lecz sytuacji pod 
bramką gospodarzy nie wyko-
rzystaliśmy ze względu na zbyt 
indywidualne podejście do zdo-
bywania goli – podsumował 
Plichta, trener rezerw MUKS Pe-
likan-2006 Łowicz.  ever

 7. kolejka I liga wojewódzkiej 
trampkarzy C1: MuKS Peli-
kan-2006 Łowicz – uKS SMS 

II Łódź 4:1 (1:1); br.: Jagóra, pie-
trzak 3 – Stróżyński.
Pelikan-2006: Jakub Gąsecki – 
Szymon Ambroziak, Adrian Krako-
wiak, bartosz Skonieczny, Szymon 
zagajewski – oskar puchalski, 
Jakub rychlewski – Jakub Sta-
siak, Maksymilian czeczko, dawid 
Jagóra – Jan pietrzak. na zmiany 
wchodzili: dawid przybysz, bartosz 
plichta, oliwier boczkowski i woj-
ciech białas.

 6. kolejki ligi okr. trampkarzy 
C1 – grupa 4: SluKS lubania – 
MuKS Pelikan-2006 II 3:4 (2:2); 
br. dla pelikana: Kowalik (10), ryfa 
(33 k.), Macho (73), uczciwek (80).

 Pelikan-2006 II: Szymon Sę-
kowiak – Jakub ryfa, Vladysłav 
Symonenko, dawid wawrzyńczak, 
Jakub Tarkowski – henryk Ku-
charski, bartosz pawlak – Adam 
Kowalik, bartosz plichta, Stanisław 
uczciwek – Mateusz Macho. na 
zmiany wchodził: dawid plichta.
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Szczerbiec bez szans z Pelikanem-2007
Gracze MUKS Pelikan Łowicz 

z  rocznika 2007 wygrali kolejny 
mecz w II lidze wojewódzkiej C2. 
Tym razem nie mieli problemów 
z pokonaniem zespołu Szczerbiec 
Wolbórz. Na własnym boisku 
zwyciężyli pewnie 6:1

Gracze Pelikana od początku 
narzucili swój styl gry i po 23. mi-
nutach prowadzili 2:0 po celnych 
uderzeniach Tomasza Kochan-
ka i Karola Cywińskiego. Rywa-
le odpowiedzieli co prawda golem 
w  28. minucie, ale na nic to się 
zdało. W kolejnym minutach Peli-
kan osiągnął jeszcze bardziej wy-
raźną przewagę i  strzelał kolejne 
gole. Zawodnikami którzy wpisali 
się na listę strzelców byli Szymon 
Koza, Kamil Kostrzewski i dwu-
krotnie Maciej Kępka. 

– Początek meczu dość cha-
otyczny. Zaczęliśmy dopiero grać, 
jak piłka zaczęła być podawana 
po podłożu. Jestem zadowolo-
ny z wyniku i sposobu gry chło-
paków. Stworzyliśmy sobie sporo 

sytuacji po dobrych akcjach – sko-
mentował Michał Adamczyk, tre-
ner Pelikana-2007. 

Kolejnym rywalem Pelikana 
2007, 3 października o  godz. 16 
w Łodzi, będzie PSV Łódź. 

Komplet punktów wywalczył 
również MUKS Pelikan II, który 
na stadionie w Łowiczu pokonał 
Pogoń Godzianów 2:1. Wygra-

ną Pelikanowi II zapewnili Jakub 
Plichta i Kamil Firak. 

– Przejmujemy grę od począt-
ku spotkania, szukamy sytuacji 
w bocznych strefach boiska. Nie-
stety to goście obejmują prowa-
dzenie po indywidualnej akcji 
w  bocznej strefie boiska , gdzie 
napastnik gości zdecydował się na 
rajd od połowy boiska, który mógł 

być przerwany dwukrotnie. Po 
stracie gola dominujemy w środ-
ku pola, co daje nam gola po ak-
cji sam na sam z bramkarzem Ja-
kuba Plichty. Zaraz po przerwie 
przyspieszamy tempo, po błędzie 
rywala na 10 metrze, piłkę prze-
jął wyróżniający się Kamil Firak, 
strzelił lewą nogą nie do obrony – 
skomentował Przemysław Plich-
ta, trener drugiej drużyny Pelika-
na-2007. ever

7. kolejka II liga wojewódzkiej 
trampkarzy młodszych C2:

 MuKS Pelikan-2007 Łowicz – 
tS Szczerbiec Wolbórz 6:1 (3:1); 
br.: Tomasz Kochanek (21), Karol 
cywiński (23), Szymon Koza (39), 
Kamil Kostrzewski (50 karny) i Ma-
ciej Kępka 2 (62 karny i 71) – (28).
Pelikan-2007: Kacper ceroń – 
Krzysztof Kutermankiewicz, do-
minik nowak, rafał ugarenko, 
Tomasz zrazek – Alan Masłowski, 
Antoni wolski, Michał pawlina, To-
masz Kochanek – Maciej Kępka, 
Karol cywiński. na zmiany wcho-
dzili: Szymon Koza, Jakub barań-
ski, Jakub Świdrowski i Kamil Ko-
strzewski.

Szachy | Turniej w domaniewicach 

Gospodarze mało gościnni
W niedzielę, 27 września 

w Szkole Podstawowej w Skarat-
kach rozegrano Gminy Turniej 
w  szachach szybkich w  ramach 
programu „Koalicje dla Niepod-
ległej  #Wiktoria1920”. Zawody 
były rozegrane na dystansie 7 rund 
systemem szwajcarskim. 

Bezkonkurencyjny był Kac-
per Zakrzewicz, który nie po-
niósł żadnej porażki, notując sześć 
zwycięstw i  jeden remis. Na co-
dzień ten młody zawodnik repre-
zentuje barwy UKS „Pałac” Nie-
borów, klubu którego zawodnicy 
zajęli całe podium tych zawodów. 
Drugie miejsce zajęła Magdale-
na „Kobieta Kot” Walczak, 
a na trzeciej pozycji zmagania na 
szachownicy zakończył zawie-
dziony Roman Zimochocki. 
Jednak „czarnym koniem” (no-
men omen – koniki w końcu ru-
szają się na desce) był tego dnia 
dyrektor miejscowej szkoły – Ry-
szard Ogonowski, który za-
jął bardzo wysokie czwarte miej-
sce notując na swoim koncie 4,5 
punktu. 

Z powodu średniej frekwen-
cji każdy z  uczestników zabrał 
pamiątkowy puchar oraz „pełny 
brzuszek”, gdyż każdy z  uczest-
ników popróbował pysznego bi-
gosu przygotowanego przez miej-
scowe Koło Gospodyń Wiejskich. 
Puchary wręczali tego dnia wójt  
Paweł Kwiatkowski i przewodni-
czący rady powiatu łowickiego 
Marek Jędrzejczak. Fischer

Michał Pawlina (z prawej) w trakcie meczu ze Szczerbcem.
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Kacper Zakrzewicz zwyciężył  
w turnieju gminnym w Skaratkach. 
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PROGNOZA POGODY | 1.10.2020 – 7.10.2020

SYtuACJA SYNOPtYCZNA: 
pogodę kształtuje układ niżowy.  
napływa wilgotna i chłodniejsza masa powietrza 
polarno-morskiego.

CZWARtEK - PIątEK: 
w czwartek pochmurno oraz miejscami opady 
deszczu. w piątek zachmurzenie duże do 
umiarkowanego, bez opadów.  widzialność  
w czasie opadów umiarkowana. wiatr północno-
wschodni, słaby, 3-4 m/s. Temp. max w dzień: 
od + 16 st. c w czwartek do + 18 st. c w piątek. 
Temp. min w nocy: + 11 st. c do  + 10 st. c.

SOBOtA - NIEDZIElA: 
zachmurzenie umiarkowane  do dużego,  
lokalnie przelotne opady deszczu.  
w niedzielę duże z przejaśnieniami, przelotne 
opady deszczu. wiatr południowo-wchodni,  
słaby  do umiarkowanego, 3-7 m/s.  
Temp. max w dzień:  + 19 st. c w sobotę   
do  + 20 st. c w niedzielę. 
Temp. min w nocy:  + 13 st. c do  + 11 st. c.

PONIEDZIAŁEK - WtOREK - ŚRODA: 
zachmurzenie duże do umiarkowanego, 
przelotne opady deszczu. widzialność dobra,  
w czasie opadów umiarkowana. wiatr z kierunków 
południowych, słaby do umiarkowanego, 3-7 m/s. 
Temp. max w dzień: + 18 st. c do  + 20 st. c.
Temp. min w nocy:  + 12 st. c do  + 10 st. c. biuro MeTeoroloGiczne cuMuluS

PROGNOZA BIOMEtEOROlOGICZNA:  
pogoda niekorzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. 

Piłka nożna | rozgrywki ligowe 

Soccer Kids w grze
Gracze UKS Soccer Kids roze-

grali kolejne ligowe mecze. Klub 
z  Łowicza zajmujący się szkole-
niem najmłodszych do rywalizacji 
wystawił aż sześć drużyn.

W miniony weekend gracze 
Soccer Kids mierzyli się z różny-
mi rywalami. W lidze rocznika 
2010 (Orlik E1) Soccer Kids-2010 
zagrał z Widokiem Skierniewice. 
W meczu padło wiele goli, a gra-
cze Soccer Kids powinni być za-
dowoleni ze swojej konsekwentnej 
gry w rozgrywaniu piłki. 

Drugi z  zespół występujący 
w tych rozgrywkach Soccer Kids-
2011 prowadzony przez trenera 
Macieja Grzegorego rywalizo-

wał w  Lipcach Reymontowskich 
z GOKSiR. Mimo niekorzystnych 
warunków atmosferycznych mło-
dzi łowiczanie bardzo dobrze spi-
sali się na boisku rywali. 

Mecze z  Unią Skierniewi-
ce na boiskach rywali zanotowa-
li również gracze z rocznika 2012 
i 2013. W dwóch równolegle to-
czonych spotkaniach sporo po-
wodów do zadowolenia mieli tre-
nerzy Paweł Dziedziela i  Patryk 
Sekuła. Ich zespoły wracały z me-
czów z uśmiechem na twarzy. 

Soccer Kids nie rozegrało me-
czu w lidze Orlik E2 oraz turnie-
ju Skrzat – z racji na niekorzystne  
padający deszcz.  ever

Piłka nożna | Łódzka iV liga 

Orzeł blisko sensacji
Bardzo blisko sprawienia du-

żej sensacji byli gracze IV-ligowe-
go Orła Nieborów. Nieborowianie 
prowadzili w blasku jupiterów do 
87. minuty z faworyzowaną War-
tą Sieradz 3:1, by zremisować 3:3.

Do przerwy Warta prowadziła 
po golu skutecznego Adama Pato-
ry 1:0, lecz po przerwie Orzeł był 
odmieniony. W ciągu 19 minut 
gracze trenera Dawida Ługow-
skiego strzelili… trzy gole! Ich 
autorami byli Michał Świdrow-
ski, Mikołaj Kamańczyk i  Wik-
tor Stępień. Na stadionie w  Sie-
radzu zdziwieni takim rezultatem 

był chyba każdy. Niestety w samej 
końcówce meczu Orzeł nie potra-
fił utrzymać korzystnego wyni-
ku do ostatniego gwizdka arbitra. 
Najpierw rzut karny w 87. minu-
cie meczu na gola zamienił kapi-
tan Warty Łukasz Mitek, a w doli-
czonym czasie gry w zamieszaniu 
podbramkowym do remisu dopro-
wadził Krystian Składowski. 

– Uważam, że zagraliśmy bar-
dzo dobry mecz na tle bardzo do-
brego rywala. Było to kapitalne 
widowisko dla kibiców i  brawa 
dla obydwu zespołów po me-
czu. Myślę, że nam się przede 
wszystkim należą, bo w zeszłym 
roku przegraliśmy tu 10:2, a dzi-
siaj byliśmy równorzędnym ry-
walem dla Warty Sieradz. Przez 

30 minut w drugiej połowie byli-
śmy bardzo dobrze zorganizowani 
i tak naprawdę Warta nie wiedzia-
ła, jak ma zareagować. Szkoda, że 
nie udało się wygrać, ale z drugiej 
strony trzeba szanować punkt zdo-
byty w  Sieradzu. Praca popłaca. 
Może jeszcze nie przyszedł czas 
na zwycięstwo z tak silnym prze-
ciwnikiem, ale ważne, że idziemy 
do przodu i myślę, że w następ-
nych meczach może w końcu zła-
piemy punkty z bardzo mocnym 
rywalem – ocenił trener Dawid 
Ługowski.  ever

 KS Warta Sieradz – lKS Orzeł 
Nieborów 3:3 (1:0); br. dla orła: 
Michał Świdrowski (58), Mikołaj 
Kamańczyk (59) i wiktor Stępień 
(77).

lekka atletyka | Mistrzostwa polski u 16 

Tym razem trochę dalej 
Lekkoatleci z naszego powiatu 

walczą we wrześniu na krajowym 
poziomie w  Mistrzostwach Pol-
ski w różnych kategoriach wieko-
wych. W weekend 26-27 września 
w Słupsku odbyły się Mistrzostwa 
Polski w  LA zawodników kate-
gorii wiekowej U16 (do lat 15).  
W imprezie tej kluby powiatu ło-
wickiego reprezentowane były 
przez trójkę 14-letnich zawodni-
ków – Małgorzatę Jakóbiec i Mi-
chalinę Leszkiewicz z Błyskawicy 
Domaniewice oraz Szymona Ko-
smowskiego z Jedynki Łowicz. 

Starty naszych zawodników 
rozpoczęły się od występu Małgo-
rzaty Jakóbiec, która w konkursie 
skoku o  tyczce wyrównała swój 
rekord życiowy z  wynikiem 310 
cm i została sklasyfikowana na 9. 
miejscu. 

W konkursie skoku w dal wy-
startował Szymon Kosmowski, 
który skoczył na odległość 5,59 

m i został sklasyfikowany na 13. 
miejscu. 

Występy naszych zawodników 
zakończył start Michaliny Lesz-
kiewicz w rzucie oszczepem 500 
g (PB 33.18), która z  rezultatem 
27,80 m zajęła 17. miejsce.  zł 

lekka atletyka | przygotowania do Mp

Łowickie sztafety gotowe 
Kilkumiesięczna selekcja kan-

dydatów na udział w  Mistrzo-
stwach Polski w biegach sztafeto-
wych została zakończona. Po raz 
pierwszy w historii występów lek-
koatletów powiatu łowickiego na 
Mistrzostwach Polski wystartują 
trzy nasze sztafety. 3 październi-
ka w Łodzi będziemy też świad-
kami debiutu naszego sztafetowe-
go MIXA oraz niespodziewanych 
powrotów do startów wychowan-
ków Waldemara Kreta – Cezarego 
Zimnego, Cezarego Wojdy i Jaku-
ba Sejdaka. 

Z zaciekawieniem należy ocze-
kiwać również występu dwójki 
najmłodszych zawodników, któ-
rych talent odkryła Zofia Kuchar-
ska. 

– Mam tutaj na myśli dwóch 
uczniów z  łowickiego Medy-
ka Antka Knerę i  pochodzącego 
z  Wicia Szymona Taraskę. Pla-
nowane jest, że obaj wraz z Ma-

teuszem Kubicą i  Tomaszem 
Wieteską. pobiegną w  sztafecie  
4 x 200 m w kategorii U 20. Jeżeli 
chodzi o debiut MIXA to raczej na 
pewno ujrzymy w nim pochodzą-
cych ze Zdun Sylwię Masłowską 
i ucznia Medyka Jakuba Wódkę. 

Na tę chwilę wydaje się być 
natomiast skład sztafety OPEN 4 
x 200 m. Pobiegnie w niej trójka 
wspomnianych wcześniej byłych 
zawodników łowickiej Jedynki 
– Cezary Zimny, Cezary Wojda, 
Jakub Sejdak oraz Tomasz Wie-
teska. 

– Wszyscy będziemy starto-
wać pod szyldem UKS Błyska-
wicy Domaniewice. O sukcesy ła-
two nie będzie. To początek naszej 
sztafetowej przygody w  Mistrzo-
stwach Polski, którą po zdobyciu 
większego doświadczenia będzie-
my kontynuować w latach następ-
nych – powiedział trener GOK 
Zduny Stanisław Znyk. zł 

lA i iii bieg zielonego Jabłuszka

Julia Szymkowicz ponownie 
na drugim miejscu

Biegacze w  tym roku mają 
mniejszy wybór startów, ale mimo 
pandemii odbywa się trochę im-
prez masowych. Jedną z nich był 
III Bieg Zielonego Jabłuszka, któ-
ry odbył się w  Skierniewicach, 
w  niedzielę 27 września. W im-
prezie tej świetnie spisała się Julia 
Szymkowicz, która ponownie sta-
nęła na podium biegu w Skiernie-
wicach.

Zawodniczka Pijarskiego Klu-
bu Sportowego zajęła 2. miejsce 
w klasyfikacji kobiet. Dystans 10 
km Julia pokonała w czasie 45:09 
min, który w klasyfikacji open dał 
jej 38. lokatę. 

– Trzeba w  tym miejscu pod-
kreślić, że bieg odbywał się przy 
padającym deszczu. Rywalizację 
ukończyło 112 osób, w tym 21 ko-
biet. Warto nadmienić, że był to 
drugi bieg w  ramach tzw. Skier-
niewickiej Triady, czyli cyklu 
trzech biegów długich. W pierw-
szym z nich, który odbył się pod 
koniec sierpnia, Julia Szymko-
wicz uplasowała się na tej samej, 
czyli na drugiej pozycji. Bilans po 
dwóch biegach dla Julii przedsta-
wia się tak, że jest ona liderką te-
gorocznej Skierniewickiej Triady 
w klasyfikacji kobiet – mówi tre-
ner Tadeusz Rutkowski. 

W klasyfikacji open na 3. miej-
scu uplasował się Rafał Skierski 
z Running Polesie, który uzyskał 
czas 36:26 min. Zawody wy-
grał Artur Kamiński (Maraton 
Skierniewice) -36:14 min, a dru-
gi był Bartłomiej Pająk – 36:16 
min. Klasyfikację kobiet wygrała 
ze świetnym czasem 39:04 min 
Aleksandra Niwińska (Obozy 
Górskie Sp. z oo). 

Do zakończenia całego cyklu 
2020, pozostał listopadowy Skier-
niewicki Bieg Niepodległości.  zł

Koszykówka | zapowiedź 2. kolejki i ligi

W Łowiczu w sobotę  
z Pogonią Prudnik

W sobotę 3 października 
pierwszoligowa drużyna Księ-
żaka Łowicz zagra swój drugi 
mecz, a  po raz pierwszy zapre-
zentuje się w Łowiczu. Rywalem 
zespołu trenera Michała Spycha-
ły będzie groźna Pogoń Prudnik, 
która w  pierwszej kolejce poko-
nała Elektrobud-Investment MKS 
Znicz Basket Pruszków 58:56. 
Mecz zaplanowano na godz. 18.00 
w hali sportowej OSiR nr 1 na ul. 
Jana Pawła II 3. 

W dniu meczu nie będzie moż-
na nabyć biletów (normalne 15 zł, 
ulgowe 10 zł), a sprzedaż prowa-
dzona jest przez internet tylko do 
dzisiaj (czwartek, 1 października). 

Pozostałe pojedynki też zapo-
wiadają się emocjonująco i dadzą 
odpowiedź, czy mecze inaugura-
cyjne wskazały faworytów do fi-
nałowej ósemki. 

Chyba najciekawiej zapowiada 
się starcie TBS Śląsk II Wrocław – 
PTG Rawlplug Sokół Łańcut.   zł

 2. kolejka I ligi koszykówki mę-
skiej: KS Księżak Łowicz – KS 
Pogoń Prudnik (sobota, godz. 
18.00), TbS Śląsk ii wrocław – 
pTG rawlplug Sokół Łańcut (pt., 
godz. 18), weegree AzS politech-
nika opolska opole – KS Górnik 
Trans.eu wałbrzych (sob., godz. 
17.30), GKS Tychy – MKS zetkama 
doral nysa Kłodzko (sob., godz. 
18), STK Grupa Sierleccy czarni 
Słupsk – KK decka pelplin (sob., 
godz. 18), elektrobud-investment 
MKS znicz basket pruszków – KKK 
Miasto Szkła Krosno (sob., godz. 
18), wKK wrocław – dziki war-
szawa (sob., godz. 18) i TS wisła 
chemart Kraków – MuKS energa 
Kotwica Kołobrzeg (sob., godz. 18). 

Bartłomiej tkacz (z lewej)  
oraz Łukasz Mitek (z prawej),  
były gracz pelikana Łowicz.
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Zofia Kucharska z utalentowanymi sprinterami z ii lo Łowicz.
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Julia Szymkowicz jest w formie  
i potwierdza to kolejnym biegiem.
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uKS Soccer Kids 2010 po meczu ligowym z widokiem ii. 
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Szymon Kosmowski i trener 
Mariusz Kwiatkowski wiedzą,  
że w Mp 2021 będzie dużo lepiej.
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Piłka nożna | Łódzka Klasa A Grupa iV

Wysoka przegrana  
MKS Żychlin w Małachowicach
7. kolejka łódzkiej 
klasy A grupy IV miała 
miejsce w sobotę, 
26 września. Zespół 
MKS Żychlin zagrał 
spotkanie na wyjeździe 
przeciwko drużynie 
Kanarki Małachowice. 

Podopieczni trenera Łukasza 
Wróblewskiego niestety zanoto-
wali kolejną porażkę, zostali poko-
nani wysokim wynikiem 7:0. W 
pierwszej połowie gry gospoda-
rze strzelili trzy bramki, wysunęli 
się na prowadzenie w 23. minucie, 
po upływie dziesięciu minut pod-
wyższyli na 2:0, następnie w 40. 
minucie dołożyli trzecie celne tra-

fienie, ustalając rezultat po pierw-
szej odsłonie na 3:0. Drużynie ży-
chlińskiego MKS nie udało się ani 
razu pokonać bramkarza Kanar-
ków. 

Po wznowieniu gry po prze-
rwie, gospodarze zdobyli ko-
lejne cztery gole, umieszcza-
jąc piłkę w siatce MKS-u: w 52. 
54. 77. oraz 90. minucie spo-
tkania. Ostatecznie wygraną  
Kanarków Małachowice 7:0 za-
kończyło się sobotnie spotka-
nie. Po siedmiu kolejkach piłka-
rze MKS Żychlin nadal zajmują 
ostatnią pozycję w tabeli ligowej, 
nie posiadając punktów na swo-
im koncie.

 Następna, 8. kolejka łódzkiej 
klasy A grupy iV odbędzie się w 
niedziele 4 października. zespół 

MKS żychlin będzie podejmować 
na własnym stadionie drużynę 
bzura Młogoszyn.  mr

Skład drużyny MKS Żychlin: Łu-
kasz walczewski, damian Kwiat-
kowski, piotr petera, eryk pod-
czaski, paweł Stańczuk, Tomasz 
walczewski, Maciej pawlak, Ad-
rian zieliński, Łukasz wróblewski, 
Michał uzarek, Adrian Jędrzejak, 
damian Arkuszewski, paweł waw-
rzyniak, Adam witczak, Jarosław 
bieńkowski. trener: Łukasz wró-
blewski.

 Kanarki Małachowice – MKS 
Żychlin 7:0

 Górnik Łęczyca – lKS Świnice 
Warckie 2:1

 Ostrowia Ostrowy – Grom Po-
wodów 3:1

 MKS Mianów – Bzura Ozorków 
1:9

 Malina Piątek – Kobra leźnica 
Wielka 1:2

 Bzura Młogoszyn – Magnat 
Sierpów 2:1

 Kotan Ozorków – Victoria Gra-
bów 0:2

1. Górnik Łęczyca 7 21 24:5

2. bzura ozorków 7 15 38:9

3. Malina piątek 6 15 20:10

4. Victoria Grabów 7 13 16:9

5. Kobra leźnica wielka 7 13 16:13

6. Magnat Sierpów 6 12 18:7

7. lKS Świnice warckie 7 11 21:10

8. Kotan ozorków 7 11 22:13

9. bzura Młogoszyn 7 11 16:15

10. ostrowia ostrowy 7 9 18:22

11. Grom powodów 7 3 10:29

12. Kanarki Małachowice 7 3 19:42

13. MKS Mianów 6 0 5:21

14. MKS Żychlin 6 0 2:40

Piłka nożna | Skierniewicka Klasa b

Przegrana Olimpii Oporów w Głownie
Piłkarze Olimpii Oporów rozegrali wyjazdowe 
spotkanie 7. kolejki skierniewickiej klasy B, 
w którym w niedzielę 27 września zmierzyli się 
z drużyną Iskra Głowno. 

Niedzielne spotkanie upłynę-
ło w trudnej, deszczowej i chłod-
nej aurze. Od początku spotkania 
gospodarze wykazywali przewagę 
w ataku, a swoją skuteczność udo-
kumentowali strzeleniem trzech 
bramek w pierwszej połowie spo-
tkania. Po stronie Olimpii Oporów 
widać było jedynie pojedyncze 
akcje, bez wymiernych rezulta-
tów. Zawodnicy schodzili na prze-
rwę przy wyniku 3:0 dla Iskry. 

W drugiej połowie drużynie 
z Oporowa udało się strzelić bram-
kę honorową, jednak gospodarze 

dołożyli do swojego rezultatu jesz-
cze cztery celne trafienia. Osta-
tecznie wygraną Iskry Głowno 7:1 
zakończyło się spotkanie 7. ko-
lejki skierniewickiej klasy B. Ze-
spół z Oporowa po siedmiu kolej-
kach zaliczył spadek na dziewiąte 
miejsce w klasyfikacji ligowej.  mr 

 
Skład drużyny Olimpii Opo-
rów: wojciechowski paweł, fili-
piak Tomasz, Kamorski cezary,  
Józwik Sylwester, Maćkowiak 
Mateusz, Szymański Michał, Szy-
mański Krzysztof, Aniszewski 

rafał, urbański Adam, lisowski  
Konrad, Maciak Łukasz, Tarka 
Maciej, zeberkiewicz Szymon, 
wawrzyńczak Łukasz, Siermiński 
Jakub. 
trener: patryk Kubiak.

  Iskra Głowno – Olimpia Opo-
rów 7:1

 Naprzód Jamno – Fenix Bocz-
ki 2:7

 Start Pukinin – Victoria Zabo-
stów Duży 1:2

 Kopernik Kiernozia – Jutrzen-
ka II Drzewce 4:2

 Victoria Chrząszczew – Muska-
dor Wola Pękoszewska 0:8

 Zjednoczenie Bobrowniki 
Dzierzgów – GKS Głuchów 5:3

 Macovia II Maków – Sierako-
wianka Sierakowice 1:3

1. Sierakowianka Sierakowice 7 18 28:11

2. Start pukinin 7 16 26:8

3. Jutrzenka ii drzewce 7 15 22:18

4. iskra Głowno 7 15 34:15

5. Muskador wola pękoszewska 7 13 26:9

6. Victoria zabostów duży 7 11 14:17

7. fenix boczki 7 10 17:14

8. GKS Głuchów 7 10 24:25

9. Olimpia Oporów 7 9 10:17

10. zjednoczenie bobrowniki dzierzgów 7 7 12:17

11. Macovia ii Maków 7 7 16:26

12. Victoria chrząszczew 7 6 10:23

13. naprzód Jamno 7 3 23:38

14. Kopernik Kiernozia 7 3 14:38

 Następna, 8. kolejka Skiernie-
wickiej Klasy b odbędzie się w nie-
dzielę 4 października 2020 roku. 
piłkarze olimpii oporów będą 
podejmowali na własnym boisku 
ekipę Sierakowianki Sierakowice. 

Piłka nożna | Skierniewicka liga okręgowa

GKS Bedlno dzieli się 
punktami

Za nami 10. kolejka skiernie-
wickiej ligi okręgowej, której me-
cze rozegrane zostały w  sobotę  
26 września. Wówczas piłka-
rze GKS Bedlno podejmowali na 
własnym boisku w  Pniewie dru-
żynę Juvenii Wysokienice. 

Rywalizujące drużyny podzieli-
ły się punktami w wyniku remisu 
1:1. Pierwsza połowa meczu za-
kończyła się jednobramkowym 
prowadzeniem zespołu GKS. 
Autorem bramki był Michał Wi-
śniewski. W drugiej odsłonie pił-
karze z  Bedlna nie ustrzegli się 
błędu, po których goście strzeli-
li gola dającego remis 1:1. Mimo 
starań zespołu GKS nie udało się 
zdobyć bramki dającej zwycię-
stwo. Po 10 rozegranych kolejkach 
zespół GKS Bedlno ustąpił miej-
sca na fotelu lidera Orlętom Cie-
lądz. Podopieczni trenera Łukasza 
Znyka są na pozycji wicelidera, 
gromadząc 22 punkty.  mr

GKS Bedlno: Jackowski, bara-
nowski, wódka, peda, błęcki, Gło-
gowski, dylik, Szczygielski, panek, 
Michalski, lewańczyk, walczak, 
wiśniewski, Giziński, Kacprzak, 
Gałązka, Kostrzewa. trener: Łu-
kasz znyk.

 GKS Bedlno – Juvenia Wyso-
kienice 1:1

 Widok Skierniewice – Macovia 
Maków 5:4

 Victoria Bielawy – unia II Skier-
niewice 0:3

 Olimpia Chąśno – Pogoń Go-
dzianów 3:0

 Pelikan II Łowicz – GlKS Wo-
łucza 3:2

 Zryw Wygoda – Mazovia 5:2
 Korona Wejsce – Olimpia Je-

żów 2:4
 Orlęta Cielądz – Manchatan 

Nowy Kawęczyn 5:0
 GlKS RZD Żelazna – Olympic 

Słupia 0:8
 Pogoń Bełchów – pauza
1. orlęta cielądz 10 24 55:18

2. GKS Bedlno 10 22 40:14

3. widok Skierniewice 10 22 34:16

4. zryw wygoda 10 22 43:18

5. pelikan ii Łowicz 10 21 33:24

6. Korona wejsce 10 19 37:19

7. GlKS wołucza 9 17 33:12

8. olimpia chąśno 10 16 24:20

9. Mazovia rawa Mazowiecka 9 16 31:17

10. pogoń bełchów 9 15 22:27

11. unia ii Skierniewice 9 15 18:23

12. olimpia Jeżów 9 15 29:19

13. Manchatan nowy Kawęczyn 9 10 22:20

14. Juvenia wysokienice 9 10 16:23

15. Macovia Maków 9 9 23:38

16. olympic Słupia 9 6 18:43

17. Victoria bielawy 10 6 9:38

18. pogoń Godzianów 9 0 9:39

19. GlKS rzd żelazna 10 0 1:69

 Następna 11. kolejka rozegrana 
zostanie w sobotę 3 października. 
GKS bedlno zagra na wyjeździe 
przeciwko olimpii Jeżów.

Halowa piłka nożna | ii liga futsalu

Zapisy do II ligi futsalu
Do 15 października będą przyj-

mowane zgłoszenia drużyn zain-
teresowanych występami w woje-
wódzkiej II lidze futsalu. 

Inauguracja jest zaplanowana 
na 15 listopada. Zgłoszenia nale-
ży przesyłać drogą elektroniczną 
na adres: lodzki@zpn.pl. Kore-
spondencja o  temacie „Zgłosze-
nie – II Liga Futsalu” powinna 

zawierać: nazwę drużyny oraz 
imię, nazwisko i telefon kontakto-
wy do osoby reprezentującej dany 
zespół. Szczegółowe informacje 
związane z  zapisami i  rozgryw-
kami można otrzymać przesyłając 
ewentualne pytania na adres: fut-
sal@lzpn.org lub telefonując pod 
numer: 665 750 778.

Info: Łódzki Związek Piłki Nożnej

Piłka nożna | okręgowy puchar polski

W okręgu zgodnie z planem
SkF zryw wygoDa  2 (1)
kS Pelikan łowiCz  6 (1)
0:1 – M. wyszogrodzki (29), 1:1 
– M. fabijański (33), 1:2 – wyszo-
grodzki (49), 1:3 – K. białas (55), 
1:4 – K. woźniak (59), 1:5 – K. Jóź-
wiak (80), 1:6 – d. Kozieł (86), 2:6 
– M. fabijański (90).

Jak co sezon drużyny z  niż-
szych lig muszą przedzierać się 
przez okręgowe szczeble rozgry-
wek Pucharu Polski, aby na wio-
snę móc grać na poziomie woje-
wódzkim, a tam dopiero uzyskać 
przepustkę do rozgrywek na 

szczeblu centralnym w przyszłym 
sezonie. III-ligowcy są fawory-
tami tych meczów – szczególnie 
w rundzie jesiennej, gdy dołączają 
do rywalizacji od IV rundy.

Piłkarze Pelikana w  poprzed-
nią środę na tym etapie zmierzy-
li się ze Zrywem Wygoda. Zryw 
na co dzień rywalizuje w  kla-
sie okręgowej. W zeszłym sezo-
nie był wicemistrzem rozgrywek 
ostatecznie ustępując pola jedynie 
Jutrzence Drzewce (strata 5 punk-
tów). W nowych rozgrywkach 
Zryw po dziewięciu meczach 
jest na trzecim miejscu ze stra-
tą dwóch oczek do lidera – GKS 

Bedlno. W okręgowym Pucharze 
Polski piłkarze z Wygody rywali-
zowali od pierwszej rundy. Na po-
czątek efektownie, aż 13:0, ogra-
li Naprzód Jamno. W II rundzie, 
troszkę skromniej, bo 6:0 wygrali 
z  Darem Placencja. Największe 
problemy mieli na ostatnim przed 
rywalizacją z  biało-zielonymi 
etapie. Co prawda wygrana 7:2 
z Victorią Bielawy wskazywała-
by na to, że mecz był jednostron-
ny, ale piłkarze Zrywu do osta-
tecznej wygranej potrzebowali aż 
dogrywki.

Patrząc na skład Zrywu kibi-
ce Pelikana mogli dojrzeć wie-
le znajomych twarzy. Wiele me-
czów w  barwach łowickiego 
zespołu rozegrali przecież Ro-
bert Nowogórski i Michał Adam-

czyk. Jan Sejdak, Kacper Rześny 
czy Szymon Panek mają za sobą 
grę w  juniorskich zespołach Pta-
ków i  swego czasu przymierzani 
byli nawet do pierwszej drużyny. 
W pierwszej drużynie Pelikana 
grywał też Michał Fabijański, któ-
ry w środę sprawił piłkarzom Pta-
ków najwięcej problemów.

Podopieczni Dremliuka byli 
oczywiście zdecydowanym fa-
worytem tego starcia. Nie zmie-
niał tego fakt, że z  kadry z  po-
wodu urazów wypadło kilku 
ważnych zawodników – w  Wy-
godzie nie zagrali Wawrzyński, 
Michał Żółtowski, Kuba War-
dzyński czy Patryk Pomianow-
ski. Do składu powrócił za to nie-
obecny ostatnio Krystian Mycka. 
Szkoleniowiec Ptaków przez całe 

90 minut nie dokonał też ani jed-
nej zmiany.

I chociaż – uprzedzając już 
fakty – łowiczanie zgodnie 
z oczekiwania wysoko wygrali, to 
nie obyło się bez pewnej nerwo-
wości i zaskoczenia po pierwszej 
połowie. Łowiczanie objęli pro-
wadzenie po niespełna półgodzi-
nie gry za sprawą kapitana Ma-
cieja Wyszogrodzkiego. Jednak 
już cztery minuty później wy-
równał Michał Fabijański i  pił-
karze na przerwę schodzili przy 
remisie. Po meczu nawet trener 
Dremliuk przyznał, że jego pod-
opieczni nie byli tak zaangażowa-
ni, jak na meczu ligowym. 

Sygnał do ataku dał Wyszo-
grodzki, który cztery minuty po 
wznowieniu gry ponownie wy-

prowadził drużynę na prowa-
dzenie. Później do siatki trafiali 
jeszcze Krystian Białas, Kamil 
Woźniak, Kuba Jóźwiak i  Da-
mian Kozieł. Ostatnie słowo na-
leżało jednak do Zrywu, a ściślej 
mówiąc do Michała Fabijańskie-
go, który skończył mecz z duble-
tem i ostatecznie mecz zakończył 
się wygraną Ptaków 6:2.

Na następnym etapie – 21 paź-
dziernika – Pelikan zmierzy się 
z  Orłem Nieborów, który w  IV 
rundzie ograł 3:0… rezerwy 
Ptaków. W drugiej parze półfi-
nałowej Unia Skierniewice (5:0 
z Mazovią) zagra z występującą 
w  klasie okręgowej Olimpią Je-
żów (wygrana po rzutach karnych 
z Jutrzenką Drzewce).

Mateusz lis
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Piłka nożna | iii liga piłki nożnej 

Wyjazdowe zwycięstwo piłkarzy KS Kutno 
Podczas 8. kolejki 
trzecioligowych 
rozgrywek, które 
odbyły się w niedzielę 
27 września, drużyna 
KS Kutno zmierzyła 
się na wyjeździe 
z zespołem Pelikan 
Łowicz. 

Zwycięzcami meczu w „regio-
nalnych derbach” okazał się kut-
nowski zespół, który pokonał go-
spodarzy wynikiem 2:0. Zdobyte 
przez KS obie bramki były dzie-
łem Łukasza Dynela, który stał się 
bohaterem niedzielnego spotka-
nia, zapewniając swojej drużynie 
zwycięstwo w  niełatwej rywali-
zacji. W pierwszej odsłonie spo-
tkania dominowała rywalizacja 
w środkowej części boiska. Sytu-
acja zmieniła się dopiero po wzno-
wieniu gry po przerwie, w 52. mi-
nucie szansę na strzelenie bramki 
wykorzystał Łukasz Dynel, który 

oddając celne trafienie zapewnił 
prowadzenie 1:0 zespołowi z Kut-
na. Od tego momentu walka na 
boisku nabrała tempa. Łowicki 
Pelikan przystąpił do ataku. Jed-
nak nie udało się doprowadzić do 
wyrównania. 

Z minuty na minutę mecz za-
ostrzał się, sędzia co chwilę mu-
siał przerywać grę i  dyktował 
rzuty wolne raz dla jednej, a raz 
dla drugiej strony. Na listę strzel-

ców ponownie wpisał się Łukasz 
Dynel, który w 90. minucie pod-
wyższył rezultat dla KS Kutno na 
2:0. Takim wynikiem zakończy-
ły się „derby regionu” pomiędzy 
Pelikanem Łowicz – a KS Kutno. 

Po rozegranych siedmiu kolej-
kach KS Kutno znajduje się na 
siódmej pozycji w tabeli, groma-
dząc na swoim koncie 14 punk-
tów. Do lidera – Sokoła Alek-
sandrów Łódzki podopieczni 

Dominika Tomczaka tracą cztery 
punkty. 

 Następna, 9. kolejka iii ligi od-
będzie się w sobotę 3 październi-
ka. wówczas drużyna KS Kutno 
zagra na wyjeździe przeciwko ze-
społowi błonianka błonie.  mr

Skład KS Sand-Bus Kutno: So-
kołowicz, Sobczak, Szczytniewski, 
Kowalczyk, Sadziński, dąbrow-

ski, Kacela, bujalski, wielgus, 
Szczepański, Świątkiewicz, dynel, 
ostrowski, Telestak, Kasperkiewicz 
trener: dominik Tomczak.

 Pelikan Łowicz – KS Kutno 0:2
 Polonia Warszawa – Broń Ra-

dom 4:1
 KS Wasilków – ursus Warsza-

wa 0:2
 Sokół Aleksandrów Łódzki – 

legionovia legionowo 0:0
 Znicz Biała Piska – Concordia 

Elbląg 1:1
 legia II Warszawa – Świt Nowy 

Dwór Mazowiecki 0:3
 Huragan Morąg – Pogoń Gro-

dzisk Mazowiecki 1:2
 unia Skierniewice – Błonianka 

Błonie 1:0
 Olimpia Zambrów – GKS Wi-

kielec 4:1
 Ruch Wysokie Mazowieckie – 

lechia tomaszów Mazowiecki 1:4
 RKS Radomsko – Jagiellonia II 

Białystok 3:0

1. Sokół Aleksandrów Łódzki 8 18 15:4

2. pogoń Grodzisk Mazowiecki 8 18 17:6

3. Świt nowy dwór Mazowiecki 8 17 18:6

4. legionovia legionowo 8 17 9:4

5. polonia warszawa 7 15 15:6

6. lechia Tomaszów Mazowiecki 8 15 15:15

7. KS Kutno 8 14 13:8

8. pelikan Łowicz 8 12 12:11

9. legia ii warszawa 8 11 17:15

10. unia Skierniewice 7 10 12:10

11. Jagiellonia ii białystok 7 10 7:10

12. błonianka błonie 8 10 20:15

13. GKS wikielec 8 10 17:22

14. rKS radomsko 7 9 8:11

15. znicz biała piska 8 9 13:15

16. olimpia zambrów 8 9 15:13

17. broń radom 8 8 7:15

18. ursus warszawa 8 7 12:14

19. huragan Morąg 8 7 10:16

20. concordia elbląg 8 7 8:16

21. ruch wysokie Mazowieckie 4 4 5:9

22. KS wasilków 8 0 2:26

GKS Bedlno  
dzieli się punktami
w skierniewickiej lidze okręgowej. str. 31

Wysoka przegrana  
MKS Żychlin 
w Małachowicach. str. 31

KAlENDARZ 
IMPREZ 
SPORtOWYCH

SOBOtA, 3 PAźDZIERNIKA:
 9.00 – boisko sportowe orlik 

w Łowiczu, ul. bolimowska 15/19; 
5. kolejka ligi okr. orlików 
E1 w piłce nożnej: uKS Soc-
cer-2010 II Łowicz – GKS Be-
dlno;

 9.30 – boisko w niedźwiadzie 
21a; 7. kolejka ligi okr. mło-
dzików mł. D2 w piłce nożnej: 
uKS AP Champions-2009 Ło-
wicz – unia Skierniewice;

 10.00 – Stadion w Łowiczu, ul. 
Jana pawła ii 3; 8. kolejka I ligi 
woj. trampkarzy C1: MuKS Pe-
likan-2006 – ŁKS Łódź SA;

 12.30 – Stadion sportowy im. 
10 pułku piechoty w Łowiczu, ul. 
Jana pawła ii 3; 6. kolejka ligi 
okr. młodzików młodszych 
D2 w piłce nożnej: MuKS Pe-
likan-2009 II Łowicz – AP Sad-
kowice;

 14.30 – Stadion sportowy oSir 
w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3; 
7. kolejka ligi okręgowa mło-
dzików D1 w piłce nożnej: 
MuKS Pelikan-2008 II Łowicz 
– GlKS Sierakowianka Siera-
kowice;
15.00 – Stadion w błoniach; 
9. kolejka III ligi; Błonianka Bło-
nie – KS Kutno;

 15.00 – boisko w domaniewi-
cach,; 8. kolejka klasy A „Skier-
niewice”: WKS Meteor Reczy-
ce – SKS Astra Zduny;

 16.00 – boisko w Jeżowie;  
11. kolejka Skierniewickiej ligi 
Okręgowej; Olimpia Jeżów – 
GKS Bedlno;

 16.00 – boisko w bednarach; 
8. kolejka klasy A „Skiernie-
wice”: lKS Czarni Bednary – 
lKS Vagat Domaniewice;

 16.00 – boisko w złakowie Ko-
ścielnym; 8. kolejka kl. A „Skier-
niewice”: lKS Start Złaków 
Borowy – lKS Dar Placencja;

 16.30 – boisko w nieborowie; 
12. kolejka IV ligi: lKS Orzeł 
Nieborów – ŁKS II Łódź SA;

 18.00 – hala sportowa oSir nr 
1 w Łowiczu, ul. Jana pawła ii 3;  
2. kolejka I ligi koszykówki 
seniorów: KS Księżak – KS Po-
goń Prudnik;

NIEDZIElA, 4 PAźDZIERNIKA:
 11.15 – Stadion Miejski w Łowi-

czu, ul. Stefana Starzyńskiego 
6/8; 9. kolejka III ligi piłki noż-
nej – grupa I: KS Pelikan Ło-
wicz – ZKS Olimpia Zambrów;

 11.00 – boisko w oporowie;  
8. kolejka Skierniewickiej Klasy 
B; Olimpia Oporów – Sierako-
wianka Sierakowice;

 12.00 – Stadion w żychlinie;  
8. kolejka Łódzkiej Klasy A Gru-
pa IV; MKS Żychlin – Bzura Mło-
goszyn.

Piłka koszykowa | ii liga piłki Koszykowej Mężczyzn

Udany debiut koszykarzy KS Kutno
Koszykarze KS-u 
Kutno na inaugurację 
rozgrywek II ligi 
wygrali swoje pierwsze 
spotkanie, zmierzyli 
się oni w Warszawie 
z Isetią Erzurum, 
pokonując rywala  
75 do 73. 

Pierwsze dwie kwarty padły 
łupem podopiecznych Tomasza 
Skowrona. Po pierwszych dziesię-
ciu minutach KS prowadził 24:21, 
a do przerwy na tablicy świetlnej 
widniał wynik 46:38 na korzyść 
ekipy z Kutna. Trzecia kwarta to 
usilne próby gospodarzy, aby od-
wrócić losy. Isetia rzucała celnie, 
u kutnian nieco zawiodła skutecz-
ność i  przed decydującą częścią 
meczu KS przegrywał 61:56. 

Ostatnie dziesięć minut nale-
żało jednak do ekipy Skowro-

na, która po wielkich emocjach 
– mimo iż w pewnym momencie 
wysoko przegrywała – ostatecz-
nie wygrała 19:12 i w całym me-
czu 75:73. 

Na wielkie gratulacje zasługu-
je cała drużyna KS Kutno, która 
dzielnie walczyła od pierwszej do 
ostatniej minuty, natomiast wy-
różniającym się zawodnikiem był 
Mateusz Krawiec, który rzucił aż 
28 punktów.

W następnym spotkaniu kut-
nowscy koszykarze rozgrywać 
swój mecz będą w roli gospodarza 
a  ich przeciwnikiem będzie dru-
żyna Tur Bielsk Podlaski.  mr

  Isetia Erzurum – KS Kutno 
73:75 (21:24, 17:22, 23:10, 12:19)

Skład drużyny koszykarzy KS 
Kutno: Stachera 9, poznański 12, 
Krawiec 28, Sołtysiak 0, Ćwirko-
-Godycki 6, Janczura 12, Ślebocki 
0, Łukasiewicz 0, popławski 4, le-
wandowski 0, wiercioch 4. W inauguracyjnym spotkaniu ii ligi piłki Koszykowej Mężczyzn zespół KS Kutno pokonał 75:73 isetię erzurum. 
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zdobyte przez KS 
obie bramki były 
dziełem Łukasza 
dynela, który stał 
się bohaterem 
niedzielnego 
spotkania, 
zapewniając swojej 
drużynie zwycięstwo 
w niełatwej rywalizacji.

Po raz pierwszy na wyjeździe piłkarze KS Kutno odnieśli zwycięstwo, pokonali 2:0 pelikana Łowicz 
w spotkaniu 8. kolejki trzeciej ligi. 

fo
T.

 K
S

 K
u

Tn
o




